
Protokół Nr VII/2015 
z VII Sesji Rady Miejskiej Białogardu 

w dniu 29 kwietnia 2015 r.  
  
Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miasta  
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu.  
 
Porządek obrad:  
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie „quorum”, 
-  przedstawienie porządku obrad, 
-  przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Miejskiej Białogardu.  

2. Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie w 
2014 roku. 

3. Informacja o realizacji zadań zawartych w Miejskim programie wspierania rodziny na lata 
2013-2015 za 2014 rok. 

4. Raport z wykonania w 2014 r. Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2014-2018.  

5. Sprawozdanie z Miejskiego  programu  profilaktyki  i rozwiązywania problemów  
alkoholowych na 2014 rok. 

6. Zapoznanie z kalendarzem imprez kulturalnych i sportowych organizowanych przez 
Centrum  Kultury  i  Spotkań  Europejskich,  Białogardzki  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji  
Sp. z o.o., Białogardzką Bibliotekę Publiczną. 

7. Informacja z realizacji inwestycji miejskich miasta Białogard za I kwartał 2015 r. 
8.  Analiza  stanu  gospodarki  odpadami  komunalnymi na terenie miasta Białogard za rok 

2014. 
9.  Przedstawienie  raportu  z  wykonania  Programu  ochrony   środowiska  dla  miasta    

Białogard w latach 2013-2014. 
10. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  

a) w sprawie zgody na zbycie przez Burmistrza nieruchomości komunalnej, 
b) w sprawie planu  dofinansowania  form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i 

przedszkoli prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie pobieranych od nauczycieli przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 
nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznawane na rok 2015, 

c) w sprawie planu nadzoru sprawowanego przez Burmistrza nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków i jakości świadczonej 
opieki, 

d) w sprawie miejskiego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ofiar 
przemocy w rodzinie na lata 2015-2020, 

e) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2015, 

f) w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc 
inwestycyjną, 

g) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 
h) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015. 

11. Wnioski, informacje i oświadczenia. 
12. Sprawy organizacyjne Rady: 
      - rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie programu działania Rady Miejskiej 

Białogardu na okres kadencji 2014-2018. 
13. Informacja  Burmistrza  Białogardu  z  działalności  między  sesjami  oraz  z wykonania 
      uchwał Rady Miejskiej.  
14. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 
15. Zamknięcie Sesji.     
 



Ad 1.  Otwarcie Sesji, w tym: 
O godzinie 1005 Przewodniczący Rady Miejskiej wypowiedział formułę   „Otwieram 

obrady VII  Sesji Rady Miejskiej Białogardu”.  
 
- stwierdzenie „quorum” 

 Według listy obecności na sali obrad obecnych było 19 radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował na sekretarza obrad Kierownika Biura 
Rady Panią Małgorzatę Zimmer. Przewodniczący zapytał czy są uwagi?  

 Przewodniczący zaproponował aby Pani Małgorzata Zimmer prowadziła liczenie 
głosów w głosowaniach jawnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał zaproszonych gości, w tym: Komendanta 
Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej Pana Jacka Szpuntowicza, Powiatowego 
Komendanta Policji Pana Piotra Krakowskiego, Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu 
Pracy Pana Lucjana Sieradzkiego, Przewodniczącego Interdyscyplinarnego Zespołu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie Pana Macieja Bachtiaka, Panią Prezes Koła 
Polskiego Związku Niewidomych w Białogardzie Panią Lucynę Bąkowską, Przewodniczącą 
Białogardzkiej Rady Seniorów Panią Reginę Pawlukiewicz, Prezesa Zarządu Koła Związku 
Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych Pana Henryka Rutkowskiego, Prezes 
Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Panią Marię Stojek, Radnych Powiatu 
Białogardzkiego: Pana Andrzeja Nowaka i Pana Jana Połuboczkę, Pan Burmistrza 
Krzysztofa Bagińskiego, Panią Wiceburmistrz Małgorzatę Stachowiak oraz Panie i Panów 
Radnych.       

 
-  przedstawienie porządku obrad, 

 Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad VII Sesji Rady Miejskiej 
Białogardu.  
 Przewodniczący zapytał czy są uwagi do porządku obrad? 
 Radny R. Borkowski poinformował, że ma uwagę do porządku obrad i Klub 
Radnych  Niezależnych zgłosił projekt uchwały w sprawie remontu ulicy Piastów, chodników 
przy ulicy Moniuszki, zagospodarowania terenów przy ulicy Nowowiejskiego. Radny zapytał 
dlaczego nie ma jeszcze opinii o tym projekcie i dlaczego nie został wprowadzony pod 
obrady sesji? Mieszkańcy domagają się realizacji tych zadań i Radny prosiłby o informację, 
kiedy ten projekt zostanie wprowadzony pod obrady Rady. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że prosił o uwagi dotyczące 
porządku obrad a w porządku sesji tego projektu nie ma i poprosił aby Radny sprawę 
poruszył w interpelacji.  
 Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do zaprezentowanego porządku obrad 
sesji w kwestii zmniejszenia lub rozszerzenia porządku sesji? 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w statutowym terminie przesłany 
został radnym porządek sesji, za którego realizację odpowiada.  
 Zgłoszeń nie było.  
 
  - przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Miejskiej Białogardu.  
  
 Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do protokołu?  
 Radny T. Strząbała powiedział, że odnoście protokołów to radni ich nie otrzymują 
i muszą ewentualnie o nie prosić, jeżeli  ktoś jest jakość zainteresowany. Większość  
radnych nie jest zapoznanych z tym protokołem, który będziemy dzisiaj przyjmować.  Także 
taka uwaga techniczna, aby przed sesją jeszcze te protokoły przysyłać czy dostarczać 
radnym. 
 Zdaniem Przewodniczącego Rady Miejskiej stosowana praktyka jest 
wystarczająca.      
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 Radny T. Strząbała powiedział, że to jest taka praktyka, że ewentualnie radni muszą  
sami się zgłaszać do Biura Rady po ten protokół. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał w czym Radny widzi problem, czy 
w przyjściu? 
 Radny T. Strząbała powiedział, że nie i kilkakrotnie osobiście był, tylko mówi 
o innych radnych. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że każdy odpowiada za siebie 
i każdy niech się wypowiada.  
 Przewodniczący Rady zapytał czy są inne uwagi? 
Zgłoszeń nie było. 
 

Rada Miejska Białogardu głosując: za - 15 , przeciw -  0, 
 wstrzymało się - 4 przyjęła protokół z VI Sesji. 

 
Ad 2. Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
          w Białogardzie w 2014 roku. 

      Od godziny 1017 w obradach uczestniczył radny A. Milczarek. Na sesji obecnych było 
 20 radnych. 

Sprawozdanie przedstawiła K. Krzemińska-Kumpin Dyrektor Miejskiego Ośrodka  
Pomocy Społecznej w Białogardzie. 
 Pani Dyrektor poinformowała, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Białogardzie 
jest jednostką organizacyjną  Miasta realizującą zadania w zakresie pomocy społecznej, 
polegające na udzielaniu świadczeń pieniężnych, pomocy rzeczowej, pracy socjalnej 
i wsparcia środowiskowego. 
 Zadania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie w 2014 roku 
podobnie jak w latach ubiegłych były realizowane ze środków finansowych pochodzących 
z Urzędu Miasta w Białogardzie i  Wojewody Zachodniopomorskiego. 

Na realizację zadań zaangażowanych było ponad 16.500.000 zł, w tym środki własne 
Miasta, które stanowią kwotę ponad 3.000.000 zł. 

Pani Dyrektor powiedziała, że zadania oparte są głównie na realizowaniu ustawy 
o pomocy społecznej oraz ustawy o świadczeniach rodzinnych.  

Szczegółowy zakres działań oraz wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
jest uwzględniony w przekazanym Radzie sprawozdaniu.  
 
Dyskusja: 

Radny J. Turnik powiedział, że sprawozdaniu jest zawarta informacja na temat 
magazynu odzieży i projektu „Cztery Kąty”. Radny powiedział, że osobiście nie ma problemu 
ale często ludzie nie wiedzą, gdzie mają  przekazywać ubrania i bardzo chętnie 
uczestniczyliby w takim projekcie. Gdyby informacja była szerzej rozpropagowana, to ten  
projekt mógłby zyskać jeszcze więcej uczestników. 
 Radny powiedział, że chciałaby zapytać o zasiłki pielęgnacyjne i z czego wynika ta 
ilość zmniejszonych zasiłków, o których tutaj jest mowa?  

Pani Dyrektor odpowiedziała, że projekt „Cztery Kąty” to był projekt realizowany od 
2012 roku do września 2013 roku  a magazyn odzieży cały czas funkcjonuje przy ośrodku 
i to już jest trzeci rok.  Na stronie internetowej naszego ośrodka w okresie jesienno-zimowym 
są zamieszczane takie informacje na temat możliwości składania albo oddawania odzieży 
oraz na stronie Miasta. 

Pani Dyrektor podziękowała za uwagę i poinformowała, że informacja na pewno 
zostanie poszerzona. 

Zmniejszona ilość zasiłków pielęgnacyjnych jest związana ze zmniejszoną ilością 
wydawanych orzeczeń lub dotyczy tych zasiłków, które się skończyły. To jest główna 
przyczyna. 

Radny J. Turnik zapytał na jakim etapie jest  Karta Dużej Rodziny, czy funkcjonuje? 
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Pani Dyrektor odpowiedziała, że Karta Dużej Rodziny funkcjonuje od czerwca 2014 
roku. Od stycznia weszły w życie przepisy dotyczące Karty Dużej Rodziny i jest to 
ogólnopolska Karta Dużej Rodziny. W tej chwili ponad 300 kart zostało wydanych. 

Radny zapytał czy wiadomo jest ile jest firm, które współpracują i wspomagają osoby 
w mieście Białogard? 

  Pani Dyrektor odpowiedziała, że mówimy w tym momencie o miejskiej Karcie Dużej 
Rodziny, której MOPS nie posiada i ośrodek ma tylko ogólnopolską Kartę Dużej Rodziny. 

Radny J. Turnik powiedział, że mówi cały czas o miejskiej karcie i nie o tej 
ogólnokrajowej, bo Kraków, Zakopane Radnego nie interesuje, tylko Białogard. 

 K. Krzemińska-Kumpin odpowiedziała, że miejskiej Karty Dużej Rodziny nie ma. 
 Radny J. Turnik zapytał czy trwają jakiekolwiek prace wdrożenia w życie miejskiej 

Karty Dużej Rodziny i na jakim etapie są te rozmowy?  
Pani Dyrektor odpowiedziała, że  tak i trwają rozmowy z Panem Burmistrzem i Panią 

Burmistrz na temat przedsiębiorstw albo też jak ta Karta miałaby wyglądać w naszym 
mieście. 

Radny zapytał kiedy można będzie się spodziewać jakichkolwiek efektów? 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że  w najbliższym czasie. 
Radny zapytał co Pani Dyrektor ma na myśli za najbliższy czas? 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że trzy miesiące.  
Radna E. Bury zapytała o program „Cztery Kąty” odnośnie mieszkań, które były 

przeznaczone na tzw. trenerskie. Jaka jest realizacja tego programu ? Czy na tę chwilę ktoś 
tam zamieszkuje?  

Radna zapytała ile mamy asystentów rodziny i opiekunek socjalnych? 
Pani Dyrektor powiedziała, że  mamy trzy mieszkania treningowe i od 2013 roku są 

zapełnione. Cały czas te mieszkania funkcjonują i w dwóch zamieszkują dwie rodziny 
wielodzietne a w jednym mieszkaniu mieszka dwóch panów.   

Mamy dwóch asystentów rodziny i 26 rodzin jest objętych opieką asystentów rodziny. 
Jest 13 opiekunek środowiskowych. 

Radna J. Klonowska powiedziała, że chciałaby się odnieść do sprawozdania 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i dyskusji jaka była na Komisji Budżetu i Finansów. 

 Zdaniem Radnej, gdyby każdy dokładnie przeczytał  sprawozdanie i zapoznał się 
z jego treścią, jak również zadawano szczegółowe pytania na swoich komisjach, to tych 
pytań byłoby mniej i te tematy byłyby rozwiązanie. 

Radna powiedziała, że  tylko ogólnie chciałaby się odnieść i podsumować całość tego 
sprawozdania i odnieść się do kwestii ubóstwa. Tak jak widzimy ubóstwo niestety się 
rozszerza. Siedemset  tysięcy dzieci w Polsce  praktycznie głoduje i teraz na pewno 
potrzebna jest zmiana przepisów, aby można było pomagać sensowniej i skuteczniej. 

Wiemy, że kryteria pomocy rodzinom potrzebującym są jednakowe dla wszystkich. 
Radna powiedziała, że uważa i wielu z nas tutaj uważa, że to nie jest poprawne, bo 

wielu ludzi potrzebujących ma różne zapotrzebowania i nie możemy jednakowo ocenić 
osoby, która na przykład długo, przewlekle choruje czy rehabilituje się, gdyż jej potrzeby są 
dużo wyższe niż osoby, która pozostaje pół roku bez pracy.  
 Radna uważa, że aby przeciwdziałać ubóstwu musi być podstawową strategią 
i częścią polityki gospodarki społecznej władz na wszystkich szczeblach i tych 
samorządowych i wojewódzkich  i państwowych a jedynie pracownicy socjalni na szczeblach 
naszych gminnych powinny jakby pomagać tylko tym ludziom i zmniejszać po prostu 
zapotrzebowanie. 
  Radny T. Strząbała – ad vocem wypowiedzi radnej J. Klonowskiej – powiedział, że 
mówi Pani o nowelizacji, o nowych przepisach, które powinny się zmienić i Radna mówi, że 
Radni nie czytają, natomiast w ostatnim akapicie jest wspominane „a także nowe 
unormowania prawne w obszarze polityki społecznej państwa wywierają ogromny wpływ na 
rodzaj działań, podejmowanych przez Ośrodek”.  

   Radny powiedział, że z  tego co wie, to ta nowelizacja ustawy o pomocy społecznej  
weszła w życie. 

 Pani Dyrektor odpowiedziała, że czekamy na nowelizację.  

 4



Radny T. Strząbała – ad vocem wypowiedzi radnego J. Turnika odnośnie miejskiej 
Karty Dużej Rodziny  – powiedział, że na Komisji Rewizyjnej rozmawialiśmy o tym i jednak 
dyskusja stanęła na tym, że jednak Miasto wycofuje się z wdrożenia  miejskiej Karty Dużej 
Rodziny z uwagi na tę rządową, która już została wdrożona i funkcjonuje. Czy coś w planach 
się zmieniło i jednak Miasto będzie dążyło jednak aby wprowadzić swoją odrębną miejska 
Kartę Dużej Rodziny? Czy nadal Państwo nad tym się zastanawiają i rozważają za czy 
przeciw? 

Pani Dyrektor powiedziała, że rozmawialiśmy na temat zastanawiania się ale tak 
naprawdę wiele działań i tak jest podejmowanych dookoła, tak jak becikowe i jest teraz 
wprowadzone becikowe miejskie. Jesteśmy z jednym z nielicznych Miast, które wprowadziło 
becikowe miejskie. Karta Dużej Rodziny jest kolejnym projektem nad którym pracujemy, 
który prawdopodobnie w najbliższym czasie będzie wdrożony. 

Radny M. Kopczyński zapytał czy Pani Dyrektor była na wszystkich komisjach?  
Pani Dyrektor odpowiedziała, że Komisja Rewizyjna obyła się u nas w ośrodku na 

początku kwietnia i była obecna na Komisji  Budżetu i Finansów oraz Komisji Edukacji, 
Kultury i Spraw Społecznych. 

Radny M. Kopczyński zapytał czy były zadawane na komisjach pytania, na które 
Pani Dyrektor teraz odpowiadała?  

Pani Dyrektor odpowiedziała, że część pytań tak. 
Radny zapytał czy jest możliwość, kiedy jest protokołowane każde posiedzenie 

komisji i to kto pyta i po co i czy powtarzane tego samego na sesji uważa Pani za celowe? 
 Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że prosi aby nie stawiać Pani Dyrektor 

w kłopotliwej sytuacji. 
Radny M. Kopczyński poprosił,  aby Radni nie zadawali Pani Dyrektor tych samych 

pytań, gdyż od tego są komisje. 
Radna E. Bury – ad vocem zadawania pytań na komisji - powiedziała, że nie miała 

możliwości zadawania pytań do Pani Dyrektor, ponieważ nie było tego na jej komisji i Radna 
prosi aby nie komentować. Jesteśmy między innymi  po to, żeby zadawać  pytania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że będzie zmuszony ogłosić 
przerwę, ponieważ wyjątkowo duży hałas  jest na sesji i ogłosi godzinę przerwy do momentu 
aż Radni przedyskutują problemy inne niż te, których dotyczy sesja. 

Radny J. Turnik powiedział, że Radni powinni o tym mówić w sprawach Rady. Nie 
bardzo rozumie  i dopiero zaczęliśmy sesję i Radny nie wie, które to już jest pouczenie co 
można a czego nie można.  

Radny poprosił o pokazanie punktu w Statucie Miasta czy regulaminie Rady, że 
Radny nie może zadawać pytań na sesji. Może warto zrobić poprawkę w Statucie, że 
przychodzi Dyrektor mówi swoje, kończy i podnosimy ręce  i głosujemy. To jest parodia. 

Radny A. Milczarek podpowiedział, że trzeba to skomentować. 
Radny J. Turnik powiedział, że pomiędzy posiedzeniem komisji a posiedzeniem sesji 

już logika wykazuje, że może się narodzić pytanie. Nie może się narodzić nowy problem? 
Pan Przewodniczący Komisji Edukacji tutaj cały czas wzywa do miłości Bożej a o ile Radny 
sobie przypomina ślubowanie Radnego, to nie używał tych słow. Nie nadużywajmy tych 
słów, bo boli jako osobę wierzącą używanie słów na temat miłości Bożej.  

Radny M. Kopczyński powiedział, że prosiłby aby sięgnąć do protokołu i zobaczyć 
jak przebiegło ślubowanie i prosił aby zapoznać się z tematem.  

Radna B. Dragańska powiedziała, że była Komisja Rewizyjna 8 kwietnia w MOPS-ie 
była w BTBS- ie i u Pana Prezesa Nowaka.   

Radna powiedziała, że jest  bardzo zdziwiona, że mamy ludzi, którzy są bardzo długo 
na bezrobociu. Mają szansę odrobienia zaległości czynszowych, ale Radnej nie podoba się 
taka reguła, ponieważ ci ludzie odrabiają bez żadnej umowy i mają 9 złotych na godzinę, 
gdzie spółdzielnia mieszkaniowa też wprowadziła odrabianie zaległości ale Radna prosiłaby 
aby zawierać umowy o dzieło. Aby ta złotówka wpłynęła do budżetu Miasta, bo jeżeli oni 
odrabiają i idą do MOPS- u to jaki  jest sens. To nie są tylko zaległości czynszowe ale także 
zaległości komornicze. Dowiedzieliśmy się na Komisji Rewizyjnej, że nawet mieszkańcy chcą 
aby mieli konto bankowe, po to żeby spłacać długi.  
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Kto będzie spłacał ich długi i jak długo mogą być na takich zasiłkach dla 
bezrobotnych?  Zdaniem Radnej musi być jakiś okres. Nie może być tak, że niby do pracy 
jest chora a po godzinie 16.00 w piątek jest pijana. Radna powiedziała, że chciałaby zwrócić 
uwagę, że pomoc należy się, ale muszą odrabiać i aby ta złotówka płynęła nam do budżetu.  
 Przewodniczący Komisji zapytał czy Radna oczekuje odpowiedzi od Pani Dyrektor? 
 Radna odpowiedziała, że nie od Pani Dyrektor, tylko musimy się zastanowić jak 
wprowadzić aby ci ludzie mogli odrobić i aby ta złotówka z pracy wpłynęła nad do budżetu, 
ponieważ jeżeli w szpitalu pracują i nie mają dziewięć złotych na czysto to trzeba się 
zastanowić nad tym.   
 
Ad 3. Informacja o realizacji zadań zawartych w Miejskim programie wspierania 

rodziny na lata 2013-2015 za 2014 rok. 
Przedstawiła M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
Pani Naczelnik poinformowała, że zadania realizowane na rzecz Miejskiego 

Programu wspierania rodziny na lata 2014-2015 za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2014 
roku realizowane były w dwóch aspektach poprzez współfinansowanie systemu o pieczy 
zastępczej a także poprzez zatrudnianie asystentów rodziny.  
 Piecza zastępcza sprawowana jest w dwóch formach: w formie rodzinnej, kiedy 
dziecko umieszczane jest w rodzinie zastępczej a także w formie instytucjonalnej, kiedy 
dziecko umieszczane jest np. w placówce opiekuńczo-wychowawczej.  

Pani Naczelnik powiedziała, że co zasad finansowania systemu pieczy zastępczej, to 
w pierwszym roku pobytu takiego dziecka w systemie pieczy zastępczej Miasto ponosi 
koszty w wysokości 10% tych kosztów. W drugim roku pobytu jest to 30% tych kosztów, 
natomiast w trzecim i kolejnym jest to 50%. 

Koszty utrzymania dziecka w rodzinie zastępczej wynikają bezpośrednio z ustawy 
o wspieraniu rodziny i o pieczy zastępczej i jest to kwota 660 zł miesięcznie. Koszty 
utrzymania w ramach instytucjonalnych ustalane są przez Starostę Białogardzkiego co roku 
w formie zarządzenia. 

Pani Naczelnik poinformowała, że instytucja asystenta rodziny została ona powołana 
na postawie przepisów Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. Taki asystent z założenia 
ma wspierać rodziny przeżywające trudności opiekuńczo-wychowawcze.  

W roku 2014 za pomocy asystenta  objętych było 26 rodzin. W tym roku ta liczba się 
jeszcze nie zmieniła. Finansowanie ze strony Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej 
wyniosło 54.078 zł. Wkład własny Miasta – 7.982 zł., czyli nie całe 13% wkładu własnego.  

W tym roku Miasto starało się o takie dofinansowanie na kwotę 60.000 zł i w dniu 8 
maja mają się ukazać wyniki i będziemy wiedzieli czy otrzymaliśmy dofinansowanie w tej 
pełnej kwocie. 
   Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że otwiera listę mówców. 
Zgłoszeń nie było. 
 
Ad 4. Raport z wykonania w 2014 r. Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2014-2018.  
Przedstawiła M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych. 
Pani Naczelnik poinformowała, że wszystkie działania opisane  w raporcie za okres  

Od 1 stycznia do 31 grudnia 2014 roku realizowane były przez organizacje pozarządowe, 
jednostki oświatowe a także przez Zespół Doradczy do Spraw Przeciwdziałania Narkomanii 
działający przy Burmistrzu Białogardu, którego przewodniczącym jest Pan Bogdan 
Mieszkowicz-Adamowicz Kierownik Przychodni Leczenia Uzależnień. 

W 2014 roku z inicjatywy tego zespołu odbyła się bardzo duża impreza dla szkół  
działających na terenie miasta „Razem Przeciw Przemocy i Uzależnieniom”.  

Zgodnie z rekomendacjami Krajowego Biura do Spraw Przeciwdziałania Narkomanii  
co cztery lata przeprowadzana jest diagnoza zjawiska narkomanii. 

Ostatnia taka diagnoza przeprowadzona była w grudniu 2012 roku. Kolejna zostanie 
przeprowadzona w grudniu 2016 roku. 
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Radny J. Turnik powiedział, że ma pytanie odnośnie samego sprawozdania. 
W dziale  monitoring realizacji zadań zawartych w programie w punkcie 2 podpunkt 1 jest 
liczba osób zgłaszających się do punktu. Radny próbował znaleźć gdzieś w tekście samego 
sprawozdania jaki to jest punkt  i Radny nie znalazł. Nie jest nazwany ten punkt. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, że jest to punkt konsultacyjny dla osób uzależnionych 
od narkotyków, osób zagrożonych uzależnieniem od narkotyków oraz ich rodzin.  

Radny zapytał gdzie się mieści się punkt? 
Pani Naczelnik odpowiedziała, że mieści się w Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej. 
Radny zapytał o informację dotyczącą z kim zawarte  zostały cztery umowy? 
Pani Naczelnik odpowiedziała, że jedna umowa została zawarta ze stowarzyszeniem 

„Start”, które prowadzi wspomniany wcześniej punkt. Druga umowa została zawarta ze 
stowarzyszeniem „Herkules”, który prowadzi zajęcia z zakresu koszykówki. Została zawarta 
również umowa  z  „Fundacją Pomocy Rodzinie”, która realizowała program „Asystent 
Rodzin” oraz została zawarta umowa z Panem Bogdanem Mieszkowiczem-Adamowiczem, 
który prowadzi zajęcia dla osób uzależnionych od narkotyków.  

Radny powiedział, że Pani Naczelnik mówi o tym, że w całości program był 
realizowany przez organizacje pozarządowe. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, że nie tylko. 
Radny powiedział, że dalej w sprawozdaniu jest zapisane że instytucje, osoby 

fizyczne. Zdaniem Radnego w tym sprawozdaniu powinny być również ujęte  szkoły. Ktoś 
czytając mógłby odnieść, że niewiele się robi w tym kierunku, chociażby jeśli w mieście są 
trzy podmioty, które walczą z narkomanią i to nie dużo. Ale osoby, które z tym mają do 
czynienia wiedzą, że tych podmiotów jest znacznie więcej, zaczynając od szkół chociażby. 
Powinny być tutaj podane inne liczby, aby była wykazane faktyczna ilość podmiotów i jest to 
uwaga Radnego. 
 
Ad 5. Sprawozdanie z Miejskiego  programu  profilaktyki  i rozwiązywania problemów   
          alkoholowych na 2014 rok. 

Przedstawił H. Kraczkowski Pełnomocnik Burmistrza do spraw realizacji Miejskiego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
  H. Kraczkowski poinformował, że do zadań własnych gminy o charakterze 
obowiązkowym szeroko rozumianej polityki społecznej należy także realizacja działań  
związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracją 
społeczną osób, które mają problem z uzależnieniem.  

Osobnym dokumentem do realizacji tej polityki jest Miejska Strategia Rozwiązywania 
Problemów Społecznych, która obejmuje szereg działań i m. in. również działania związane 
z rozwiązywaniem problemów uzależnień na lata 2015-2024. Taki program został przyjęty   
w marcu 2015 roku i tam jest szeroko opisany zakres działań, które ma również w swoim  
programie Miejska Komisja i które są zawarte w działaniach Miejskiego programu 
profilaktyki  i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
  Realizacja tych działań prowadzona jest poprzez opracowywanie programów i zadań 
nałożonych przez Agencję PARPA z Warszawy, która wskazuje zadania jakie gminy mają  
realizować. Wydawane są w tym celu rekomendacje  jakie zadania mają być prowadzone  
i w jakim zakresie mają być środki przeznaczane z koncesji.  
  Szeroki opis działalności skali tych problemów umieszczony jest w sprawozdaniu.  

Radna E. Bury powiedziała, że z informacji wynika, że Radni powinni te 
sprawozdanie dostać do 31 marca. Z czego to wynika, że Radni otrzymują go dopiero teraz? 

Radna zapytała gdzie się odbył wypoczynek letni w 2014 roku ? 
Radna powiedziała, że osoby uzależnione, które odbywają terapię  w Stanominie 

bądź w innym ośrodku później raz na jakiś czas dojeżdżają na takie spotkania - mitingi raz w 
miesiącu. Radna zapytała czy te dojazdy były i czy są dofinansowane? 
 Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że stosowne dokumenty w ustawowym 
terminie do Biura Rady dotarły. Terminy zostały dotrzymane. 
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H. Kraczkowski odpowiedział, że w roku ubiegłym dofinansowania ze środków 
alkoholowych nie było, więc nie wykazujemy w programie tych wydatków. W poprzednim to 
było. W ubiegłym roku Miasto nie przeznaczało na to środków.  

Jeżeli chodzi o działalność związaną z Wojewódzkim Ośrodkiem to jest na stronie 8 
w sprawozdaniu i wykazane osoby uczestniczące w kontynuacji leczenia. To były cztery 
osoby, które systematycznie uczestniczyły i miały dofinansowanie od Miasta w łącznej 
kwocie ok. 8.000 zł.  

Radna E. Bury powiedziała, że jednak nie ma tego w sprawozdaniu. Na stronie 9  
jest liczba podmiotów będących organizatorami wypoczynku letniego oraz liczba 
uczestników. Jeden podmiot i 90 uczestników. Czy był wypoczynek czy nie było? W zeszłym 
roku rozmawialiśmy na temat planu, że miał być organizowany wypoczynek letni dla dzieci. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że wypoczynek letni bardzo często jest rozumiany 
jako wyjazd poza Białogard. Miasto organizowało wypoczynek letni ale na terenie 
Białogardu. Była wspólna inicjatywa klubów piłkarskich, klubu lekkiej atletyki i dzieci miały 
zajęcia bez wyjeżdżania poza Białogard połączone ze sportem, z obiadami na terenie 
Białogardu. 

Radna powiedziała, że pytała Pana Przewodniczącego i odpowiedział, że nie. 
Pani Burmistrz wyjaśniła, że Pan Przewodniczący nie koniecznie wszystko wie, bo 

częściowo tymi pieniędzmi dysponuje Wydział Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
i dotyczy to pieniędzy pochodzących z potocznie nazwanego „kapslowego”. Inną częścią 
dysponuje  Komisja do spraw przeciwdziałania. Te działania są podzielone.  
 Radna powiedziała, że jest to żenada. Radna otrzymuje sprawozdanie i jest zapisany 
w nim wypoczynek a Pan Przewodniczący mówi że go nie było. 
 Radna powiedziała, że chciałaby się odnieść do wypowiedzi Przewodniczącego Rady 
Miejskiej, że sprawozdanie wpłynęło do Rady i może do Biura Rady  i jest napisane, że 
Burmistrz ma przedstawić do 31 marca sprawozdanie a dzisiaj mamy 29 kwietnia. 
 Pani Burmistrz powiedziała, że to są akurat sprawozdania, które pochodzą 
z wydziału podlegającego Pani Burmistrz i Pani Burmistrz wyjaśniła, że one mają wpłynąć do 
Biura Rady. Skoro w przepisie jest mowa, że Burmistrz ma obowiązek złożyć sprawozdanie 
w terminie to Pani Burmistrz zaręcza że terminy są zachowane,  natomiast czy sprawozdania  
są wprowadzane na obrady sesji, bo w cale nie muszą, czy są w innym trybie przekazywane 
wprost radnym, zależy od Przewodniczącego Rady. 
 Pani Burmistrz poinformowała, że pamięta takie lata gdzie sprawozdania wpłynęły 
a nie koniecznie były omawiane i przyjmowane na sesji.    

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że rzeczywiście zależy to od oceny 
Przewodniczącego.  

Przewodniczący oznajmił, że stoi na stanowisku, jeżeli coś ma dotrzeć do wiadomości 
radnych to jest sesja i na najbliższej sesji po złożeniu dokumentów odbywa się dyskusja.   

Radna zapytała czyli to Pan decyduje co my dostaniemy a co nie? 
Przewodniczący Rady Miejskiej podpowiedział, że zgodnie ze Statutem Miasta 

organizuje radnym pracę. 
Radna zapytała czyli  jest to obowiązek żebyśmy dostali te sprawozdania czy można 

nam ich nie przedstawić? 
Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że tę kwestię przedyskutujemy nie 

na sesji. To nie jest dyskusja na sesji. 
W momencie  kiedy to wpłynęło Przewodniczący wprowadził na pierwszą sesji, która 

się odbywa i w związku z tym jakie Radna kieruje do Przewodniczącego zarzuty? 
Radna odpowiedziała, że nie kieruje żadnych zarzutów do Przewodniczącego Rady 

i Radna zapytała czy mamy obowiązek otrzymać sprawozdanie z działalności komisji 
alkoholowej do 31 marca czy nie? 

Przewodniczący Rady podziękował Radnej. 
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Burmistrz powiedział, że proponuje żeby Radna odniosła to do innej sytuacji i może 
to troszeczkę rozjaśni problem.  

Burmistrz ma przedstawić Radzie Miasta do 15 listopada projekt budżetu i on 
powiedźmy 14 listopada wpływa do Biura Rady i ten termin jest spełniony. Natomiast 
procedujemy jako Rada i uchwalamy budżet najczęściej w grudniu dopiero. Burmistrz 
poprosił by to odnieść do innych sytuacji.  

To, że ma trafić do Rady to znaczy jako instytucji do Biura. Natomiast to już 
Przewodniczący decyduje, ponieważ on organizuje pracę Rady kiedy i w jaki sposób radni 
będą się z dokumentem zapoznawać. Przyjął zasadę taką, że dokumenty będą 
prezentowane na sesji. Równie dobrze mogły być prezentowane na komisjach i też byłoby 
dobrze. Zdaniem Burmistrza emocje tutaj są zbędne. Pewna tradycja w Radzie Miasta jest. 
To jest omawiane na sesjach i tak to się odbywa. Wszyscy mogą się do tego odnieść. Można 
podyskutować na komisjach i Burmistrz nie widzi tutaj żadnego problemu.  

Radny J. Andrysiak powiedział, że w sprawozdaniu na stronie 8 jest punkt 4 
dotyczący dofinansowania organizacji stowarzyszeń i Radny zapytał o przeprowadzanie 
korepetycji przez Stowarzyszanie Białogardzkich Inicjatyw Edukacyjno-Społecznych. Kto 
z tych korepetycji korzysta? Jest podana kwota 60.000 zł.  Kto te korepetycje przeprowadza? 
Kto jest upoważniony do przeprowadzania korepetycji i ile osób z tego korzysta i jaki jest 
koszt jednej korepetycji przeliczeniu na jedną godzinę? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że Stowarzyszenie Białogardzkich Inicjatyw 
Edukacyjno-Społecznych składa się w stu procentach z nauczycieli wszystkich 
białogardzkich szkół prowadzonych przez Miasto. Powstawało w 2011 roku w momencie, 
kiedy trzeba było powołać takie stowarzyszenie,  ponieważ realizacja projektów 
dofinansowanych przez Unię nie mogła odbywać się za pośrednictwem szkół, a wtedy 
zdobyliśmy pieniądze na zajęcia pozalekcyjne, które były prowadzone w czterech 
białogardzkich szkołach. Na potrzeby tamtych pieniędzy dość znacznych to stowarzyszenie 
powstało. Ponieważ ono rzeczywiście składa się z  nauczycieli i ponieważ jest 
zarejestrowane w KRS-ie pomogło nam także w zakresie organizowania wypoczynku 
w czasie ferii w momencie, w którym nauczyciel nie może pracować w szkole lub też ta 
praca w szkole jest niezgodna z prawem, bo jest to jego okres urlopowy.  

Analizowaliśmy Kartę Dużej Rodziny, tej wprowadzanej w Polsce i tej miejskiej 
i sytuacji społecznej w Białogardzie na potrzebę powstawania programów rozwoju 
społecznego. Po analizie wspomagania rodziny, opieki pieczy zastępczej uznaliśmy, że są 
trudności w nauce analizując wyniki edukacyjne po egzaminach  przysporzyło nam 
wniosków, z których wprost wynikało, iż powinniśmy skierować pieniądze na to,  aby  rodziny 
których nie stać na płatne  korepetycje mogły skorzystać. Zdecydowano aby próbnie 
skierować 60.000 zł. już rok temu aby zobaczyć jaki będzie oddźwięk, jaki będzie efekt. 

Z oddźwiękiem bardzo dobrym spotkał się ten pomysł. Pani Burmistrz dopiero po 
szczegółowej analizie sprawozdania sprawdzi ilu osobom udzielono tych korepetycji. Pani 
Burmistrz powiedziała, że pomimo  wprost umów z nauczycielami  za odpłatne korepetycje 
jest tam kilka jeśli nie kilkanaście umów o wolontariat. Część nauczycieli pracuje tam za 
darmo. Ponieważ spotkało się to z dobrym oddźwiękiem zostało powtórzone to w tym roku 
i będziemy się zastanawiać nad zwiększoną kwotą na rok następny.   

  Radny J. Andysiak powiedział, że rozumie iż te osoby, które prowadzą korepetycje 
są z poza szkół? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że są to nauczyciele. Członkami stowarzyszenia są 
nauczyciele szkół prowadzonych przez Miasto Białogard, czyli  podstawówek i gimnazjów. 
Natomiast stowarzyszenie podpisuje umowy  z tymi nauczycielami z terenu Białogardu ze 
szkól ponadgimnazjanych, którzy chcą, mają ochotę i czas pracować w systemie korepetycji 
miejskich. 

Radny J. Andrysiak powiedział, że osoby udzielające korepetycji są z terenu 
Białogardu. 

H. Kraczkowski powiedział, że może Radnemu udzielić odpowiedzi, ponieważ dane 
są w sprawozdaniu stowarzyszenia i sprawozdanie jest do wglądu.  
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Był blok humanistyczny, w którym pracowało pięciu edukatorów i było zrealizowanych 
336 godzin, w tym była edukacja wczesnoszkolna, język polski, historia i wiedza o 
społeczeństwie.  

Blok matematyczno-przyrodniczy i sześciu edukatorów, 304 godziny: edukacja 
wczesnoszkolna, matematyka, przyroda, geografia, biologia, fizyka , chemia. 

Blok językowy, czterech nauczycieli, 276 godzin: język angielski, język niemiecki. 
Były zajęcia wolontariatu i zrealizowano 24 godziny. Udzielano zajęć z matematyki 

i języka angielskiego. 
Radny J. Andysiak zapytał jaka jest stawka za godzinę? 
Pani Burmistrz odpowiedziała, że musi to sprawdzić. 
Radna E. Bury zapytała o skład osobowy Komisji. Czy zmienił się w tym roku? 
Czy zmieniła się Miejska Komisja w składzie na rok 2015, ponieważ Radna nie 

znalazła zarządzenia Burmistrza. 
H. Kraczkowski odpowiedział, że w roku ubiegłym się nie zmieniła i tym roku 

kontynuuje pracę w tym samym składzie. 
Radna E. Bury powiedziała, że ma prośbę do Pana Burmistrza, bo to Pan Burmistrz 

ustala skład osobowy i w komisji jest Pan Piotr Pakuszto, który jest Wicestarostą.  Z całym 
szacunkiem dla Pana Piotra, który jest bardzo zajętą osobą i na pewno Pan Burmistrz 
przemyśli  tę sprawę i może wymieni Pana Piotra. Zdaniem Radnej tam po prostu są ludzie 
potrzebni, którzy maja czas bo są to ważne problemy społeczne.  

Burmistrz odpowiedział, że z tego co Burmistrzowi jest wiadomym to Pan Piotr ma 
bardzo dużo czasu. 

Radna E. Bury powiedziała, że tylko pozazdrościć  że jako Wicestarosta ma jeszcze 
czas aby brać udział w komisji. 

 Radny A. Milczarek zapytał jaki podmiot został wyposażony w sprzęt i materiały 
i w jakiej kwocie?  Mamy tutaj zapisany jeden podmiot.  

H. Kraczkowski odpowiedział, że tak szczegółowo to będzie w konkretnym 
sprawozdaniu i udzieli odpowiedzi na piśmie. 

Radny zapytał w sprawie podmiotu realizującego  wypoczynek letni? Czy to było 
stowarzyszenie? 

H. Kraczkowski odpowiedział, że uzyskał odpowiedź z Wydziału Edukacji, Kultury 
i Spraw Społecznych, że zadanie realizował  jeden podmiot i było 90 uczestników i na piśmie 
udzieli Radnemu odpowiedzi, kto był realizatorem. 

Radny powiedział, że wcześniej można było uzyskać odpowiedź jakie stowarzyszenia 
a czy kluby prowadziły pewne zadania.  

H. Kraczkowski odpowiedział, że pewne zadania były realizowane na podstawie 
konkursu ofert przez organizacje.  

Radny odpowiedział, że to nie przeszkadza aby mieć w sprawozdaniu wszystko 
i oczekuje na piśmie odpowiedzi. 

Radny zapytał dlaczego tak mała ilość stowarzyszeń włącza się w realizację 
programu. Czy jakieś ograniczenia są? Czy Pan Przewodniczący może powiedzieć o jakiś 
wnioskach ze strony Komisji? 

H. Kraczkowski odpowiedział, że na dotacje dla stowarzyszeń idzie 51% wszystkich 
środków. Na wszystkie zajęcia praktycznie połowę środków idzie do stowarzyszeń a zadania 
jakie mają być określone i jakie mają być realizowane są ustalane w ramach potrzeb Miasta.  

Radny A. Milczarek odpowiedział, że do szkół wydajemy 60.000 zł. 
H. Kraczkowski odpowiedział, że jest to kwota ponad 240. 000 zł i nie jest to mała  

kwota dofinansowania. 
Radny A. Milczarek powiedział, że Pan Pełnomocnik powiedział, że faktycznie tych 

spraw społecznych jest bardzo mało  24 do 8 w porównaniu do 300, 400 łącznie prawie 
tysiąc godzin płatnych a tylko 24 społeczne i to faktycznie coś jest nie tak i trzeba chyba 
zmniejszyć stawkę  a dać większe możliwości innym, aby coraz bardziej powszechne grono 
osób wspomóc. Trzeba tutaj się zastanowić na kwotą, bo Radny słyszy o zwiększeniu kwoty.  
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Efekty są potrzebne a nie zwiększenie kwot, bo to do niczego raczej nie prowadzi. To 
jest sugestia do przeanalizowania tych kwot przy następnym rozdaniu. Radny oczekuje 
odpowiedzi na zadane pytania na piśmie. 
  Radny J. Turnik powiedział, że to sprawozdanie jest potwierdzeniem tego o czym  
mówił na poprzedniej sesji a mianowicie w ocenie Radnego zbyt małemu zaangażowaniu.  

Ktoś może powiedzieć, że  60.000 zł wydajemy na korepetycje miejskie i to jest 
ograniczona osób, która z tego korzysta.  

Natomiast tutaj te dane one same świadczą o tym i to jest potwierdzeniem, że 217 
dzieci i młodzieży uczestniczyło we wszystkich programach profilaktycznych Miasta 
z Komisji, która dysponuje kilkuset tysiącami złotych Radny uważa że to jest bardzo mało.  

Zrealizowano dwa programy profilaktyczne przez 22 podmioty, które uczestniczą to  
średnio wychodzi marnie i nawet trudno liczyć na średnią.  

Miejski program przeciwdziałania alkoholizmowi i nazwa wskazuje ukierunkowaniem.  
Radny zapytał ile podmiotów realizuje tradycyjne zajęcia sportowo- rekreacyjne i jaka 

jest liczba ich adresatów?  Jest zapis 1/120 co on oznacza?  
H. Kraczkowski odpowiedział,  że to oznacza tylko jeden podmiot, który był wybrany 

w ramach konkursu ofert na przewidzianych 120 uczestników. 
Radny zapytał czy inne grupy sportowe nie potrafią zagospodarować zajęć dla 

młodzieży, że tylko jeden stał się zaszczytnym uczestnikiem tego Miejskiego programu, czy 
pozostali nie umieją a ten jeden akurat potrafi? Rozumiem gdyby trzy, cztery były ale jeden  
to jest zastanawiające dla Radnego. 

 
 
Ad 6. Zapoznanie z kalendarzem imprez kulturalnych i sportowych  organizowanych  
          przez Centrum  Kultury  i  Spotkań  Europejskich,  Białogardzki  Ośrodek  Sportu   
          i  Rekreacji Sp. z o. o., Białogardzką Bibliotekę Publiczną. 

Informację w formie prezentacji przedstawił  P. Wiśniewski Dyrektor Centrum Kultury 
i Spotkań Europejskich.  
 Dyrektor zaprosił do regularnego odwiedzania strony internetowej Centrum Kultury 
i Spotkań Europejskich – WWW.kultura.bialogard.info 

Na stronie zawsze podane są bieżące informacje związane z życiem kulturalnym  
animowanym i współorganizowanym przez Centrum Kultury i Spotkań Europejskich.  

Najbliższa propozycja odbędzie się w sobotę i będzie to rodzinna majówka na wesoło 
w Parku Orła Białego od godziny 15.00 do 18.00. Będzie to impreza dla całych rodzin. Jest 
propozycja dla najmłodszych. Będzie bezpłatna strefa dziecięca. Będą zjeżdżalnie oraz inne 
instalacje cieszące się zainteresowaniem najmłodszych.  

Odbędą się występy artystyczne cieszące się dużym zainteresowaniem. Wykonanie 
zespołu G91 z musicalu „O jej” i będą to  przeboje zespołu ABBA, grupy taneczne Top Toys. 
Dyrektor wspólnie z Łukaszem Maciukiem białogardzkim instruktorem tańca, który prowadzi 
zespół „Big Dance”, będzie zachęcał do wspólnego tańczenia i zabawy z zumbą w parku 
Orła Białego. Obędzie się znany w całym kraju występ kabaretu „Koń Polski” od godziny 
17.00.  

 W galerii Bramie Wysokiej prezentowana jest wystawa przygotowana przez 
Stowarzyszenie Integracji Rozwoju Mniejszości Narodowych z Białogardu we współpracy 
z Centrum Kultury i Spotkań Europejskich malarstwa i rzeźby Pana Karola Parno 
Gierlińskiego.  

W Centrum Kultury do 8 maja jest wystawa modeli parowozów przygotowana przez 
Stefana i Ireneusza Bochenków ciesząca się ogromną popularnością. Przyjeżdżają na te 
wystawę osoby z poza naszego miasta. 

  Kolejnym, przedsięwzięciem realizowanym wspólnie z białogardzkim Gimnazjum Nr 
2 będzie szósta edycja Powiatowego Festiwalu Piosenki Angielskiej i Niemieckiej w dniu 
7 maja o godzinie 14.00.  
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Organizowany jest Wojewódzki Przegląd Piosenki Dziecięcej Solistów i Zespołów 
Estradowych i w dniu dzisiejszym od godziny 16.00 rozpoczynają się eliminacje powiatowe 
przez  Amatorski Ruch Artystyczny realizowanego we współpracy z Zamkiem Książąt 
Pomorskich w Szczecinie.  

Na dzień 16 maja planowany jest białogardzki przegląd twórczości artystycznej 
seniorów. Impreza organizowana jest wspólnie  z Białogardzką Spółdzielnią Mieszkaniową. 
Odbędą także wojewódzkie konfrontacje taneczne. 

W dniu 17 czerwca  o godzinie 19.00 planowany jest koncert Jacka Wójcickiego, 
któremu towarzyszyć będzie orkiestra Filharmonii Koszalińskiej.  
  Kolejną ważną imprezą będzie 47. Bitwa o Krowę i odbędzie się 28 czerwca 
 w Białogardzie na Placu Stanisława Wyspiańskiego.  

Dni Białogardu odbędą się w dniach 1-2 sierpnia. Data ma związek z nadaniem praw 
miejskich, które miało miejsce w dniu 2 sierpnia 1299 roku.  W tym roku świętować 
będziemy 716. Urodziny Miasta. Gwiazdą tegorocznych Dni Białogardu  będzie występ  
w dniu 1 sierpnia zespołu „FEEL”. Przed zespołem wystąpi gwiazda młodego pokolenia  
Ewelina Lisowska.  
  W dniu 2 sierpnia królować będzie muzyka taneczna, muzyka disco.  

W tym roku zespól G91 obchodzi swoje 10-lecie i z tego względu na jesień 
planowany jest benefis zespołu.  
 We wrześniu i październiku odbędą się Dni Kultury Chrześcijańskiej. Wydarzenia te 
cieszą się dużym zainteresowaniem.   
  Na dzień 3 października zaplanowany jest koncert Natalii Niemen z zespołem.  
  W grudniu kolejne spektakle wystawi Białogardzki Teatr Lalek „Marco” oraz kolejna  
edycja Mikołajkowego Turnieju Tańca pod patronatem Burmistrza Białogardu. Na koniec  
grudnia przewidziany jest koncert Białogardzkiego Chóru Kameralnego „Bel Canto”.   
  Centrum Kultury i Spotkań Europejskich w Białogardzie jest instytucją otwartą na 
współpracę i na kooperacje w wieli swoich działaniach. Współpracuje z Urzędem Miasta,  
szkołami, przedszkolami, ośrodkami kultury z całego Województwa Zachodniopomorskiego, 
 SANEPID-em, Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, Powiatowym Domem 
Samopomocy, Młodzieżowym Domem Kultury, Białogardzka Spółdzielnią Mieszkaniową,  
Ligą Ochrony Kraju, Zakładem Gospodarki  Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o.,  
Białogardzkim Ośrodkiem Sportu i Rekreacji Sp. z o.o., Miejskim Ośrodkiem Pomocy  
Społecznej, Warsztatem Terapii Zajęciowej „Szansa”, Akcji Katolickiej działającej przy  
białogardzkich parafiach, organizacji związkowych, stowarzyszeń, Uniwersytetem II Wieku  
i innymi, które na co dzień współpracują przy realizacji różnych przedsięwzięć.  
  Dyrektor poinformował, że Centrum Kultury organizuje imprezy zlecone  dla firm, dla 
 różnych instytucji, korporacji, dla organizacji. Wynajmowane są pomieszczenia. 
  Bardzo ważnym elementem  działalności  Centrum Kultury i Spotkań Europejskich  
jeżeli chodzi o realizację kalendarza imprez jest działalność Kina Centrum.   

R. Pawlukiewicz Przewodnicząca Białogardzkiej Rady Seniorów powiedziała, że nie 
małymi kosztami odremontowaliśmy amfiteatr w Parku Lasku. W zeszłym roku był występ 
dzieci niepełnosprawnych. Czy opłacało się lepiej wyburzyć tę scenę i po prostu ten amfiteatr 
wykorzystać, bo nie ma żadnego wykorzystania? Wszystko jest ładnie zrobione lecz nie 
wykorzystane na żadne imprezy. 

Dyrektor opowiedział, że scena była pierwszy raz wykorzystana późną jesienią, 
a wiosna się dopiero zaczyna. Natomiast zimą ciężko jest realizować imprezy poza 
obiektami zamkniętymi, z tego powodu że pogoda jest mało łaskawa dla imprez 
plenerowych. Stąd sformowanie, że nie jest wykorzystany lub że nie będzie wykorzystany 
i łatwiej było wyburzyć jest sformułowaniem niesprawiedliwym dla tego miejsca. 

W czerwcu planowana test tam piękna impreza konfrontacji wokalnych białogardzkich 
przedszkolaków. Jako Centrum Kultury będziemy z tego miejsca korzystać. Nic nie stoi na 
przeszkodzie aby gospodarz tego miejsca, czyli ZGKiM Sp. z o.o. użyczał tej przestrzeni 
również i innym instytucjom, organizacjom, które będą chciały tam zrealizować swoje 
przedsięwzięcia. 
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Jacek Słowiński Prezes Białogardzkiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. 
poinformował, że Rada otrzymała zestawienie planowanych imprez, które odbędą się na 
terenach Białogardzkiego Ośrodka Sportu i Rekreacji bądź będą organizowane przez 
Białogardzki Ośrodek Sportu i Rekreacji.  

W przypadku tych wszystkich imprez BOSiR Sp. z o.o. nie jest jedynym 
organizatorem a jest współorganizatorem. Większość tych imprez organizują kluby sportowe 
a BOSIR poprzez przygotowanie obiektów lub pomoc pracowników. 

Prezes poinformował, że do kalendarza jaki radni otrzymali dojdzie jeszcze 
kilkadziesiąt imprez w okresie sierpień, wrzesień, październik i listopad  a mowa jest 
o meczach piłki nożnej i na dzień dzisiejszy nie można  było podać terminarza, ponieważ 
będzie znany w miesiącu lipcu, po zakończeniu tegorocznego sezonu rozgrywek. Ponad 
dwadzieścia imprez piłkarskich na naszym stadionie zagości. 
 Zdaniem Prezesa warto zwrócić uwagę na nową imprezę, która odbędzie się w tym 
roku wyjątkowo a którego współorganizatorem jest Miasto Białogard, Zachodniopomorska 
Rada Olimpijska, Urząd Marszałkowski Województwa Zachodniopomorskiego a mowa jest 
o Biegu Olimpijczyka. Impreza, która każdego roku rozgrywana jest w innym mieście 
naszego województwa. Rozgrywana będzie w dniu 20 czerwca na terenach Białogardzkiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji. Odbędzie to impreza biegowa w różnych kategoriach. Prezes 
liczna na 1.500 osób startujących. 
 Białogardzki Ośrodek Sportu i Rekreacji już od kilku lat wprowadził tzw. Sportowe Dni 
Białogardu. Pierwsza impreza odbędzie się już w piątek, mecz piłkarski pomiędzy BKS Iskra 
Białogard a Klubem Sportowym Gwardia Koszalin. Oprócz tego zawody pływackie, turniej 
tenisa ziemnego Białogard Open oraz mecz samorządowców, odbywający się od wielu lat 
pomiędzy samorządowcami z Białogardu a samorządowcami  z Karlina.  
      

Informację  dotyczącą kalendarza imprez kulturalnych realizowanych przez 
Białogardzką Biblioteką Publiczną w formie prezentacji przedstawił  Dariusz Florek Dyrektor 
Białogardzkiej Biblioteki Publicznej. 
 Dyrektor poinformował, że większość imprez realizowanych jest cyklicznie od wielu 
lat.  
 O godzinie 1140 Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach do 
godziny 12.10  

O godzinie 1213 Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady. 
D. Florek Dyrektor Białogardzkiej Biblioteki Publicznej poinformował, że prezentacja 

multimedialna dotyczy działalności biblioteki opierając się na informacjach o zadaniach jakie 
były przeprowadzone w roku ubiegłym oraz o planach w roku bieżącym. 

Biblioteka jako instytucja publiczna, której organizatorem jest Miasto utrzymuje się 
w dużej części z dotacji Miasta. Na podstawie zawartego porozumienia pomiędzy Miastem 
Białogard a Powiatem Białogardzkim od 2008 roku biblioteka pełni również funkcję Biblioteki 
Powiatowej dla Powiatu Białogardzkiego i z Powiatu otrzymuje dotację na zadania 
powiatowe.  

Ponadto biblioteka jak co roku występuje o różnego rodzaju środki dodatkowe na 
realizację zadań statutowych. Otrzymuje dotację z Biblioteki Narodowej, którą w ubiegłym 
roku udało się pozyskać w dużej kwocie na dwa priorytety. Pierwszy priorytet, którego kwota 
wynosi 13.290 zł  został przeznaczony na zakup nowości wydawniczych bibliotece. 

Druga część ok. 8.400 zł udało się pozyskać w ramach priorytetu dedykowanego 
bibliotekom publicznym jako odpowiedź na prośbę Ministerstwa Edukacji narodowej 
o wsparcie zakupu nowości wydawniczej dla bibliotek szkolnych. Zakupiono ponad 500 
egzemplarzy książek, które posłużą uczniom naszych szkół podstawowych i gimnazjalnych. 
Książki zostały doręczone w grudniu. Będzie możliwość przedłużenia użyczenia tych książek 
dla bibliotek szkolnych na kolejny rok.  Ponadto biblioteka pozyskuje środki własne.  

Środki finansowe przeznaczane są głównie na płace i pochodne. Biblioteka nie 
prowadzi działalności zarobkowej w szerszym zakresie jak wynajem sal, nie prowadzi 
spektakli, filmów, koncertów przynoszących dochód.  
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 Biblioteka na swoje zadania w 90% występuje o dofinansowanie z Miasta. Spore 
środki są przeznaczane na nowości wydawnicze. Biblioteka płaci na najem pomieszczeń. 
Dotyczy to siedziby głównej, Izby Tradycji Regionalnej oraz filii nr 1 i nr 3.  
 Dyrektor poinformował, że na organizacje imprez biblioteka przeznacza skromną 
kwotę, aby nie dublować zadań Centrum Kultury i Spotkań Europejskich.  
Środki przeznaczane na organizację imprez są na zadania wynikające z ustawy i Statutu 
Biblioteki. Są to przede wszystkim zadania promujące czytelnictwo. Oprócz tego są również 
imprezy o charakterze informacyjnym, promocyjnym i dbamy o wystawy. 
 W ubiegłym roku w ramach Tygodnia Bibliotek odbyło się spotkanie z dziećmi ze 
szkoły podstawowej. Przeprowadzone były warsztaty literackie w  Izbie Tradycji. Odbyły się 
spotkanie autorskie.  

W ubiegłym roku biblioteka uczestniczyła w akcji Cała Polska Czyta Dzieciom. Odbył 
się teatrzyk japoński. Pracownicy biblioteki dokonali prezentacji opowiadania bajek  zarówno 
na miejscu w bibliotece dla grup przychodzących ze szkół i z przedszkoli oraz pracownicy 
chodzi o szkół i przedszkoli opowiadając bajki w formie teatrzyku. Dzieci w tym również 
aktywnie uczestniczą tworząc własne prace plastyczne. 

Corocznym stałym punktem kalendarza imprez jest realizacja eliminacji miejskich 
a później powiatowych recytatorskiego konkursu, który jest organizowany przez Koszalińską 
Bibliotekę Publiczną. Jest to 47. edycja tego konkursu i cieszy się ogromną popularnością.  

Co roku organizowany jest Tydzień Bibliotek i jest to inicjatywa Stowarzyszenia 
Bibliotekarzy Polskich,  jednego z najdłużej funkcjonujących stowarzyszeń w Polsce. Należą 
do niego w zasadzie wszyscy bibliotekarze Bibliotek Publicznych w Powiecie Białogardzkim.  

Odbyło się kilka ciekawych imprez opartych na czytaniu książek. Na imprezie 
zebranych było ponad 300 osób w Parku Orła Białego w amfiteatrze. 

Dużą popularnością cieszył się Bajkowy Pokaz Mody zorganizowany po raz pierwszy 
przez bibliotekarzy. Chętnych było ponad 120 dzieci. Impreza miała charakter otwarty 
i odbyła się w Parku Orła Białego.  

W Izbie Tradycji Regionalnej cały czas podtrzymywane są imprezy związane 
z wystawami. Odbyła się ciesząca się popularnością wystawa „Suchocińskie Guziki”.  

W ubiegłym roku pod patronatem Prezydenta Bronisława Komorowskiego w Parku 
Orła Białego w amfiteatrze miało miejsce Narodowe Czytanie i tym razem czytana była 
Trylogia Henryka Sienkiewicza.  

Dyrektor przedstawił stan ilościowy księgozbioru. W tym roku ilość książek jaką 
dysponuje biblioteka przekroczyła 115.000 egzemplarzy. Wynika to zarówno z zakupów oraz 
z darów przekazywanych przez czytelników.    
  Na zakup księgozbioru wydano w ubiegłym roku ponad 78.000 zł i księgozbiór 
zwiększył się o 4.177 nowości wydawniczych. Kupiono audiobuki, książki z dużymi literami 
dla osób słabo widzących a także bajki i książki popularnonaukowe. 
 W ubiegłym roku zarejestrowanych czytelników troszeczkę ubyło i jest to liczba 
ok. 4.100 czytelników. Tendencja ta niestety jest tendencją ogólnokrajową. W pewnym 
okresie był znaczący wzrost po przeniesieniu biblioteki do obecnej siedziby oraz  z tego,  że  
w roku 2012 przejęta została Biblioteka Pedagogiczno-Naukową. Spadek ten po woli 
stabilizuje się w granicach 4.000. Niewiele spadły wypożyczenia książek.  
 Zdaniem Dyrektora największą bolączką jest utrata czytelników w zakresie 
wypożyczeń na miejscu. Spadła liczba odwiedzin w czytelni z uwagi na nie wystarczającą 
liczbę miejsc. 
 W tym roku przeprowadzona została oferta dla starszych czetników, dwa kursy 
w zakresie podstawowym obsługi komputera. Uczestniczyło w nim 16 osób i były to dwie 
zorganizowane grupy.  Zapisanych osób jest ponad 50 i oczekują na ofertę i wtedy 
wyłączony z pracy jest cały pokój czytelni. 

Dyrektor poinformował, że poprzez promocję na własnej stronie i poprzez Facebooka 
biblioteka uczestniczy w projekcie Konsorcjum Sowy, który jest dystrybutorem i obsługuje 
czytelników naszej biblioteki. System Sowa jest zintegrowany z system czytelników 
indywidualnych, którzy mogą zakładać własne księgozbiory. 
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Konsorcjum Sowa udostępnia szereg materiałów związanych z pomocą 
w prowadzeniu katalogu biblioteki. Na stronie udostępniany jest portal internetowy 
upowszechniający literaturę polską i światową poprzez portal „Wolne Lektury”.   

Dyrektor poinformował, że parę lat temu radny Turnik zapytał się do czego jest 
potrzebna biblioteka bo przecież wszystko już jest w internecie?  

Dyrektor powiedział, że miedzy innego do tego aby poinformować naszych 
czytelników o tym, ż tego typu rzeczy są rzeczywiście dostępne w Internecie, ale chodzi nam 
o to że są one dostępne w bibliotece.  
 Dyrektor powiedział, że udało się scalić dostęp do lektur w katalogu biblioteki.  

Od ubiegłego roku biblioteka wchodzi w skład Konsorcjum Zachodniopomorskiego 
Bibliotek, które korzysta portalu IBUK i jest to wydawnictwo PWN  i jest dostępnych 1.100 
pozycji w formie elektronicznej.  

Dyrektor zaprezentował Kartę Czytelnika. Dyrektor poinformował o możliwości 
skorzystania z katalogu bibliotek ościennych z Powiatu Białogardzkiego. 

Radny K. Skoczyk zapytał o zbiór Prezydenta Aleksandra Kwaśniewskiego, co się 
z tym zbiorem dzieje i kiedy będzie udostępniony? 

Dyrektor odpowiedział, że zbiór Pana Prezydenta Aleksandra Kwaśniewskiego jest 
w tej chwili w opracowaniu. Zgodnie z umową z Fundacją Pana Prezydenta mamy go 
opracować do końca tego roku  i udostępnić go czytelnikom. Chcielibyśmy go udostępnić 
w jednym z pomieszczeń Izby Tradycji Regionalnej ze względu na to, że tam już się znajdują 
ordery Pana Prezydenta i bylibyśmy w stanie przyjąć kolejne rzeczy.  Udostępnionych będzie 
4.200 egzemplarzy książek.  
 Radny A. Wegner zapytał czy w ramach IBUK-u w ramach którego uczniowie mogą 
wypożyczać lektury szkolne, można byłoby wprowadzić podręczniki szkolne? 
  Dyrektor odpowiedział, że generalnie z podręcznikami to jest odrębny temat 
i biblioteka nie prowadzi podręczników ze względu na to, ze każda szkoła, każdy nauczyciel 
w danej szkole ma prawo wyboru swojego zestawu podręczników. Wprowadzony został 
nowy podręcznik do klas pierwszych ale  jest jeszcze prawo autorskie i biblioteka nie ma do 
tego uprawnień. Dyrektor powiedział, że nie wie czy Ministerstwo Edukacji Narodowej, który 
finansuje ten projekt zezwoliłoby na tego rodzaju działania. 
 Radny A. Wegner powiedział, że wie że niektóre szkoły wprowadzają podręczniki 
w formie elektronicznej i może dyrektorzy szkół wspólnie podjęliby inicjatywę. 
 Dyrektor odpowiedział, że być może dyrektorzy szkół mają jakąś inną wiedzę niż 
biblioteka, która podlega pod Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Gdyby decyzje 
na poziomie ministerialnym zapadły, to biblioteka jest na to przygotowana, ale dzisiaj na ten 
temat nic nie wiadomo. 

Radny J. Turnik poprosił aby Pan Dyrektor nie używał wypowiedzialnych przez 
Radnego słów ileś tam lat wstecz i nie wyrywał ich z kontekstu, bo ktoś mógłby odnieść nie 
słuszne mniemanie, że Pan Turnik uważa, że należy likwidować bibliotekę bo jest Internet.  

Radny powiedział, że wielokrotnie dał wyraz temu, że sprzyja niejednokrotnie 
bibliotece i wielokrotnie wnioskował o jak najwyższe kwoty na zakup książek do biblioteki ,nie 
wspominając tego, że należał do  grupy radnych, która optowała za biblioteką. Radny 
poprosił aby mówić w pełnym kontekście i nie wyrwać słów z kontekstu.  

Radny zapytał czy Pan Dyrektor przyjmuje książki od mieszkańców? 
Dyrektor odpowiedział, że jeżeli Radny odebrał to jako krytyczną uwagę, to 

przeprasza. Nie było to intencją Dyrektora. Natomiast Dyrektor powiedział, że nie mówił iż 
Radny powiedział, że chce zlikwidować bibliotekę.  

 Dyrektor poinformował, że część nabytków do biblioteki w księgozbiorze pochodzi 
właśnie z darowizn i jesteśmy gotowi przyjmować książki.  
 
Ad 7. Informacja z realizacji inwestycji miejskich miasta Białogard za I kwartał 2015 r. 

Informację przedstawił W. Marczyk Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień  
Publicznych. 
 W uchwale budżetowej na rok 2015 wydatki majątkowe zamykają się kwotą 
7.000.000 zł.  
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Natomiast na realizację zadań publicznych, na wykonawstwo jest kwota 5.138.000 zł i to jest 
70% tych wydatków z tym charakteryzują się poszczególne zadania przy budowie 
i modernizacji w gospodarce Mieszkaniowej jak również w Gospodarce Komunalnej 
w budowie i realizacji oświetlenia oraz ter modernizacji kotłowni w Szkole Podstawowej Nr 3 
w Białogardzie. 

Okres I kwartału można powiedzieć, że jest bardzo trudnym do realizacji, ponieważ 
w budżecie występują poszczególne zadania, które trzeba przygotować, opracować poprzez 
dokumentację i później postępowanie przetargowe na wykonawstwo. Sprzyjająca aura  
pozwala na realizację części zadań i dotyczy to budynku na mieszkania przy ulicy 
Przejazdowej. Realizacja zamyka się w 25%. 

Przy budowie budynku administracyjno-biurowe na mieszkania komunalne 
otrzymaliśmy z Banku Gospodarstwa Krajowego dotację w kwocie 1.076.000 zł.  

Na koniec pierwszego kwartału, na dzień 31 marca to wsparcie jest 40% i nie ma 
zagrożenia wykonania. Planowane jest zakończenie na koniec października. Na paterze 
przygotowanych jest pięć lokali mieszkalnych. Na pierwszym i drugim piętrze po siedem 
lokali a na poddaszu sześć lokali mieszkalnych. 

Powierzchnia użytkowa wszystkich wynosi 1.046 m2.. Na parterze znajdują się 
wydzielono dwa mieszkania dla osób niepełnosprawnych z pochylnią, po której mieszkańcy 
będą mogli się swobodnie poruszać.  

Naczelnik poinformował, ze oświetlenie drogowe na ulicy Jagiełły zostało już 
wykonane. 

Budowa odwodnienia ulicy Tuwima zostanie zakończona w terminie 12 maja  
w kwocie 460.000 zł. 

Ogłoszony jest przetarg i postępowanie jest w toku rozstrzygnięcia na kotłownię 
w Szkole Podstawowej Nr 3 . Oferty są niedokładne i jest dużo wątpliwości i niekompletne 
dokumenty jakich żądaliśmy. 

Przygotowywana jest dokumentacja na remont budynku przy ulicy Piłsudskiego 9a . 
Budynek jest pod nadzorem konserwatora. Kategorii A. Dokumentacja ma zostać 
sporządzona w miesiącu maju. Jeśli będzie dokumentacja, to wystąpimy do Urzędu 
Wojewódzkiego o dotację na wykonawstwo. 

Cześć inwestycji zapisanych w budżecie jest w przygotowaniu a w szczególności 
w opracowaniu dokumentacji technicznej.  

Została zakończona przebudowa ulicy Małcużyńskiego. Kwota wykonania 
w granicach 550..000 zł.   
 W toku jest przebudowa ulicy Szosy Połczyńskiej tzw. bocznej. Kwota w granicach 
60.000 zł.  
 Ogłoszony jest przetarg i jeszcze nie rozstrzygnięty i prowadzone jest postępowanie 
przebudowę ulicy Bolesława Chrobrego. 

   Zaangażowanie finansowe na koniec pierwszego kwartału wynosi 26,3%  
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że po informacji Pana Naczelnika 

głos zabierze Pan Jacek Słowiński  Prezes BOSIR Sp. z o.o.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że otwiera listę mówców do pytań 

skierowanych do Pana Naczelnika. 
Radny D. Glinka powiedział, że chciałaby aby Pan Naczelnik przybliżył temat 

przebudowy ulicy Bolesława Chrobrego. Przetarg już się rozstrzygnął 23 kwietnia i czy 
wiadomo jaka firma wygrała jeśli to nie jest tajemnicą? 

W. Marczyk odpowiedział, że nie jest tajemnicą i postępowanie przetargowe trwa. 
Pisaliśmy osiem pism do oferentów do uzupełnienia. Po otrzymaniu wszystkich wyjaśnień od 
oferentów i dodatkowych dokumentów, którzy po prostu nie złożyli komisja zbierze się  
i rozpatrzy. 

Radny powiedział, że oferty zostały oferty  zostały otwarte tylko nie uzupełnione.  
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Radna B. Dragąńska powiedziała, że z tą dokumentacją konserwatorską jesteśmy 
na bakier w mieście Białogard i tego co konserwator nakazuje to i tak Państwo nie 
wykonujecie.  

Radna poinformowała, że mieszkanka ulicy Bolesława Chrobrego zgłaszała, że tam 
znajduje się skupisko jeży a jeż jest dzisiaj pod ochroną. Czy bierzecie Państwo to pod 
uwagę? Osoba pisała o tym do Urzędu Miasta.  

Radna zapytała jakiej wielkości będą mieszkania na ulicy Przejazdowej, czy jedno, 
dwu czy trzypokojowe i ile tych mieszkań będzie?  

Naczelnik odpowiedział, że mamy tam 25 mieszkań. Są jednopokojowe, 
dwupokojowe w graniach od czterdziestu  do pięćdziesięciu dwóch, trzech metrów 
kwadratowych,   

Co do to tej drogi to ona w tej chwili nie jest wydzielona i nie przeszkadza jeżom. 
Radna B. Dragańska powiedziała, że drogę będziemy powiększać a jest tam 

skupisko jeży. 
 Naczelnik odpowiedział, że droga nie będzie powiększona. 
 Radna E. Bury powiedziała, że jest robiona ulica Karłowicza jedna strona czy druga 

strona będzie dokończona? 
Radna zapytała z jakiego klucza robimy inwestycje w mieście bo radna 

niejednokrotnie prosiła aby sporządzić wieloletni plan i też była propozycja Burmistrza, że 
bez względu na to kto wchodzi do Rady robimy ulicy kwartałami. Czy możemy się pokusić 
zrobienie takiego planu inwestycji miejskich nie w zależności od tego gdzie kto mieszka 
i który Radny i po której stronie siedzi?  

Niejednokrotnie Radna dostawała od Burmistrza odpowiedzi odnośnie ulicy 
Obryckiego, że ma być zrobiona dokumentacja i będzie w przyszłym roku i dalej nie jest nic 
w tej kwestii robione. 

Radna zapytała o ulicę Szpitalną. W zeszłym roku była jedna część zrobiona i w tym 
roku też miała być  dalsza część, ale nie jest.  

Naczelnik odpowiedział, że z tego co mu wiadomym to ma być zrobione. 
Radna zapytała czy w tym roku będzie zrobiona ulica Szpitalna? 
Burmistrz odpowiedział, że rozumie iż Radna jako opozycyjna musi te swoje 

uszczypliwości w wypowiedziach stosować a zdaniem Burmistrza niekoniecznie. 
My mówimy dzisiaj o inwestycjach i o tym co się udaje mimo kryzysu światowego 

wykonywać, bo jest kryzys i on się pogłębia i może niektórzy nie chcą zauważyć. Jak 
rozmawiamy z samorządowcami z państw zachodnich i pytamy jak oni sobie radzą 
w sytuacji kryzysowej i odpowiadają bardzo prosto, że to jest normalna rzecz i w gospodarce 
rynkowej zdarzają kryzysy i wtedy zastanawiamy się na co nas jako samorządowców stać. 
Dochodzimy najczęściej do wniosku, że w kryzysie nie inwestujemy tylko staramy się 
utrzymać to co jest, weryfikujemy swoje wydatki w jednostkach i ludzie to akceptują i to jest 
normalne. 

Burmistrz powiedział, że obserwacji wynika, że jak w Polsce jest kryzys to jest wręcz 
odwrotnie. Wszyscy wtedy oczekują,  że ma być masę inwestycji i to jest okazja żeby 
ponarzekać i udowodnić że ci, którzy sprawują władzę bez względu na to kto sprawuje tę 
władzę to są to ludzie nieudolni, bo nic nie potrafią zrobić. 

Należy zastanowić się abyśmy jako politycy lokalni nie rozbudzali ponad miarę 
apetytów naszych mieszkańców i wyborców, bo później nie jesteśmy w stanie wywiązać się 
z tych obietnic. Trzeba realnie oceniać możliwości. To co robimy to są najpilniejsze prace, 
które winniśmy wykonywać jako samorząd  i ciągle rozmawiamy o chodnikach, o ulicach i to 
jest niekończący się temat i on prawdopodobnie w Białogardzie za szybko się nie skończy, 
ponieważ powstają nowe treny inwestycyjne, nowe ulice. Pomimo wykonywanie kolejnych 
ulic to mniej więcej 16 km, 17 km dróg nieutwardzonych ciągle jest.  

Burmistrz odpowiedział, że było pytanie na temat ulicy Karłowicza i Burmistrz dzisiaj 
rano tam pojechał specjalnie z Panią Naczelnik, bo były sygnały że ulica gruntowa została 
wyrównana, utwardzona i że ci, którzy tam mieszkają uznali że to jest partactwo źle zrobione 
i już są dziury.  
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Zdaniem Burmistrza ulica jest dobrze zrobiona, utwardzona. Jak długo ten stan 
będzie trwał nie wiadomo, bo wiadomo że nie jest to teren odwodniony. Po ulewach mogą 
się pojawić doły i trzeba będzie znowu remontować.  

W odpowiedzi na temat ulicy Szpitalnej Burmistrz odpowiedział, że w tym roku  
chcemy to dokończyć. Dokumentacja jest na całą ulicę. Umówiliśmy się z mieszkańcami, że 
zrobimy tylko część aby mieszkańcy mogli dojechać do swoich posesji. Można dojechać od 
strony Imperialu do ulicy Kołobrzeskiej i niekoniecznie przejeżdżać przez niezrobione 
jeszcze odcinki drogi. Ulica będzie wykonana w technologii płyt betonowych. 

Burmistrz poinformował, że wykonujemy również dojazd do Szosy Połczyńskiej 
Bocznej i tu też jest problem, bo jak się zaczyna coś robić ,to zaraz ludzie mają pretensje. 
Nie widzi się, że to jest droga wojewódzka, tylko od razu pretensje, więc musimy negocjować 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich żeby łaskawie  wyrazili zgodę, aby można było drogę 
utwardzić i mieszkańcom umożliwić dojazd do posesji. To są procedury i nie wszyscy na to 
zwracają uwagę na przepisy jakie zadania do kogo należą i jakie są z tym kłopoty 
i perturbacje.    

To o czym Pan Naczelnik mówił to są inwestycje, ale mamy jeszcze wiele prac, które 
zostały zakwalifikowane jako roboty remontowe i te wszystkie gruntowe ulice, czy 
uzupełnienia chodników i drobne prace należy traktować jako prace remontowe.  

Burmistrz powiedział, że jeżeli będzie przygotowany taki wieloletni program inwestycji 
drogowych to rzeczywiście warto się nad tym zastanowić. On nie powinien być dłużej 
obowiązujący jak do końca tej kadencji. Bo tak słusznie Radna zauważyła kończy się 
kadencja i przychodzą nowi radni i najlepiej niech ta nowa Rada ustali sobie plan na swoją 
kadencję.  

Z doświadczeń Burmistrza wynika, że raczej pomysły poprzedniej Rady nie są 
akceptowane przez tych, którzy przychodzą później. Ten plan mogłyby obowiązywać od 
nowego roku, bo w tym roku jest za późno i mamy już pewne prace zaplanowane. Burmistrz 
będzie proponował z Panem Naczelnikiem taki szkielet i po dyskusji jesteśmy jako Rada 
w stanie plan przedyskutować i taki plan sobie wytyczyć na kolejne trzy lata. 

Zdaniem Burmistrza przez to narzekanie sami sobie psujemy atmosferę w mieście 
i trudniej się żyje. Nie potrafimy zauważyć tych zmian, które dokonują się z dnia na dzień 
a one są widoczne. To nie jest tylko to co my robimy jako samorząd ale Burmistrz chciałaby 
dzisiaj pochwalić i zauważyć to co robią mieszkańcy Białogardu na swoich posesjach, 
w ramach wspólnot mieszkaniowych. Do niedawna jeszcze bardzo brzydkie budynki  po 
odnowieniu są ozdobą tego miasta. Takich budynków przybywa i to jest dużym wysiłkiem 
mieszkańców Białogardu, bo zaciągają kredyty, robione są elewacje i dachy.  

W mieście przybyło takich odremontowanych kamienic i ciągle przybywa.  Nie mamy 
się czego wstydzić i Burmistrza cieszy, że nasze miasteczka w okolicy zmieniają się 
podobnie jak Białogard.  

Są takie możliwości, chcemy to robić, tylko że dostępnych środków zewnętrznych jest 
coraz mniej albo ich w ogóle nie ma i czekamy z niecierpliwością na nowa perspektywę 
i będziemy starali się aby Białogard wyglądał jak najlepiej.  

Jedno jest pewne, że wymagania naszych mieszkańców są coraz wyższe i jeżeli 
narzekamy czasami, że ulica gruntowa, która została wyrównana, utwardzona, to jeszcze 
trzy lata temu wszyscy mówiliby ze jest super a dzisiaj narzekają.  Dzisiaj  narzekają bo 
wiedzą, że ileś ulic w okolicy zostało zrobionych w technologii polbruku czy asfaltu 
i oczywiście oczekują też,  że ich ulica też tak będzie wyglądać.  

Burmistrz powiedział, że to rozumie, jednakże nie stać nas w tej chwili na wykonanie 
tych wszystkich ulic, bo byśmy musieli dysponować kwota minimum 20.000.000 zł, żeby od 
razu wyeliminować te niedogodności.  

Radny R. Borkowski powiedział, że jest za  tym że robimy ulice, chodniki i Białogard 
wygląda coraz lepiej, tylko dlaczego robione są inwestycje tam gdzie mieszkają radni 
Porozumienia Samorządowego?  Tam gdzie mieszkają radni opozycyjni nikt nie chce z nimi 
rozmawiać.  
 Radny powiedział, że Burmistrz przed wyborami obiecał w każdym okręgu a trzeba 
było pójść i powiedzieć, że tu nie zrobimy przez cztery lata, bo nie mamy pieniędzy.  
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Jeżeli chodzi o inwestycje to Radny ma zdjęcia, które rozda radnym i jest to 
inwestycja, która została wykonana w 2014 roku w listopadzie, fontanna przy PKP i jak 
wygląda chodnik po czterech miesiącach przy ul. Dworcowej. Zadzwonił do Radnego 
mieszkaniec aby Radny przyszedł i zobaczył jak wygląda chodnik.  

Wydaliśmy na to jeżeli  się nie mylę 2.000.000 zł i po czterech miesiącach ten 
chodnik  jest w opłakanym stanie. Robiła to firma, która jeżeli Radny się nie myli wygrała 
przetarg na budowę basenu. To jeżeli nie są w stanie zrobić chodnika to Radny zastanawia 
się czy basen nie będzie do remontu.  

Radny powiedział, że nie wierzy w to, że coś zostanie zrobione na ulicy Moniuszki, 
jeżeli Pan Burmistrz nawet nie był w stanie wydać opinii na temat uchwały, którą złożyłem 
dwadzieścia dni temu a z tego co jest Radnemu wiadomym na siedem dni przed sesją jest 
zgłoszony projekt uchwały to Burmistrz musi wydać opinię na temat tej uchwały. Radni 
Niezależni uchwałę złożyli  a Pan Przewodniczący dał Burmistrzowi do zaopiniowania i nic 
nie wiadmo co się z tym dzieje. Pan Burmistrz tak ładnie mówi a w rzeczywistość jest inna. 

Burmistrz odpowiedział, że bardzo prosiłby aby Radny podprecyzował o co chodzi 
z tym chodnikiem, w którym miejscu i w czym jest problem. Inwestycja jest jeszcze na 
gwarancji i jeżeli są jakieś uchybienia to oczywiście firma białogardzka Matexim sprawdzi. 

Burmistrz powiedział, że Radny wpisuje się w tę retorykę o której Burmistrz mówił 
wcześniej. Gdyby to była firma z Warszawy to pewnie byłoby super. Wykonują to nasi ludzie, 
nasi pracownicy.  

Burmistrz poinformował, że ma zdjęcie tego chodnika i to nie jest chodnik tylko to jest 
utwardzenie przy ławce powiększone oczywiście i tak zrobione żeby widać było ubytek kostki 
brukowej. Niestety jest taki proceder w Białogardzie, że ten materiał jest dosyć chodliwy 
i wydłubuje się tą kostkę nie tylko w tym miejscu. To będzie uzupełniane natychmiast i to jest 
przejaw wandalizmu a nie złego wykonania. W parku kilkakrotnie kostka była  uzupełniania 
i tu również kilka kostek zostało wydłubanych. 

Burmistrz powiedział, że Radny mówił o projekcie uchwały i o opinii i o tym, co 
Burmistrz mówił w kampanii wyborczej co będzie robione i Burmistrz nie wie dlaczego Radny 
uważa, że to co Burmistrz zaplanował na cztery lata ma być wykonane w pierwszym roku 
i skąd takie przekonanie.  

Część rzeczy już została zrobiona a pozostałe są oczywiście w trakcie planowania 
i realizacji. Pan Naczelnik mówił, że jesteśmy na etapie projektowania a później jeszcze 
trzeba zdobyć pieniądze na to. To co było powiedziane, że jest do wykonania to będzie 
wykonane, wiadomo że Burmistrz będzie też Radę prosił o akceptację tych przedsięwzięć, 
bo bez współpracy z Radą nie uda się tego oczywiście wykonać. 

Burmistrz poinformował, że Radny oczywiście reprezentuje tę część miasta, gdzie 
mamy ulicę Moniuszki, osiedle bloków i Burmistrz planuje przebudować tereny zielone i już 
trwają prace projektowe. Będą urządzone nowe place zabaw. Jeżeli mieszkańcy się zgodzą 
to urządzimy również parkingi ale nie chcemy tego robić bez konsultacji z mieszkańcami.  
Otworzymy ścieżki, które miedzy blokami są już zarośnięte a i zapomniane czasami. To 
będzie za chwilę robione. W tym roku robimy  projekt i być może uda się w tym roku to 
przeprowadzić. Chcemy to zrobić oczyliście z pieniędzy, które wynikają z wpływów do 
budżetu z tzw. ochrony środowiska, czyli z różnych wpłat, które wpływają do Miasta i z tych h 
pieniędzy można to wykonać.  

Również na osiedlu Olimpijczyków w tej chwili zmieniamy plan zagospodarowania 
przestrzennego, żeby wybudować boisko wielofunkcyjne, które będzie w granicach tego 
boiska, które w tej chwili funkcjonuje jako trawiaste i jest użytkowane przez spółdzielnię 
mieszkaniową.  

Planowana jest budowa przedszkola i oczywiście poprawienie infrastruktury. Takie 
spotkanie obyło się z prezesem spółdzielni mieszkaniowej i mamy wytyczone tereny, gdzie 
można  poprawić parkingi lub urządzić nowe. To będzie robione bez względu na to, w której 
części jaki radny mieszka i Burmistrz prosi aby w ten sposób nie traktować miasta, że 
podzieliliśmy  miasto na jakieś księstwa i to będzie robione w ten sposób i tutaj się sugeruje, 
że mieszka tam ktoś taki, ktoś inny  i tylko w ten sposób będziemy realizować pewne 
zadania.    

 19



Burmistrz powiedział, że chciałby aby poprzez takie krytykanctwo też sami sobie nie 
zrobili krzywdy, bo za chwilę trzeba będzie pójść do mieszkańców i powiedzieć co w ogóle, 
w tej kadencji jako Rada zrobimy jeśli tak będziemy systematycznie narzekać jak to 
w Białogardzie się czasami przyjęło, bo ten sam chodnik w Karlinie jest o niebo lepszy, ta 
sama ulica jest w Koszalinie o niebo lepsza, te same kwiaty wysadzone w innej miejscowości 
mają ładniejsze kolory, tylko nie w Białogardzie.    

Burmistrz powiedział, że pamięta taki okres kiedy był Wicestarostą i to był 1999 rok 
a Burmistrzem był Pan Ciechanowicz i też uczestniczył w podobnej machinacji medialnej. 
Wszystko co się działo na około było super a wtedy akurat Białogard bardzo dużo 
inwestował w wodę, w infrastrukturę, w gaz i dzięki temu dzisiaj mamy najtańszą wodę 
w regionie. Też to było strasznie krytykowane, bo się trudniej żyło, bo trzeba było rozkopać 
ulice ale ktoś takie decyzje podjął i pewnie  inni ten sukces sobie mogli przypisać. Tak to 
wygląda. 

Radny R. Borkowski zapytał czy na ulicy Dworcowej jest monitoring? 
Burmistrz odpowiedział, że po zakupie nowego serwera tego złodzieja kostki 

brukowej na pewno złapiemy, bo teraz jakoś niektórych kamer w nocy zwłaszcza jest 
niewystarczająca ze względu na ograniczenia sprzętowe. Widać że cos tam się dzieje, 
natomiast nie można rozpoznać osoby. Jest spokojniej, natomiast jeżeli chodzi 
o identyfikację osoby teraz jest to utrudnione przy tych sprzętowych uwarunkowaniach.   
Serwer będzie zakupiony za pieniądze, które Rada wcześnie zaakceptowała  w zmianach  
do budżetu  i będziemy ten monitoring rozwijać.  

Radny powiedział, że zapewnia iż bez wglądu na to czy będzie to firma z Wrocławia, 
czy z Warszawy to i tak by to poruszył.  

 Radny T. Strząbała powiedział, że mamy punkt dotyczący przygotowania 
dokumentacji pod planowane inwestycje i to jest kwota prawie 216.000 zł czy Pan Naczelnik 
mógłby wyszczególnić jaką dokładnie dokumentację pod planowaną inwestycję 
przygotowujemy? 

W. Marczyk odpowiedział, że przygotowanie decyzji jest zlecone na przebudowę 
ulicy Czeskiej, przebudowę ulicy Raczyńskiego, przebudowę ulicy Sybiraków. W najbliższym 
terenie będzie ogłoszony przetarg na wykonanie dokumentacji na oświetlenie ulic: 
Witkacego, .Bolesława Krzywoustego, Truskawkowej, Zostanie ogłoszony przetarg  
nieograniczony na wykonawstwo dokumentacji i jednocześnie wykonawstwo robót 
budowlanych.  

 Radny M. Kopczyński powiedział, że bardzo uważnie słucha dyskusji jaka się toczy 
i przed chwilą Radny usłyszał historie z tym chodnikiem na ulicy Dworcowej i przedstawione 
zdjęcia. W pierwszej wersji pojawia się hipoteza złej pracy a za chwilę pojawia się hipoteza, 
że ktoś to umyślnie uszkodził, więc te dwie rzeczy bardzo radnego zaskakują. W końcu 
Radny nie wie czy to zostało uszkodzone specjalnie czy zostało źle wykonane.  Czy Pan 
Naczelnik mógłby się odnieść do tego zdjęcia? 

Naczelnik odpowiedział, że jest tutaj kilka zdjęć na których wyraźnie widać że kostki 
są rozsunięte i jeżeli je zsuniemy to jest miejsce na następną kostkę aby ją włożyć, czyli 
zdaniem Naczelnika kostka została skradziona. 

Radny M. Kopczyński powiedział, że na ulicy Przejazdowej są dwa mieszkania dla 
osób niepełnosprawnych z tym, że nie jest dokładnie powiedziane  że te mieszkania będą 
dal osób poruszających się na wózkach. Czy te mieszkania będą przeznaczone tylko dla 
osób na wózkach?  

Naczelnik odpowiedział, że tak i będzie dostęp oraz wykonane szerokie przejścia. 
Radny M. Kopczyński zapytał o powierzchnie? 
Naczelnik odpowiedział, że w planie jest ok. 53-55 m2 a inne w granicach 47-48 m2. 
Radny P. Szyszlak powiedział, że chciałby odnieść się do przebudowy odnogi Szosy 

Połczyńskiej i jak wiemy była mała grupa ludzi, którzy przyszli do Pana Burmistrza 
z pretensją ale jest też większa grupa ludzi, którzy dziękują Panu Burmistrzowi za to, że  
udało się utwardzić i łatwo ułożyć materiał, który pozostał tak naprawdę z ulicy, która została 
przebudowana na nowo.  
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Radny powiedział, że każdego zachęca aby każdy przyszedł i zauważył jak za 50.000 
zł – 60.000 zł można zrobić naprawdą ładny, duży kawałek ulicy polbrukiem. Ten temat 
został już wyprostowany i jak się dzieje taka sytuacja, która możemy naprawić to zawsze się 
dzieje tak mieszkańcy atakują zaraz Burmistrza. Każdy z nas jest radnym jakiegoś okręgu 
i można do Radnego przyjść i powiedzieć jaka jest jego bolączka i postaramy się do Pana 
Burmistrza dotrzeć.  

Zdaniem Radnego nie ważne na dzień dzisiejszy jest czy przygotowuje się 
przykładowo ulicę Grunwaldzką czy ulicę Reja, czy ulicę 1 Maja, czy robiona jest ulica poza 
planem,  bo jestem mieszkańcem Białogardu i ci mieszkańcy moich okolic też korzystają  
z tych ulic. Będziemy dalej te ulice analizować, przebudowywać a dość ciekawym pomysłem 
i wykonanie tej ulicy Szosy Połczyńskiej i tej bocznej odnogi jest pokazanie jak za 60.000 zł 
można wykonać dobrą robotę i ulica będzie służyć mieszkańcom. Mieszkańcy zostali źle 
powiadomieni, że może w kolejnych etapach ten dół ulicy Szosy Połczyńskiej zostanie 
pociągnięty dalej.  

Burmistrz poinformował, że udało nam się wynegocjować z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich dojazd do tej naszej ulicy i  w związku z tym tak to zostało zrobione 
i mieszkańcy, którzy nieco daje zamieszkają przy  ulicy Szosa Połczyńska poczuli się inaczej 
traktowani i skrzywdzeni i Burmistrz zadeklarował, że  po inwestycjach, które będą wykonane 
i jeżeli będą oszczędności to postaramy się do końca wakacji wykonać cały ten odcinek.  

Z tym że problem będzie tego typu, że to będzie już drożej, bo nie będziemy mieli już 
płyt z odzysku, ponieważ te płyty pochodzą z przebudowanej ulicy Małcużyńskiego  i trzeba 
będzie prawdopodobnie zakupić nowy materiał. 

Kiedy Burmistrz będzie prosił Radę o przesunięcia to prosiłby aby Rada pamiętała, że 
to dotyczy tego fragmentu ulicy.Zarząd Dróg Wojewódzkich prawdopodobnie w najbliższych 
latach ma zamiar robić również w nowej technologii i prawdopodobnie położą tam asfalt. 

Radny J. Turnik zapytał czy została już zlikwidowana i przywrócona do pierwotnego 
wyglądu dziura, która pojawiła się na boisku Szkoły Podstawowej Nr 5? 

Naczelnik dopowiedział, że została zlikwidowana. 
Radny  R. Borkowski powiedział, że bardzo go cieszy i będzie obserwował jak radni 

z Porozumienia Samorządowego zagłosują za jego projektem uchwały, który złożył na ulice: 
Nowowiejskiego, Moniuszki i Piastów i czy robicie ulice tylko u siebie. 

Radna B. Dragańska powiedziała, że w poprzedniej kadencji Burmistrz zrobił lewe 
skrzydło ulicy od Policji i jest tam ścieżka rowerowa i mieszkańcy się pytają kiedy Pan 
zrealizuje prawe skrzydło, bo to jest jednak centrum miasta. 

Radna powiedziała, że odnośnie tej kostki to tak nie do końca, być może na tej ulicy 
Dworcowej ktoś tam bierze tę kostka ale tutaj przy murach w 2009 roku była droga robiona, 
więc mamy sześć lat i od natężenia ruchu samochodów. Tym bardziej, że były dwie budowy 
robione,  brakuje kostki i ulica jest w opłakanym stanie. 

Należałoby zrobić przegląd co wpływa tak najbardziej, bo one różnie były robione 
i Radna nie prosi o nową kostkę i aby w mniejszych rozmiarach można było szybciej 
wykonać niż aby były to większe nakłady finansowe.  

Burmistrz odpowiedział, że Radnej  chodzi o ulicę Młynarską ale też Radna mówiła 
o fragmencie ulicy Matejki i robiliśmy to co było najpilniejsze natomiast czekamy na 
pieniądze z Unii Europejskiej, ponieważ są przesłanki że będzie można wykonywać 
w naszym mieście za te środki ścieżki rowerowe, ciągi pieszo-jezdne, wiec planujemy 
wykonać połączenie centrum miasta aż ze stadionem i tak to projektujemy, więc chwilę 
trzeba będzie poczekać. Nie ma sensu wydawać naszych miejskich pieniędzy, kiedy może 
dostać dofinansowanie ok. 85%.  

Natomiast przeglądy bieżące jak najbardziej, rzeczywiście te kamienie pod wpływem 
dużych pojazdów czasami są wyrywane jezdni i trzeba na bieżąco je poprawiać.  

 
Informację w formie prezentacji przedstawił J. Słowiński Prezes Białogardzkiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o.  
Prezes poinformował, że  sprawozdanie z realizacji inwestycji budowy krytej pływalni 

przy ulicy Moniuszki w Białogardzie radni otrzymali na piśmie.  

 21



Prezes poinformował, że inwestycja została rozpoczęta w kwietniu ubiegłego roku, 
kiedy to powstała nowa spółka Białogardzki Ośrodek Sportu i Rekreacji i rozpoczęła starania 
w drodze przetargu o udzielenie kredytu, który pozwoliłby sfinansować realizację tej 
inwestycji.  

Przetarg taki został ogłoszony w dniu 8 kwietnia i wybraliśmy ofertę jedyną, która 
wpłynęła. Była to oferta Banku Gospodarstwa Krajowego w Szczecinie na udzielenie kredytu 
zarówno inwestycyjnego jak i kredytu obrotowego na podatek VAT. Całość podatku VAT od 
tej inwestycji zostanie odzyskana.  
 W następnej kolejności odwłoszony był przetarg na wyłonienie inżyniera kontraktu, 
czyli firmę która w imieniu Białogardzkiego Ośrodka Sportu i Rekreacji będzie prowadzić 
nadzór nad inwestycją od strony technicznej. Została nią firma Przedsiębiorstwo usługowo-
Produkcyjne Eco-Bud z Koszalina, mające spore doświadczenie w realizacji inwestycji na 
terenie miasta Białogard. Także dużych inwestycji. 
 Następnie został ogłoszony przetarg po uzyskaniu oczywiście kredytu na 
finansowanie całej inwestycji. Rozpoczęliśmy procedurę przetargową na wyłonienie 
wykonawcy robót budowlano-montażowych, na wyposażenie dla tej inwestycji. Pierwszy 
przetarg został unieważniony. Został ogłoszony drugi przetarg i w ramach tego drugiego 
przetargu wybrano do realizacji ofertę Konsorcjum dwóch białogardzkich firm „Matexim” 
i „Stal Bud”. 
 W listopadzie 2014 roku podpisaliśmy umowę na realizację tej inwestycji przez te 
konsorcjum.  
 Finansowo inwestycję wspiera również Ministerstwo Sportu i Turystyki poprzez tzw. 
Fundusz Rozwoju Kultury Fizycznej. Na ten cel dostaliśmy dofinansowanie jako spółka 
w wysokości 3.000.000 zł     
 Pierwszą transze dofinansowania, która przypadała na rok 2014 już wykorzystaliśmy. 
Pozostała transza zaplanowana jest na rok 2015 w tym roku będziemy korzystali z niej 
i największa transza dofinansowania przewidziana jest na rok 2016. 
 Jeżeli chodzi o zaawansowanie aktualne prac to początkowo firma przygotowała 
roboty przygotowawcze, budowę dróg dojazdowych, przygotowanie oraz wykop pod bryłę 
budynku. Wykop później przez dłuższy czas był odwadniany za pomocą różnego rodzaju 
mikrofiltru. Przeprowadzono także pierwsze prace instalacyjne związane z przyłączami 
wodociągowymi, odpływu deszczówki, kanalizacji. Przygotowano także system instalacji 
kanalizacyjnej podposadzkowej, czyli już umieszczonej wewnątrz budynku.  

Na obecnym etapie trwa zbrojenie ścian, słupów i zalewanie tego betonem. W dniu 
dzisiejszym mamy tę pierwszą kondygnacje zalaną z zewnątrz całą i praktycznie wszystkie 
ściany już mamy. wykonywane są dalsze prace.  

Aktualne zaawansowanie finansowe jest na poziomie ok. 10% inwestycji i wszystko  
przebiega zgodnie  z planem, terminowo i nie ma zagrożeń na te chwile jakichkolwiek, że 
inwestycja mogłaby mieć jakiś poślizg czy niezrealizowane w terminie.  

Prezes powiedział, że myśli iż bez problemu dotrzymamy terminu i w pierwszym 
kwartale 2017 roku mieszkańcy Białogardu będą mogli korzystać z tej pływalni. 

Radny R. Borkowski powiedział, że ma pytanie bo zostały ogłoszone dwa przetargi  
i jakie były zastrzeżenia przy pierwszym przetargu i z tego jakie doszły do Radnego słuchy 
i Radny czytał wcześniej w gazecie to była firma wrocławska, która wygrała przetarg.  

Radny powiedział, że chciałby się dowiedzieć żeby podać kwoty jakie złożyły firmy 
podczas przetargu, bo z tego co czytał w gazecie płacimy  800.000 zł czy 900.000 zł  więcej 
niż poprzednia firma, która stanęła do przetargu.  

Radny poinformował, że ma takie wrażenie ze robi się przetarg pod firmę 
w Białogardzie aż wygra ta firma bez względu na kwotę. Może ja się mylę, że na  sam 
projekt wydaliśmy 500.000 zł za same zmiany w projekcie.  
 Burmistrz poprosił aby Radny ewentualnie podprecyzował czy mu się tak wydaje czy  
jest pewien że tak jest, bo to istotne w tym momencie dla Burmistrza. 
 Radny odpowiedział, że chce aby Pan Burmistrz podał dane jaka to firma. 
 Burmistrz zapytał czy Radny jest pewien że tak jest czy Panu się wydaje  jeżeli  
chodzi o przetargi że w ten sposób procedujemy?  
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Radny zapytał czy pan Burmistrz chce go podać do sądu czy nie?  
Burmistrz odpowiedział, że prosi aby się wypowiedzieć precyzyjne. 
Radny odpowiedział, że mu się wydaje. 
Burmistrz odpowiedział, że wątpliwości Radnego pragnie rozwiać, bo 

w postępowaniu przetargowym bardzo skomplikowanym na duże pieniądze trzeba być 
bardzo ostrożnym i nie zawsze najniższa cena gwarantuje wykonanie przedsięwzięcia. Już 
Rząd Polski nie raz o tym się przekonał budując autostrady, czy parę innych przedsięwzięć.  

Więc oprócz tego trzeba bardzo precyzyjnie opisać czego my chcemy i co jest 
przedmiotem zamówienia i sprawdzić referencję żebyśmy wiedzieli z kim rozmawiamy.  

Jeżeli chodzi o tę firmę, to odpadła firma dlatego że sfałszowała referencje. Podano 
referencje wystawione przez upadłą firmę i wystawione przez osoby do tego nieuprawnione. 
Ta sprawa jest badana przez Prokuraturę. Burmistrz zapytał czy chciałby Pan aby ktoś taki 
budował basen w Białogardzie?  

Gdyby ten podmiot czuł się skrzywdzony to Burmistrz gwarantuje Radnemu, że 
postępowanie byłoby zaskarżone  przed Krajową Izbą Odwoławczą, która czuwa nad 
prawidłowością takich postępowań i takie postępowanie by się odbyło. Kilka takich 
postępowań już Białogard przechodził. Podobna sytuacja  była w Koszalinie, w Słupsku 
i w wielu innych miejscach, w Tarnowie Podgórnym, gdzie firmy proponują stawki niższe od 
kosztorysu a później schodzą z budowy bo nie są w stanie wykonać tego przedsięwzięcia.  

Burmistrz prosiłby aby te swoje wątpliwości wyjaśniać może w innym gremium nie 
publicznie, bo może Pan się niepotrzebnie narazić na jakieś dolegliwości zupełnie 
niepotrzebnie.  

Jeżeli mamy wątpliwości to Burmistrz prosi aby pytać, dokumentacja jest ogólnie 
dostępna, można sprawdzić. Postępowania od momentu otwarcia ją jawne i każdy może 
oczywiście zajrzeć i zapoznać się, dopytać i Burmistrz gwarantuje że całe postępowanie 
zostało właściwie przeprowadzone. Nie wygrała rzeczywiście firma, która zaproponowała 
najniższą cenę. Tu jest rzeczywiście racja i ta różnica była ok. 800.000 zł. Czy to wystarcza 
Radnemu i czy Burmistrz ma cos wyjaśnić? 

Radny odpowiedział, że dlatego zadał te pytanie żeby rozwiać wątpliwości 
mieszkańców, którzy oglądają kablówkę, za którą my płacimy. 

Burmistrz odpowiedział, że nie płacimy. 
Radny R. Borkowski odpowiedział, że ci  co płacą, to płacą. 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że my płacimy abonament. 
Radny R. Borkowski odpowiedział, że my płacimy za transmisję i Radny chciał 

rozwiać te wątpliwości, bo nie każdy ma czas, tak jak Pani Burmistrz kiedyś powiedziała, 
żeby iść do Urzędu, żeby ludzie usłyszeli jakie są ewentualnie wątpliwości. 

Radna E. Bury  zapytała o termin zakończenia inwestycji i kiedy będzie przecięcie 
wstęgi? 

Czy  dofinansowanie z Ministerstwa Sportu to jest jedyne dofinansowanie z zewnątrz 
w wysokości 3.000.000 zł? 

Burmistrz odpowiedział, że dofinansowanie z Ministerstwa Sportu nie jest jedynym 
dofinansowaniem. Mamy również dofinansowanie z Mechanizmów Szwajcarskich ok. 
2.000.000 zł czyli to będzie 5.000.000 zł.  

Burmistrz powiedział, że przypomina iż jesteśmy w nowej perspektywie finansowania 
przedsięwzięć z Unii Europejskiej i jest szansa i będziemy zabiegać o kolejne pieniądze, 
żeby kredytowanie tego przedsięwzięcia było jak najniższe. Jest szansa zdobycia 
dodatkowych pieniędzy.  

Burmistrz odpowiedział, że nie ma złudzeń bo ta inwestycja ma wielu wrogów, w tym 
również i w Białogardzie, więc pozwólcie Państwo że o szczegółach negocjacyjnych i gdzie 
będziemy uderzać o pieniądze i gdzie będziemy starali się załatwiać te pieniądze Burmistrz 
będzie mieszkańców informował już po fakcie i po podpisaniu umów. J 

Już zdarzyło się w tym mieście tak, że 30.000.000 zł na budowę szpitala po informacji 
medialnej  wyparowało Było już przygotowane, zapisane w budżecie Państwa i skierowane 
do podpisania przez wojewodę i wojewoda odmówił podpisania ze względów politycznych. 
Później ten sam wojewoda po kilku latach w Białogardzie przeprasza za swoją decyzję.  
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Burmistrz powiedział, że będzie informował Radę i mieszkańców Białogardu 
o dodatkowych pieniądzach dopiero po podpisaniu umów.  

Radna zapytała kiedy planowane jest zakończenie inwestycji? 
J. Słowiński odpowiedział, że jeżeli  chodzi o zakończenie to wykonawca ma termin 

do końca listopada 2016 roku. Planujemy jeszcze jakieś prace rozruchowe. Także plan jest 
taki, że w pierwszym kwartale 2017 roku aby uruchomić dla mieszkańców bez zwłoki 
będziemy chcieli udostępnić obiekt mieszkańcom. 

Radny J. Sosnowski zapytał  czy oprócz głównej płyty, która będzie służyła jako 
główna pływania czy są jakieś atrakcje wodne? 

Prezes odpowiedział, że oczywiście obiekt jest wyposażony w dwie główne niecki, 
czyli niecka pływacka 25 metrowa, 6 torów. Jest też niecka rekreacyjna ponad 200 m2 w niej 
znajdować się będą gejzery różnego rodzaju, okrąg sztucznej rzeki, tor do nauki pływania, 
jacuzzi, dwie sauny. Też będzie taki kącik dla najmłodszych: małe zjeżdżalnie, tryskające  
zwierzęta, oprócz tego duża zjeżdżania rurowa i zjeżdżania prosta. Oprócz tego inne sale do 
uprawiania rekreacji i sportu. 

Radna J. Klonowska czy w ogóle oprócz tego basenu przewidziane są inne 
pomieszczenia, które byłyby wykorzystane do innych celów? 

Prezes odpowiedział, że oczywiście w tym poziomie tzw. przyziemia czy podbasenia 
tam gdzie będą się znajdowały te wszystkie urządzenia pierwotnie zaplanowana była 
kręgielnia. Na etapie, kiedy Miasto zmieniało projekt zrezygnowano z budowy kręgielni 
i zdaniem Prezesa to była słuszna decyzja. W  to miejsce zaproponowaliśmy trzy duże sale 
do ćwiczeń wraz salą, która będzie pełniła funkcję sekcji a oprócz tego są dla tych sal 
oddzielne toalety, prysznice, szatnie. Także będziemy chcieli w pierwszej kolejności 
poszukać jakiegoś dzierżawcy, który byłby zainteresowany dzierżawieniem tych 
pomieszczeń. Być może sami  poprowadzimy. Chcielibyśmy aby taka bawialnia dla dzieci się 
tam znajdowała. Jest kilka pomysłów. Są sale i zobaczymy w zależności od tego jakie będzie 
zainteresowanie potencjalnych dzierżawców to w takim kierunku będziemy chcieli zmierzać.  

Radna J. Klonowska powiedziała, że ma rozumieć iż mogą wydzierżawić 
mieszkańcy naszego miasta te pomieszczenia.  

Prezes odpowiedział, że tak, oczywiście. 
Radny J. Anuszkiewicz zapytał czy na pływalni przewiany jest montaż solarów, czy 

innych źródeł energii aby wspomóc i odciążyć energetycznie obiekt? 
Prezes odpowiedział, że tak oczywiście i przewidzieliśmy zestaw solarny czy 

zasilania solarnego do ogrzewania wody i z takich ekologicznych jeszcze będzie realizować 
odzysk ciepła z ciepłej wody. Także takie zestawy zostały przygotowane i to na pewno 
w jakiś sposób wpłynie na obniżenie kosztów funkcjonowania obiektu. W tym ostatnim etapie 
przed rozpoczęciem procedury przetargowej postanowiliśmy o wymianie całego oświetlenia 
w technologii LED, także tez mniejsze zużycie energii i chcielibyśmy aby ten budynek był jak 
najmniej kosztowny w obsłudze. 

O godzinie 1340 Przewodniczący Rady Miejskiej  ogłosił przerwę w sesji do godziny 
1445. 

O godzinie 1450 Przewodniczący Rady Miejskiej  wznowił obrady.  
 
 

Ad 8.  Analiza  stanu  gospodarki  odpadami  komunalnymi na terenie miasta  
           Białogard za rok 2014. 

Analizę w formie prezentacji przedstawiła M. Barcicka Naczelnik Wydziału Ochrony 
Środowiska. 

Naczelnik poinformowała, że analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi 
została przygotowana na podstawie przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach, która ma na celu weryfikację możliwości technicznych i organizacyjnych gminy 
w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi.  Cała  analiza w wersji papierowej 
została przygotowana i przekazana radnym.  
 Zdaniem Pani Naczelnik trudno analizować na ten rok kalendarzowy bez porównania.  
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W związku z tym radni otrzymali analizę przygotowaną w porównaniu z rokiem 2013, kiedy to 
zaczął obowiązywać nowy system gospodarki odpadami tzn. Miasto Białogard przejęło  
odbiór i zagospodarowanie wszystkich odpadów komunalnych, które są wytwarzane na 
terenie Miasta Białogard, nie tylko przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych w tym 
także nieruchomości niezamieszkałych.  
 Pierwsza tabela informuje nas o masie wszystkich rodzajów odpadów komunalnych 
odebranych od właścicieli nieruchomości zebranych z terenu Miasta Białogard oraz 
o miejscu ich zagospodarowania, w porównaniu z informacją w 2013 roku.   
 Zasada jaka obowiązywała w 2014 roku jest szczegółowo opisana w wersji 
papierowej. Przede wszystkim trzeba wiedzieć, że od mieszkańców były odbierane cztery 
rodzaje odpadów bezpośrednio z ich nieruchomości. Natomiast wszystkie inne odpady 
określone w regulaminie utrzymania czystości przyjętym przez Rada Miejską można było 
dostawić do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów. 
 W roku 2014 jak i też do połowy 2017 roku odbieraniem odpadów komunalnych 
z terenu Miasta Białogard jak i ich zagospodarowaniem a także prowadzeniem Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpadów przy ulicy Ustronie Miejskie 1 zajmuje się Zakład Wywozu 
Nieczystości „Ład- San” Spółka Cywilna Krystyny i Tadeusz Szwed, gdzie w swojej siedzibie 
przy Ustroniu Miejskim prowadzą Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów na podstawie 
odrębnej umowy zawartej w drodze przetargu.  

 Wybór firmy i zawarcie jednej i drugiej umowy na odbiór i na prowadzenie punktu 
nastąpiło w drodze przetargu nieograniczonego.  

Wszystkie odpady komunalne zostały zagospodarowane. Należy zwrócić uwagę, że 
nie wszystkie odpady, które są wytwarzane na terenie miasta są odpadami komunalnymi. 
Miasto przejęło tylko odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych i to wszystko 
reguluje ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Natomiast ustawa 
o odpadach reguluje też sposoby zagospodarowania i zasady prowadzenia działalności 
w zakresie zbierania i odzysku, które nie są odpadami komunalnymi.  

Zgodnie z definicją ustawy o odpadach odpadami komunalnymi są odpady 
powstające w gospodarstwach domowych ale z wyłączeniem pojazdów wycofanych 
z eksploatacji, dotyczy to więc wszystkich samochodów, części samochodowych i one nie są  
odpadami komunalnymi. 

Odpadami komunalnymi są też odpady, które pochodzą od innych wytwórców, ale 
które ze względu na swój charakter lub skład są podobne do odpadów powstających 
w gospodarstwach domowych, stąd też wywarzane w jakimś zakładzie pracy odpady 
w trakcie prac pracowników, wytwór ich w tym zakładzie pracy są odpadami komunalnymi.  
Gdy dany zakład zajmuje się produkcją przetwórczo-spożywczą i wytwarza jakieś produkty 
żywnościowe to masa odpadowa, jaka powstaje z tej działalności spożywczej nie jest już 
odpadem komunalnym tylko ma odrębny kod 02 jako pochodzący produkcji.  

Pierwsza tabela jaka przedstawia wszystkie odpady i kod 20 są to odpady 
komunalne. 

Ministerstwo Ochrony Środowiska też wskazało nam, że  inne kategorie odpadów 
można zakwalifikować jako odpady komunalne i nadano też kodom o numerach 15 – kody 
opakowaniowe i one też mogą powstawać w gospodarstwach domowych traktując je jako 
odpady komunalne. 

Ogólne informacje dotyczące zebranej masy to w 2014 roku zebraliśmy 6.709 ton 
odpadów i te wszystkie odpady zostały zagospodarowane zgodnie z zapisami ustawy 
o odpadach, czyli trafiły do Regionalnych Instalacji bądź do Zakładu Instalacji Przetwarzania 
Instalacji Odzysku czy też na składowisko odpadów.    

W stosunku do roku 2013 jest to różnica 621 ton, to znaczy zmalała ilość zebranych 
odpadów w 2014 lecz tak też zakładaliśmy, ponieważ 2013 rok był rokiem kiedy rozpoczęła 
się działalność Miasta w zakresie odbierania odpadów od mieszkańców. Przewidzieliśmy, że 
każdy będzie czyścił swoje działki stąd zwiększona była ilość odpadów. Ten poziom 
pomiędzy 6.500 a 7.000 odpadów w skali roku to jest średnia pozyskiwanych odpadów 
komunalnych z terenu miasta Białogard.  
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  Informacja o ilości selektywnie zebranych odpadów komunalnych w Punkcie 
Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych. Ten punkt nazywa się tez Punkt Zbierania 
Zużytego Sprzętu Elekrycznego i Elektronicznego. Jako odrębne dwa punkty w jednym 
miejscu  przeznaczone do selektywnej zbiórki. Nastąpiła znaczna zwiększona masa 
odpadów w 2014 roku o prawie 126 ton. W roku 2013 prawie 28 ton a w roku 2014 przeszło 
153 tony. Świadczy to o większym zainteresowaniu i zbieraniu odpadów zgodnie z naszym 
regulaminem  utrzymania czystości. 
 Informacje o ilości odpadów komunalnych zebranych w ramach likwidacji dzikich 
wysypisk wykazują, że w 2014 roku znacznie wzrosła ta ilość zebranych odpadów o 81,27 
ton w stosunku do 2013 roku.  

Zagospodarowaniem tych odpadów zajmuje Zakład Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej Sp. z o. o., który na wskazanie mieszkańców bądź Urzędu likwiduje te dzikie 
wysypiska a odpady przekazuje firmie „Ład-San”, która w odpowiednie miejsce je 
transportuje i zagospodarowuje. To zadanie likwidacji dzikich wysypisk zgodnie ze statutem 
zostało przekazane do ZGKiM Sp. z o.o. 

Masa zebranych odpadów komunalnych ulęgających biodegradacji, papieru, tworzyw 
sztucznych, metali, szkła i innych niż niebezpieczne odpadów budowlanych i rozbiórkowych 
przestawiona została w formie danych zawartych w tabeli.  Te odpady decydują o odzysku 
i o poziomie, który zgodnie z przepisami unijnymi, które gminy powinny osiągać żeby nie 
płacić kary za składowanie odpadów.  Zostały one podzielone na trzy grupy. Pierwsza to  
odpady ulegające biodegradacji, do których należą: odpady zielone, kuchenne, ogrodowe 
i odzież. Druga grupa to: papier, tworzywa sztuczne i szkło. Trzecia grupa to inne niż 
niebezpieczne odpady budowlane i rozbiórkowe. 

W 2014 roku zmalała liczba zebranych selektywnie odpadów o niewielką ilość o 136 
ton to ten spadek wygląda głownie w grupie pierwszej i prawie 200 ton jest w odpadach 
ulegających biodegradacji, ale to nie znaczy ze Miasto nie odzyskało tych odpadów. 

Zdaniem Pani Naczelnik nasze wzory i nasze przepisy nie są zbyt dokładne i nie są 
korzystne dla stanu faktycznego. Są wzory w jaki sposób należy obliczać poziomy odzysku 
odpadów i do tych wzorów nie mamy zaliczać tych odpadów, które sami 
zagospodarowaliśmy.  

W 2014 roku zgodnie ze złożonymi deklaracjami na 590 nieruchomościach w mieście 
zamieszkiwanych przez 2.365 mieszkańców odzyskaliśmy prawie 366 ton odpadów, które 
w tej rubryce nie są wykazane dlatego, że one zostały zagospodarowane w miejscu ich 
wytworzenia i uległy kompostowaniu. Przepis, który wylicza poziomy nie uznaje tego jako 
odzysk, chociaż zgodnie przepisami jest to odzysk, ale gmina tej wartości nie może wpisać 
do swojego wyliczenia. Tak samo ZGKiM Sp. z o, o. jeśli stworzył miejsce na kompostownik 
na terenie gminy w Pękaninie, gdzie odzyskał na podstawie zebranych i przekazanych 
Miastu informacji  około 500 ton tych odpadów i one nie trafiły do przedsiębiorcy, który je 
musiał zawieźć tylko pozostały na miejscu kompostowaniu i one w tej tabeli nie są ujęte, 
ponieważ wzór tego nie pozwala ująć.  

Nasze poziomy odzysku zostały spełnione zgodnie z przepisami, tylko dzięki innej 
tabeli – informacji o sposobie zagospodarowania odpadów komunalnych i mieszkalnych.  

W 2013 roku cześć odpadów 36,5 % odpadów zmieszanych, tych które nie były 
segregowane przez mieszkańców trafiło od razu na składowisko.  

Natomiast w 2014 roku już wszystkie te odpady trafiły do Regionalnej Instalacji do 
przetwarzania i jest to Regionalny Zakład Odzysku Odpadów Komunalnych w Korzyścienku 
Sortownia Odpadów Komunalnych w Sianowie. Ponieważ 100%, czyli wszystkie odpady, 
które wyjeżdżały z Białogardu  nie jechały od razu na składowisko ale do instalacji 
przetwórczej stąd też w 100% nastąpił odzysk i zagospodarowanie a nie składowanie tych 
odpadów. To pozwoliło na osiągnięcie zawartych w następnej tabeli informację o 
osiągniętych poziomach recyklingu i przygotowania do ponownego użycia i odzysku innymi 
metodami niektórych racji odpadów komunalnych osiągnąć poziomy odpadów, które w roku 
2014 zostały wyznaczone dla gminy.  

W 2014 roku odpady ulegające biodegradacji mogliśmy uzyskać na poziomie 
mniejszym lub równym 50% a uzyskaliśmy 3,55% i spełniliśmy ten wymóg.  
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Papier, meta, tworzywa sztuczne i szkło mieliśmy osiągnąć poziom równy lub większy 
14% a uzyskaliśmy 29,4 % więc spełniliśmy ten wymóg.  

Inne odpady niebezpieczne odpady budowlane i ten odpad zgodnie z przepisami 
można przekazać osobie fizycznej  bądź zagospodarować na utwardzenie dróg został 
w 100% odebrany przez firmę „Ład-San” i został zagospodarowany. Uzyskaliśmy poziom, 
który został nam narzucony. Miasto nie zapłaci  żadnych kar za nie uzyskanie poziomów, 
czyli za brak segregacji. 

Naczelnik poinformowała, że całą gospodarkę odpadami finalizujemy na podstawie 
opłat uiszczanych przez mieszkańców miasta nie przez osoby zameldowane ale przez 
osoby, które zamieszkują na naszych nieruchomościach a także poprzez opłaty uiszczane 
przez przedsiębiorców za każdy kubeł wytworzonych odpadów.  

Zdaniem Naczelnik występuje niestety tendencja zmniejszająca ilości osób nie tylko 
zamieszkałych ale i zameldowanych na terenie miasta. Koszty gospodarowania odpadami są 
coraz większym kosztem i coraz bardziej mniejszą ilość osób obciążają.  

W 2014 roku zmniejszyła się liczba osób zameldowanych o 207 osób w stosunku do 
roku 2013 a liczba zamieszkałych o 273 osoby.  

Informacja liczbie złożonych deklaracji z podziałem na nieruchomości zamieszkałe,  
nieruchomości niezamieszkałe i nieruchomości mieszane wykazuje, że w roku 2014 wzrosła  
liczba złożonych deklaracji o ok. 104 ale 61 deklaracji  złożonych zostało przez 
nieruchomości zamieszkałe a 45 przez nieruchomości niezamieszkałe. Zmalała liczba 
deklaracji na nieruchomości mieszane. Prawdopodobnie działalność gospodarcza przestała 
funkcjonować  i ta nieruchomość stałą się nieruchomością albo zamieszkałą albo 
niezamieszkałą.  

Dane statystyczne wykazują, że głownie wzrosła ilość nieruchomości 
niezamieszkałych w tym na podstawie postępowań administracyjnych i uzyskanych na 
podstawie wezwań podmiotów, które do tej pory nie złożyły deklaracji.  

Informacja na temat złożonych deklaracji z rozbiciem na nieruchomości, na które 
zadeklarowano segregację odpadów wykazuje występowanie pewnej tendencji malejącej 
jeżeli chodzi o zgłaszanie i deklarowanie segregacji odpadów i o 7% zmniejszyła się liczba 
złożonych deklaracji. O ten sam procent wzrosła liczna zgłoszonych deklaracji przez 
właścicieli nieruchomości, którzy zakładają brak segregacji odpadów.  

Z posiadanych przez Wydział dokumentacji i dotyczy to głownie nieruchomości 
niezamieszkałych wynika, że przedsiębiorcy przeważnie rezygnują z segregacji i są też 
pojedyncze przypadki na nieruchomościach zamieszkałych.  

Radny R. Borkowski zapytał czy na terenach po byłej Garbarni znajduje się 
skaldowsko selektywnej zbiórki odpadów? 

Burmistrz odpowiedział, że rozumie że to pytanie ma być podchwytliwe. Na terenie 
byłej Garbarni mamy jeszcze sytuację nieuporządkowaną, ponieważ przejęliby te grunty za 
długi od komornika i dostaliśmy też od wojewody zgodę na przejęcie na własność tych 
terenów argumentując tym, że w tym miejscu urządzimy dodatkowy punkt selektywnej 
zbiórki.  Należało  podać cel, w jakim celu występujemy do wojewody o przekazanie tej 
nieruchomości.  

Dzisiaj tam mamy tam sytuację taką, że został nawieziony i gruz i ziemia i jesteśmy 
na etapie wyboru wykonawcy, który zrówna ten teren i z Panią Naczelnik mamy ustalone 
zainstalowanie tam kamery aby tego terenu pilnować żeby tam nie wywożono tam śmieci 
z nielegalnych rozbiórek samochodów przede wszystkim.   

Pozbywamy się takich śmieci, nie komunalnych ale pochodzących z działalności 
gospodarczych, bo to jest najczęstszy proceder. To będzie się działo w najbliższych dwóch, 
trzech miesiącach. Ten teren zostanie uporządkowany. Jak już uporządkujemy ten teren to 
przygotowujemy się również jako Miasto do zmiany naszej uchwały ale też będziemy chcieli 
inaczej podejść do problemu selektywnej zbiórki, do takich punktów selektywnej zbiórki. 
Mamy w tej chwili tylko jeden.  

Będziemy chcieli urządzić jeżeli finanse na to pozwolą w tamtym miejscu.  Wydaje się 
że jest to miejsce wygodne bo można z każdej strony miasta dojechać i jest to teren 
poprzemysłowy w planie zagospodarowania przestrzennego.  
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Ten wymóg postawiony przez wojewodę i też nasze oczekiwania zostaną spełnione. 
Na razie jest to grunt ok. 6 ha, który wymaga rekultywacji.   

Radna B. Dragańska powiedziała, że na ulicy Spichrzowej zrobiono z garażu  
pergolę i gdyby płot był wyższy, to by nie były przerzucane śmieci, ale prawdopodobnie to 
kamera wychwyciła że ktoś przeciął zamek i wrzucił zużyte opony. Czy coś na ten temat 
wiadomo? Czy schwytano tę osobę? Mieszkańcy otrzymali zawiadomienie z Urzędu Miasta 
czy z ZGKiM, że za to że jest tam nieład mogą ponieść konsekwencję finansowe z 11,5 zł na 
20 zł.  

Pani Naczelnik odpowiedziała, że wiedzę mamy taką że rzeczywiście takie zdarzenie 
wystąpiło, natomiast jest zasada własności, która polega na tym, że właściciel nieruchomości 
może tylko  ścigać taką sytuację i zawiadomić Policją o przestępstwie, o zniszczeniu kłódki 
czy też o podjecie działań w zakresie ścigania kto podrzucił te odpady. W dalszej kolejności 
zagospodarowanie tego odpadu ciąży na tym właścicielu, który ma ten odpad.  

Właścicielem  odpadów staje się posiadacz tej nieruchomości. Tak brzmią przepisy 
ustawy o odpadach.  

Jeżeli wspólnota nie znajdzie osoby która podrzuciła ten odpad to będzie musiała 
dostarczyć ten odpad do punktu Selektywnej Zbiórki swoim transportem i poniesie te koszty.  

Jeśli w między czasie Policja ustali kto to podrzucił to może dochodzić 
odszkodowania i pokrycia wszystkich kosztów od tej osoby. Nie ma takiej sytuacji, że Miasto 
będzie porządkowało i zajmowało się utrzymaniem czystości na nieruchomości, która ma 
swojego właściciela.  

 Dzikie wysypiska, które Miasto usuwało dotyczą tylko gruntów miejskich. Nie dotyczy 
to gruntów innych właścicieli, dlatego że wtedy Burmistrz powinien wydać decyzję 
administracyjną temu właścicielowi domniemywając, że ten właściciel stał się właścicielem 
odpadów, bo tak mówią przepisy. Czyli Miasto nie będzie oczyszczać całego miasta 
z dzikich wysypisk a stosunku do pozostałych odpadów możemy prowadzić postępowania 
administracyjne nakazujące w drodze decyzji usunięcie odpadów. Nie bierzemy 
odpowiedzialności za powstałe na nieruchomości odpady. 

Radny P. Szyszlak powiedział, że w poniedziałek na posiedzeniu Komisji Budżetu 
i Finansów poruszaliśmy temat wywozu tych nieszczęsnych elementów plastikowych od 
samochodów i Pani Naczelnik wyjaśniła tę sytuacje. Wiemy, że będzie już można te 
elementy plastykowe wywozić do firmy „Ład-San”, bo ta firma wystąpiła o takie uprawnienie 
aby je odbierać a wcześniej był problem.  

Radny powiedział, że podzwonił do niektórych firm, które zajmują się odbiorem tych 
elementów plastikowych, opon i tych wszystkich rzeczy, które walają się po lasach 
i samorządy walczą z tymi odpadami. Radny zaproponował utworzenie miejskiego zakładu 
recyklingu. Zdaniem Radnego to mogłyby być pieniądze dla samorządu i coś nowego, 
którego nie ma. Może się zaczną lasy sprzątać same i nie będziemy musieli  wydawać 
pieniędzy na sprzątanie lasów.    
  
Ad 9.  Przedstawienie  raportu  z  wykonania  Programu  ochrony   środowiska  dla 
           miasta Białogard w latach 2013-2014. 
   Raport w  formie prezentacji tabelarycznej przedstawiła M. Barcicka 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska. 

Naczelnik poinformowała, że obszerne opracowanie zostało radnym dostarczone 
w formie pisemnej. 

Raport ochrony środowiska dotyczy lat 2013-2014, gdyż tak wynika z przepisów 
ustawy o ochronie środowiska, że co dwa lata Burmistrz przedkłada Radzie informację 
z wykonania programu ochrony środowiska.  
 W ubiegłym roku Rada przyjęła nowy program ochrony środowiska. W latach 2013-
2014 obowiązywały dwa programy.  
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 Pierwszy program ochrony środowiska dla miasta Białogard oraz plan gospodarki 
odpadami dla miasta Białogard na lata 2004-2007 w zakresie działań długoterminowych  
oraz na lata 20107-2014 w zakresie działań długoterminowych, który obowiązywał do dnia 
28 maja do przyjęcia nowego programu w 2014 roku programu ochrony środowiska dla 
miasta Białogard na lata 2014-2017z uwzględnieniem perspektywy na lata 2018-2022.  
 Inaczej zostały ujęte w programie cele w starym programie a inaczej w nowym 
programie dlatego sporządzono kondensację tych informacji. 
 Program ochrony środowiska jest określony po to aby osiągnąć określone  cele 
ekologiczne i strategiczne, stąd też  w nowym programie są określone te cele. 
 Jeden z tych celów to poprawa jakości  środowiska  jest realizowany przez cele 
strategiczne - osiągnięcie  i utrzymanie dobrego stanu wód powierzchniowych oraz jakości 
wód powierzchniowych. Cel ten był realizowany przez prace inwestycyjne mające na celu 
poprawę jakości i dostępności do wody pitnej, poprawę dostępności systemu 
kanalizacyjnego. To zadanie i ten cel strategiczny był realizowany przez RWiK Sp. z o.o.  
jako zdanie własne spółka realizuje takie inwestycje. 
 W ramach pierwszego zadania zrealizowano budowę sieci wodociągowej o łącznej 
długości przeszło 2 km w ulicach: Księcia Bogusława X, Gdyńska, Kołobrzeska, Królowej 
Jadwigi, Przemysłowa, Kaszubska, Słoneczna, Asnyka i Piastów.  
 Wykonana została normalizacja stacji uzdatniania wody.  

Szczegółowy opis tych zadań został przekazany w wersji papierowej. Poniesione 
koszty stanowią 370.251 zł  netto.   

Drugie zadanie dotyczące gospodarki kanalizacyjnej zrealizowano poprzez budowę 
sieci kanalizacyjnej i tłocznej  o łącznej długości sieci grawitacyjnej przeszło 1 km i sieci 
tłocznej przeszło 99 metrów, w ulicach: Gdyńska, Kołobrzeska, Kaszubska, Asnyka, Piastów. 
Wykonano także modernizację oczyszczalni ścieków. Całość była finansowana ze środków 
własnych RWiK Sp. z o.o. na kwotę 659.029 zł. 
  Następny cel strategiczny to stworzenie systemu gospodarki odpadami zgodnie 
z zasadą zrównoważonego rozwoju oraz hierarchią sposobu postępowania z odpadami. 

Realizowany był poprzez objęcie przez Miasto systemu gospodarowania odpadami 
komunalnymi wszystkich właścicieli nieruchomości i zamieszkałych i niezamieszkałych. 
Temat gospodarki odpadami został omówiony szeroko omówiony w punkcie wcześniejszym. 
 W latach 2013-2014 dodatkowo realizowane były zadania proekologiczne poprzez 
usuwanie wyrobów zawierających azbest. Na to zadanie Miasto otrzymuje 100% 
dofinansowania z wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Szczecinie. Głównie usuwanie wyrobów zawierających azbest  nastąpił z nieruchomości 
osób fizycznych oraz podmiotów, które nie prowadziły działalności gospodarczej, z naszych 
jednostek dlatego, ze nie możemy finansować jako gmina działalności przedsiębiorców poza 
własnymi jednostkami. Łącznie w tych dwóch latach usunięto 85 ton wyrobów zawierających 
azbest.  
 Następny cel strategiczny to poprawa klimatu akustycznego poprzez obniżenie 
hałasu do poziomów obowiązujących standardów.  
 Na terenie miasta były wykonane przedsięwzięcia mające na celu poprawę jakości 
dróg. Była to rozbudowa i modernizacja infrastruktury drogowej oraz prace remontowe dróg 
miejskich. 
 Przedstawione zostały inwestycje, przebudowa systemowa ulic: Paderewskiego, 
Sygietyńskiego, Rubinsteina, Małcużyńskiego, Wyspiańskiego, Piastów, Wieniawskiego, 
Młynarskiej. Łącznie koszty  wynosiły przeszło 3.500.000 zł brutto. 
 Remonty dróg miejskich ulic: Wojska Polskiego, nawierzchni ulicy Pomorskiej, 
ułożenie płyt drogowych ulicy Walezego, ułożenie płyt drogowych na ulicy Jagiellonów, 
remont nawierzchni chodnika przy ulicy Dąbrowszczaków, wykonanie miejsc postojowych 
przy ulicy 1 Maja, remont chodnika przy ulicy Grunwaldzkiej, remont chodnika przy ulicy 
Bolesława Śmiałego. Koszty realizowania prac remontowych w ciągu dwóch lat wynosiły 
przeszło 187.000 zł brutto.  

Prace inwestycyjne i remontowe były wszystkie wykonywane w ramach budżetu 
Miasta.  
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Następny cel ekologiczny to realizacja zasady zrównoważonego rozwoju. Celem 
strategicznym było miedzy innymi zrównoważenie wykorzystania zasobów przyrodniczych 
i rozwoju kulturystyki. W ramach tych prac były realizowane zadania inwestycyjne, które 
miały na celu rozwój kultury turystycznej i rekreacyjnej. Była to rewitalizacja parków i terenów 
zielonych w mieście. 

Zrealizowano trzy duże zdania w przeciągu dwóch lat i na pewno wpłynęły na 
poprawę estetyki i walorów naszego miasta. Była to rewitalizacja Parku Orła Białego, 
rewitalizacja terenów przy dworcu PKP i tutaj nie tylko teren zielony ale i dróg oraz 
zagospodarowanie terenów zielonych przy ulicy Wojska Polskiego. Całkowite koszty to 
przeszło 6.000.000 zł. Skorzystaliśmy z dofinansowania przeszło 3.000.000 zł ze środków 
unijnych. 

Cel strategiczny- wzrost świadomości ekologicznej mieszkańców miasta oraz 
umocnienie systemów zrządzania ochroną środowiska był realizowany poprzez konkursy 
ekologiczne dla mieszkańców miasta, dla dzieci i młodzieży ze szkół i przedszkoli a także 
dokonywanie zakupów, czyli wyposażenie przedszkoli i szkół miejskich w pojemniki do 
selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, tak aby wyedukować najmłodsze społeczeństwo 
miasta.  

Wykazano rzeczowe zrealizowanie tych zadań. Zorganizowany był konkurs zbioru 
makulatury organizowany dla mieszkańców. W pierwszym roku uzbieraliśmy 96 kg 
a w drugim 780 kg. Konkursy zbioru makulatury organizowane dla szkół i przedszkoli 
pozwolił zebrać przeszło 60 ton w pierwszym roku a w drugim roku 81 ton makulatury.  

Akcja „ Choinka za makulaturę”  cieszyła się dużym zainteresowaniem i w pierwszym 
roku zebraliśmy przeszło 4 tony makulatury a w drugim 2,5 tony makulatury.  

Akcje:  Sprzątania Miasta, Światowy Dzień Ziemi oraz Sprzątanie Świata to są akcje 
organizowane wiosną i jesienią. Pozwoliły na odzyskanie w sumie przeszło 5 ton  odpadów.  
Akcje dają efekty ekologiczne i rzeczowe, bo mamy odzyskiwany odpad, który trafia do 
Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów i poprawia nam poziomy odzysku. 

Dla dzieci najmłodszych dzieci klas szkól podstawowych oraz przedszkoli 
organizowane były co roku przedstawienia teatralne o tematyce odpadów „Historia 
zaginionego papierka” oraz „Wielkie pstoki małej Dorotki” . W każdym uczestniczyła podobna 
grupa ponad 1.300 dzieci.  

Zakupiono 15 pojemników selektywnej zbiórki odpadów wewnątrz budynków 
użyteczności publicznej oraz 27 pojemników na zewnątrz budynków szkół  i przedszkoli. 
Podnieśliśmy koszty 66.000 zł a odzyskaliśmy prawie 50 ton makulatury podnosząc 
świadomość ekologiczną mieszkańców. 

Radny J. Turnik powiedział, że Pani Naczelnik podała obszerne i bardzo dobre 
informacje tylko ktoś złośliwy mogłyby powiedzieć, że w naszym mieście robi się za mało 
z Radny zapytał czy mamy informację ile jeszcze azbestu znajduje się na terenie naszego 
miasta? 

Naczelnik odpowiedziała, że prowadzona jest inwentaryzacja i mamy na dzień 
dzisiejszy do usunięcia 169 ton. Ta ilość ona podlega ciągłej zmianie. Co roku kierujemy 
zapytanie do mieszkańców aby przedłożyli zapotrzebowanie a w tym roku do końca kwietnia 
zbieramy takie dane, aby móc w imieniu mieszkańców wystąpić o dofinansowanie.  

Okazuje się głównie że osoby, które nam przedstawiają informację i chcą zdjąć 
azbest,  to nam nie przyniosły informacji do inwentaryzacji, którego obowiązek był 2001 czy 
2002 roku.  

W 2013 roku usunięto 57 ton ale już wtedy ilość zinwentaryzowanego odpadu 
azbestu była znacznie niższa po tym roku. W 2014 roku pomimo usunięcia nadal mamy 169 
ton. Można powiedzieć że prawie jesteśmy na takim samym poziomie z ilością posiadanego 
azbestu, dlatego że przedstawiane są nowe nieruchomości gdzie występuje azbest.  

Radny J. Turnik powiedział, że chciałby zwrócić uwagę iż o ochronie środowiska nie 
będziemy mogli mówić kompleksowo że chronimy środowisko w mieście, jeśli nie zadbamy 
o to żeby nastąpiła gazyfikacja miasta. W miesiącach zimowych jest to szczególnie 
widoczne, kiedy odrestaurowane z zewnątrz kamieniczki w centrum miasta są szare od tych 
wszystkich dymów nie tylko węglowych.  
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Wystarczy się przespacerować i powdychać są to nie tylko typowe paliwa opałowe.  
Gazyfikacja miasta byłaby korzystna, przede wszystkim ze względu na ochronę środowiska.  

Zdaniem Radnego należałoby coś zrobić w sprawie dzikich wysypisk, bo ten wzrost 
o 80 ton w ciągu jednego roku więcej zostało wywiezionego odpadu z dzikich wysypisk. To 
że ZGKiM wywiezie to dobrze ale to są koszty dla nas i przyjdzie po pieniądze do Burmistrza 
na wywóz śmieci.  

Należałoby  przeprowadzić akcję aby trafić do świadomości mieszkańców że nie 
opłaca się wywozić śmieci i tworzyć dzikie wysypiska są inne metody na przykład  ruchome 
kamery, które monitorują obszary szczególnie nawiedzane przez tych którzy śmieci wywożą 
w tych miejscach. Jeżeli założymy, że ta liczba będzie się tak powiększać to  będzie problem 
ze śmieciami wyrzucanych poza śmietnikami. 

 Naczelnik odpowiedziała, że od 1 maja do Wydziału Ochrony Środowiska przyjętych 
zostanie dwóch pracowników ze Straży Miejskiej, których zadaniem będzie utrzymanie 
czystości na terenie miasta, nadzór i prowadzenie postępowania w drodze wykroczeń 
dokonywanie kontroli w mieście w zakresie przestrzegania regulaminu utrzymania czystości. 

Dzisiaj wysypiska powstawały przez to, że przedsiębiorcy którzy budują domy nie 
zawsze należycie zagospodarowują te odpady. Udało się uzyskać takie informacje od Straży 
Miejskiej i zostały skontrolowane.  

Mając siłę osobową pozwoli to nam na dokonanie kontroli w mieście i chociażby 
zwróci uwagę, ze każdy przedsiębiorca, który wytwarza odpady musi je zagospodarować 
zgodnie z przepisami. Pozwoli na to żeby uczulić te osoby na prowadzenie gospodarki 
odpadami zgodnie z przepisami.  

Zdaniem Naczelnik należało będzie zajrzeć do niektórych warsztatów 
samochodowych, przejrzeć w mieście kto jaką prowadzi działalność i współpracować w tym 
zakresie ze Starostą , który wydaje zezwolenia na zbieranie odpadów aby tez wspomóc tych 
przedsiębiorców, którzy nie wiedzą gdzie należy przekazać odpady.  

Powstają firmy zbiegania odpadów potem muszą ten odpad odpowiednio przekazać 
dalej zgodnie z przepisami ustawy o odpadach. Jeszcze tej świadomości przede wszystkim 
drobni przedsiębiorcy i wytwórcy w mieście może nie mają. Będziemy próbowali dotrzeć do 
nich poprzez informowanie i takie ulotki będziemy przekazywali po opracowaniu pewnego 
stanowiska.   

Informacje, które są ogłaszane w BIP czy na słupach informacyjnych nie docierają do 
mieszkańców. To są tak zaawansowane informacje i nie mając komputera osoby nie 
zaglądają na stronę miasta.   

Często trzeba dotrzeć do tego zakładu pracy i porozmawiać z przedsiębiorcą i 
wystarczy mu zwrócić uwagę i powiedzieć że się wróci za tydzień lub za dwa. To może być 
na przykład taka sama informacja jak deklaracje i jeżeli  na siedemnaście  osób 
stwierdziliśmy że nie złożyli  deklaracji. Najpierw ich wezwaliśmy i poprosiliśmy żeby 
postępowali zgodnie z przepisami i dziesięciu złożyło deklarację. W stosunku do siedmiu 
musieliśmy przeprowadzić postępowanie administracyjne.  

Część mieszkańców nie wie jak sobie poradzić z takim problemem, dlatego że cała 
gospodarka odpadami jest w tej chwili rozbita na dwie ustawy i są osoby które mają z tym 
rzadki kontakt i nie mają wiedzy na ten temat. Przedsiębiorca, który wytwarza odpad sam 
musi go zagospodarować. Trzeba mieć kartę odpadów. Zdaniem Naczelnik może się uda 
dotrzeć do mieszkańców poprzez informację. 

Radny J. Turnik odpowiedział, że najlepszy jest bezpośredni kontakt. 
Radny powiedział, że pobliżu Białogardu tyka bomba ekologiczna w miejscowości  

Nasutowo. Radny  zapytał czy coś Pani Naczelnik wiadomo na ten temat? 
Naczelnik odpowiedziała, że zasada jest taka, że wiemy o tym że cos takiego jest 

i jest problem z zagospodarowaniem odpadami, które zalegają wiele lat ale jako Urzędnik 
Miasta Białogard nie ma z tym bezpośredniego problemu. Może się zdarzyć ze 
oddziaływanie przekroczy te granice ale do tej pory takiej informacji nie mamy. Z tym 
problemem musi się, zmierzyć Gmina Białogard i w tym wypadku skorzystać z pomocy 
Państwa. Państwo nie może pozostawić gmin bez pomocy jeżeli prawidłowo reagują. Miała 
być pomoc Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony Środowiska.  
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 Radny A. Milczarek zapytał czy na terenie ogrodów działkowych są jeszcze odpady 
z azbestu? 

Naczelnik odpowiedziała, że zgłosiła się jedna osoba, która korzysta z ogrodu 
działkowego.  

Osoba, która dzierżawi ogródek działkowy musi wystąpić do właściciela w Warszawie 
a którą reprezentuje Koszalin i ta osoba ma załatwić dokumentację i złożyć nam wniosek 
o usunięcie togo azbestu. 

Natomiast ogrody działkowe zorganizowały się same i odpad, który tam zalegał 
złożyli i my ją odebraliśmy.  

Radny powiedział, że takie kroki są podejmowane przez działkowiczów i Państwo 
pomagacie organizacyjnie.  

Zdaniem Radnego edukować ekologicznie należy Radę, jako tworzącą ten program. 
Większość akcji, które zostały przedstawione dotyczą młodzieży szkolnej, przedszkolaków 
i również mieszkańców, którzy  zbierają makulaturę.  

Są też akcje sprzątania miasta. Zdaniem Radnego bardzo dobrym przykładem 
byłoby, aby radni zaangażowali się  w taką akcję i tak jak radny J. Turnik powiedział, że 
trzeba ludziom pokazywać dobre przykłady. Radny pamięta, że J. Turnik taki dobry przykład 
dał i dobrym byłoby abyśmy my wszyscy przy pomocy Pani Naczelnik, która ujawniłaby 
nieposprzątany teren, go posprzątali wspólnie. Byłoby to dobrym przykładem, że wszyscy 
dbamy o nasze miasto. 

 Radna B. Dragańska poinformowała, że zauważyła z tyłu za „Hosso” przy murze 
jest część trawy zniszczona przejeżdżającymi po trawie samochodami i jest pełno 
niedopałków papierosów. Nie widać tam osób palących. Wygląda na to, ze ktoś nagminnie 
wysypuje te niedopałki. Może dwaj pracownicy by się tym zainteresowali bo to bardzo 
brzydko wygląda.  

Naczelnik odpowiedziała, że takie tematy właśnie będziemy podejmowali i próbowali 
znaleźć źródło tych odpadów albo posprzątać i ZGKiM będzie musiał częściej zamiatać ten 
teren.  
 
Ad 10. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  
          a) w sprawie zgody na zbycie przez Burmistrza nieruchomości komunalnej 

Projekt uchwały przedstawiła  B. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami.  

Naczelnik poinformowała, że jest to lokal użytkowy położony przy ulicy Grunwaldzkiej 
25 o powierzchni 166,33 m2. wraz  z udziałem w gruncie  319 /1000 części na działce 609/4 
w obrębie 006 miasta Białogard. W związku z tym, ż e jest to lokal położony w centrum 
miasta do zbycia potrzebna jest uchwała Rady Miejskiej.  
 
  Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 
 
Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna – pozytywna  ( za – 4, przeciw- 0, wstrzymało się -1), 
2) Komisja Budżetu i Finansów – pozytywna  ( za -  5 jednogłośnie),                                                               
3) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna  ( za -  5 jednogłośnie),                                  
4) Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna  ( za - 4 jednogłośnie). 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie Klubów Radnych? 
Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu dyskusji.  
Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
 

           Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie zgody na 
zbycie przez Burmistrza nieruchomości komunalnej: za – 20 ( jednogłośnie).  

Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/50/2015. 
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 Od godziny 1545 w obradach nie uczestniczył radny  J. Turnik. Na sesji  obecnych 
było 19 radnych.   
 
b) w sprawie planu  dofinansowania  form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych od nauczycieli przez szkoły 
wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na 
które dofinansowanie jest przyznawane na rok 2015 

Projekt uchwały przedstawiła M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw 
Społecznych. 
       Naczelnik poinformowała,  że projekt uchwały jest konsytuacją uchwały budżetowej, 
którą Rada przyjmowała w grudniu 2014 roku. Na doskonalenie zawodowe nauczycieli 
została przyjęta kwota 57.480 zł z podziałem na poszczególne paragrafy klasyfikacji 
budżetowej.  
 Ten plan, jaki posiadają radni dzieli kwotę na poszczególne zadania. Plan został 
rozpisany zgodnie z zapotrzebowaniami złożonymi przez dyrektorów szkół sporządzony w 
oparciu o pięcioletnie plany doskonalenia zawodowego nauczycieli, które zostały 
opracowane w oparciu o program rozwoju szkoły, plan  rozwoju poszczególnych nauczycieli 
oraz wnioski nauczycieli o dofinansowanie doskonalenia. 
 Naczelnik zgłosiła zmianę w planie w załączniku do uchwały. Przy Przedszkolu 
Miejskim Nr 1 przedostatnia kolumna w wersie czwartym zapisane jest 0 a powinna być 
kwota 2.614 zł a wersie szóstym powinna  znaleźć się kwota 900 zł zamiast 3.514 zł.    
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jest to autopoprawka Burmistrza, 
której nie głosujemy.   

      Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 
 
Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie), 
2) Komisja Budżetu i Finansów –  pozytywna  ( za -  5 jednogłośnie),                                                              
3) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie). 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie innych komisji bądź Klubów 
Radnych? 

Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu dyskusji.  
Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.                                          

                                                                                  
Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie planu 

dofinansowania  form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkoli 
prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie pobieranych od nauczycieli przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 
nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane na rok 2015:  za – 19 (jednogłośnie). 
Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/51/2015. 

 
c) w sprawie planu nadzoru sprawowanego przez Burmistrza nad żłobkami,  
     klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków  
     i jakości świadczonej opieki 

Projekt uchwały przedstawiła M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw 
Społecznych.  
 Naczelnik poinformowała, że  zgodnie z zapisami ustawy o opiece nad dziećmi 
w wieku do lat trzech Burmistrz sprawuje nadzór nad między innymi publicznymi żłobkami 
w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki. 
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 Przyjmuje się, że pierwsze czynności nadzoru podejmowane będą w ciągu 
pierwszych trzech miesięcy od chwili wpisu podmiotu do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych. Poza tym czynności będą prowadzone raz  w roku. W przypadku podjęcia 
informacji o nieprawidłowościach w takim podmiocie takie kontrole mogą być podejmowane 
również poza tym przyjętym przez Radę planem.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 

Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie), 
2) Komisja Budżetu i Finansów – pozytywna  ( za -  5 jednogłośnie),                                                               
3) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych –  pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie).                                  
                                                                                                                                                                            

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie innych komisji bądź Klubów 
Radnych? 

Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu dyskusji.  
Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.                                         

                                                                                
Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie planu nadzoru 

sprawowanego przez Burmistrza nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki:  za – 19 (jednogłośnie).  

Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/52/2015. 
 

d) w sprawie miejskiego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz  
     ofiar przemocy w rodzinie na lata 2015-2020 

Projekt uchwały przedstawił M. Bachtiak Przewodniczący Interdyscyplinarnego 
Zespołu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

M. Bachtiak poinformował, że program jest zadaniem gminy. Wynika on z ustawy 
o przeciwdziałaniu przemocy rodzinie, która weszła w życie w 2005 roku i jednoznacznie 
nakłada na gminę obowiązek opracowania i realizowania gminnego programu 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochronę ofiar przemocy.  

Celem głównym opracowania miejskiego programu jest zwiększenie skuteczności 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz zmniejszenie skali tego zjawiska w Białogardzie.     

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 

 
Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie), 
2) Komisja Budżetu i Finansów –  pozytywna  ( za -  5 jednogłośnie),                                                              
3) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie). 
                                                                                                                                                                            

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie innych komisji bądź Klubów 
Radnych? 

Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu dyskusji.  
Zgłoszeń nie było.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.                                          

                                                        
Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie miejskiego 

programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ofiar przemocy w rodzinie na 
lata 2015-2020: za – 19 (jednogłośnie). 

Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/52/2015. 
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e) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  
     bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2015 

Projekt uchwały przedstawiła E. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Komunalnej. 
  Naczelnik poinformowała, że w dniu 9 kwietnia Wojewoda Zachodniopomorski 
zawiadomił Radą Miejską o wszczęciu postępowaniu nadzorczego w odniesie do uchwały 
z dnia 25 marca 2015 roku w sprawie  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2015. 

Przedstawiając odpowiednie przepisy stanowiące podstawę uchwalenia tej uchwały 
wojewoda zarzucił nam brak w uchwalonym programie wskazania konkretnego schroniska 
i gospodarstwa rolnego, w którym bezdomne zwierzęta odpowiednio domowe i gospodarskie 
będą miały zapewnione miejsca oraz placówki świadczące opiekę weterynaryjną, które  
ucierpią na skutek zdarzeń drogowych. 

Wojewoda podał na szereg orzeczeń administracyjnych wskazując na obowiązek 
zamieszczania takich informacji w programie. Wskazał na konieczność wyeliminowania 
w naszym uchwalonym programie i uchylił. Wobec powyższego przedstawiony została nowy 
projekt programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na trenie miasta Białogard na rok 2015.  

Jest to dokładna wersja programu, przyjętego przez Radę na sesji w dniu 25 marca 
z tym, że w części 4.2 wskazano jako schronisko - schronisko miejskie w Klępinie 
Białogardzkim 1a prowadzone przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Białogardzie. 

W części 4.4 odnośnie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń 
drogowych z udziałem zwierząt wskazano Gabinet Weterynarii Krzysztof Pigla przy ulicy 
Szpitalnej 1w Białogardzie, z którym Miasto podpisało umowę. 

 W części 4.7 odnośnie gospodarstwa rolnego zapewniającego miejsce dla zwierząt 
gospodarskich dokonano wskazania nazwiska właściciela tego gospodarstwa wpisując 
Mariusz Kruszewski i miejscowość Lulewice 39. 

  
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 

Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna – pozytywna  ( za - 3, przeciw - 0, wstrzymało się - 2), 
2) Komisja Budżetu i Finansów –  pozytywna  ( za - 3, przeciw - 0, wstrzymało się - 2),                                   
3) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie),                                  
4) Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna  ( za - 4 jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie Klubów Radnych? 
Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu listy mówców. 

 
Radna E. Bury poprosiła o odpowiedź odnośnie dotacji dla schroniska, dla 

stowarzyszenia „Animals”. Pan Jerzy Harłacz tutaj przedstawił nam informację, że dopełnił 
formalności wszelkich i rozliczył się z Miastem i do tej pory nie ma żadnej decyzji. Jaka jest 
decyzja czy będzie zwrot dotacji w przypadku gdy Miasto stwierdzi, że rozliczenie nie jest 
właściwe? Jakie są  dalsze kroki? 

Burmistrz odpowiedział, że Stowarzyszenie  „Animals” tak jak wszystkie inne 
stowarzyszenia  w tym roku poddane były szczegółowej analizie, również i finansowej.  

Po raz kolejny wzywaliśmy podmiot do uzupełnienia swojego sprawozdania 
finansowego i o dokumenty źródłowe. Takowych żeśmy nie otrzymali. Dostaliśmy kserokopie 
wadliwie skserowane bez dat a niektóre i bez numerów. Poddaliśmy tę dokumentację 
również ocenie audytora, żeby jeszcze mieć pewność że nasze wątpliwości są uzasadnione.  

Kilka dni temu Burmistrz otrzymał sprawozdanie audytora z sugestią następującą, że 
jeżeli nie ma możliwości poprawienia tej dokumentacji to księgowość nie była w pełni 
prowadzona zgodnie z umową to dotacja powinna ulec zwrotowi. W związku z tym za kilka 
dni szef stowarzyszenia „Animals” otrzyma decyzję Burmistrza o zwrocie dotacji.  
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Burmistrz powiedział, że wie o tym i też posługuje się takimi argumentami, że 
dokumenty złożył i uważa sprawę za zakończoną.  

To organ dotujący uznaje czy dotacja została należycie spożytkowana, czy też nie. 
Więc w ten sposób zakończymy to postępowanie. Ono trwało bardzo długo ze względu na 
to, że wokół tej całej sprawy jest jakiś szum medialny i próba wmówienia mieszkańcom 
Białogardu, ze sprawa schroniska jest sprawą strategiczną, najważniejszą w tym 
samorządzie. Nawet się porównuje tę sprawę ze szpitalem białogardzkim, gdzie sprawy są 
nieporównywalne. Tu mówimy o 50.000 zł a po drugiej stronie mamy milionowe problemy 
z utrzymaniem szpitala. Sprawy nieporównywalne zupełnie. Tak się ta sprawa zakończy. My 
mamy swoje schronisko.  

Jeżeli chcemy się porównywać do  schronisk innych prowadzonych przez 
stowarzyszenia to nie ta liga i nie będziemy się porównywać. 

Koszty budowy schronisk w innych samorządach są olbrzymie, sięgające nawet 
4.000.0000 zł, 5.000.0000 zł, 6.000.000 zł. Koszty utrzymania takowych schronisk to też są 
olbrzymie. Po sąsiedzku w Szczecinku  dotacja bodajże z Miasta 700.000 zł plus pieniądze, 
które uzyskują  od innych podmiotów ponoć bo Burmistrz jeszcze tego nie sprawdzał to jest 
około 1.000.000 zł. W Koszalinie podobne kwoty 700.000 zł. To są schroniska na sto parę 
psów. 

Burmistrz powiedział, że kiedy samorząd musi spełnić wszelkie oczekiwania 
wszystkich instytucji kontrolnych i musi zachować prawo pracy, zatrudnienie osób zgodnie 
z kodeksem pracy, to wychodzą spore koszty. Więc jeżeli chcecie Państwo porównywać 
schroniska to Burmistrz prosi aby porównywać samorząd do samorządu, tak jak się nie da 
porównać szkoły prywatnej ze szkołą publiczną. Nie da się porównać przedszkola 
niepublicznego z przedszkolem publicznym. W przekonaniu Burmistrza to jest nadużycie, 
kiedy porównuje dwie sprawy.   

Burmistrz poinformował, że trzeba uczciwie powiedzieć, że dla Miasta Białogard to, 
stowarzyszenie w trudnych warunkach współpracowało z Miastem Białogard lecz było to dla 
Miasta korzystne. Dlatego tolerowaliśmy przez długi czas różne problemy z tą współpracą 
i te 50.000 zł, 60.000 zł czy nawet 100.000 zł były naprawdę sytuacją korzystną dla 
samorządu. 

 Tak samo jak inne zadania, które  były wykonywane na terenie miasta  przez inne 
podmioty i kiedyś podjęliśmy decyzję, że te zadania typu sprzątanie, koszenie trawy czy 
odśnieżanie czy wiele innych zadań będzie wykonywane przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej. Jesteśmy zadowoleni z jakości wykonania tych usług ale też 
musimy za to porządnie zapłacić. Też mamy świadomość tego.  

Zdaniem Burmistrza jeżeli nawiązalibyśmy współpracę ze schroniskiem w Kołobrzegu 
i policzyliśmy ile by to nas kosztowało rocznie to  kosztowałoby nas rocznie około 200.000 zł.  

Trudno się odnieść ale wydaje nam się po takich wstępnych analizach, że podobne 
pieniądze trzeba będzie przeznaczyć na funkcjonowanie schroniska białogardzkiego 
w Klepinie i taki powinien być koszt funkcjonowania schroniska rocznie. 

Zobaczymy ile będzie psów, jakie trzeba będzie świadczenia weterynaryjne spełnić. 
My tego jeszcze nie wiemy. Nie da się porównać do sytuacji wcześniejszej. Wcześniej rok do 
roku praktycznie około pięćdziesięciu kilku psów wykazywano, że jest z terenu Białogardu 
i wyłapywano tyle psów. W pierwszym kwartale i w części kwartału drugiego mamy trzy psy 
umieszczone w schronisku, z tym że dwa już poszły do adopcji i został jeden pies 
w Kołobrzegu.  

 Burmistrz powiedział, że tę sytuację można analizować na różne sposoby i Burmistrz 
parę takich argumentów słyszał, że na przykład niezbyt chętnie chcemy psy przyjmować ale 
nie można przyjmować kiedy dzisiaj była dyskusja też od osoby prywatnej, która jest 
właścicielem psów że ta osoba prywatna przyprowadzi nam kilka psów, bo już te psy są 
niepotrzebne. To nie tędy droga. Jest właściciel i odpowiada za zwierzę.  

My odpowiadamy jako Miasto za zwierzęta bezdomne, kiedy trudno jest określić kto 
jest właścicielem tego psa. Kolejna sugestia to że Burmistrz jest zwolennikiem zaczipowania  
wszystkich psów w Białogardzie.  
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Taką sugestie Burmistrz będzie zgłaszał aby w roku następnym zabezpieczyć 
pieniądze poprzez różne zachęty przekonać mieszkańców Białogardu do zaczipowania psów 
i wtedy będzie wiadomo czyj to jest pies i skąd pochodzi. 
Skończy się podrzucanie psów. W innych krajach rygorystycznie się do tego podchodzi. 
W Szwecji, w Niemczech ktoś chce mieć psa,  musi mieć potężne pieniądze. To nie jest tak, 
że to jest maskotka którą się pobawimy a później wyrzucimy.  

Decyzja żeby mieć psa musi być przemyślana, nie na życzenie dziecka, które się 
pobawi zwierzęciem przez miesiąc, czy przez parę tygodni a później już jest niepotrzebny 
i wyrzucany. Burmistrz chciałby abyśmy w ten sposób odpowiedzialny podeszli do tematu 
a nie bawili się w pseudopolitykę i naprawdę wytwarzali tutaj niezdrową sytuację, jakby 
Białogard odbiegał od innych miejscowości i spraw bezdomnych zwierząt była sprawą 
strategiczną, z którą sobie nie potrafimy poradzić. 
            Radny R. Borkowski zapytał o badania próbek wody i kiedy będzie można dostać 
analizę  z tego badania? Z tego jakie doszły do Radnego słuchy to woda jest zdatna do 
celów przemysłowych, jeżeli chodzi o schronisko.    

Radny powiedział, że jest zapis - udzielanie wsparcia przy udzielaniu konkursów 
i zajęć edukacyjnych przez inne podmioty i chodzi o te inne podmioty, bo zaraz powstanie 
stowarzyszenie jakieś aby wydawać dodatkowo pieniądze. Koszty rosną z miesiąca na 
miesiąc jeżeli chodzi o schronisko.  

Naczelnik odpowiedziała, że w sprawie badania wody na terenie schroniska 
w miejscowości Klępino otrzymaliśmy analizę mikrobiologiczną, która stwierdziła że stan 
wody jest zgodny z rozporządzeniem Ministra Zdrowia i woda nadaje się do picia.  

Radna B. Dragańska zapytała po co stoi beczkowóz? 
Burmistrz odpowiedział, że to nie jest pytanie z natury podchwytliwych tym razem. 

Kiedy przejmowaliśmy nieruchomość otrzymaliśmy informację od użytkownika 
wcześniejszego, czyli od ludzi, którzy pracowali wcześniej w filmie „Pol-Dróg” i  że według 
nich ta woda jest niezdatna do spożycia. Taką informację sobie przekazywano z ust do ust, 
twierdząc że ta woda jest niezdatna do picia. Natomiast nie zadali sobie trudu, żeby 
sprawdzić i zbadać. Poleciliśmy to sprawdzić jaka to woda rzeczywiście jest. 

Zdaniem Burmistrza na pewno instalację trzeba będzie przeczyścić, na pewno 
wymienić filtry i na to pewne koszty ponieść, bo skoro zauważyli że ta woda jest niezdatna, 
to jej po prostu nie używali. Nawet niektórzy bali się umyć w tej wodzie.   

W pierwszych dniach funkcjonowania  schroniska podjęliśmy decyzję i Burmistrz 
podziękował Pani Prezes za pomoc i z RWIK-u otrzymaliśmy beczkowóz z wodą  pitną aby 
zabezpieczyć podstawowe potrzeby w schronisku. Jak już mamy badania, że ta woda się 
nadaje więc ten beczkowóz powróci z powrotem do RWiK-u.  

Radna B. Dragańska powiedziała, że radni sobie nie zdają sprawy, że jeżeli 
faktycznie woda jest zatruta. 

Przewodniczący Rady upomniał Radną że nie udzielił Radnej głosu. 
Burmistrz powiedział, że pracownicy „Pol-Dróg” uważali, że ta woda jest skażona 

i takie informacje nam przekazali. Burmistrz nie odpowiada za to jaką oni mieli wiedzę. 
Rozważaliśmy także możliwość podłączenia wody kilometr, czy dwa kilometry dalej naszej 
sieci. Koszt byłby ponad 200.000 zł,  więc za sto osiedzi sto parę złotych wydaliśmy na 
zbadanie wody. Okazuje się ze ta woda, która jest tam w studni, tam jest hydroform 
profesjonalny, tam są filtry, więc nie ma potrzeby wydawania pieniędzy na pozyskanie wody.  

Radny J. Andrysiak zapytał ile będzie nas kosztowało zawarcie umowy z Zakładem  
Weterynarii Pana Pigli? 

A. Nowak Prezes ZGKiM odpowiedział, że jeszcze nie wie. 
 Burmistrz odpowiedział, że związku z tym, że Pan Pigla prowadzi gabinet 
weterynaryjny i ma już wypracowane stawki ze schroniskiem prowadzonym przez 
stowarzyszenie powiedział, w rozmowie z Prezesem że to będą takie same stawki a być 
może uda się Prezesowi wynegocjować coś lepszego.  

W umowie są określone stawki za konkretne zabiegi i trudno powiedzieć Prezesowi 
ile to rocznie będzie. Natomiast jednostkowe rzeczy są ustalone. 
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Teraz w zależności od tego ile tych psów będzie, z jakimi problemami, ile będzie suk 
i to będzie wiadomo już średnio po roku działalności schroniska i wtedy Burmistrz jak 
najbardziej udzieli odpowiedzi.  

Jest jeszcze stawka za tzw. gotowość, to też w umowie jest określone, że schronisko 
jest pod stałą opieką lekarza weterynarii. Tam też jest  określona stawka.  

Burmistrz poinformował, że na piśmie możemy odpowiedzieć bo Pan Prezes nie ma 
przy sobie umowy i tych wszystkich stawek nie pamięta. Gdyby Radny  chciał się zapoznać, 
to umowa może być do wglądu.  

Radna B. Dragańska zapytała czy my mamy te psy i czy schronisko jest uzbrojone, 
czy jesteśmy w trakcie uzbrajania, bo to będą koszty? 

Burmistrz odpowiedział, że sądził iż wyjaśnił, że inni budując takie schroniska 
w takim terenie jeszcze nieuzbrojonym ponoszą olbrzymie koszty kilku milionów złotych, 
dlatego też szukaliśmy, wiedząc o tym, że potrzebujemy miejsce uzbrojone, z utwardzonym 
terenem, z ulicami i z parkingami i z budynkami, z gotowym biurowcem, oświetlonym 
i ogrodzonym terenem i oczywiście ten warunek musi być spełniony, żeby to jeszcze daleko 
było od siedzib ludzkich. 

Burmistrz powiedział, że wolałby aby ta firma istniała, bo to jest firma z tradycjami, 
która została przejęta przez grupę kapitałowa „Pol-Dróg”, bo tam ludzie pracowali 
z Białogardu w tej wytwórni mas bitumicznych ale tak się stało że firma upadła. 

Zdaniem Burmistrza byłby to podobny los tej nieruchomości jak Garbarni, czy wielu 
innych miejsc, które zostały po firmach. Komornik bądź syndyk próbował to sprzedać, przez 
jakiś czas było to jest chronione a później ochrona była zdejmowana, bo koszty przerastały 
wartość tej nieruchomości i wiadomo co się później dzieje ze złomem.  

Podobne miejsce było na Garbarni i dzisiaj mówimy o selektywnej zbiórce i dlaczego 
taki zapis, bo tam była gotowa hala około 1000 m2 w doskonałej kondycji ze stali, z dobrym 
jeszcze dachem. Wystarczyło nieco jeszcze poprawić i zainstalować linie do odzysku 
materiałów wtórnych ze śmieci. Gotowe garaże, drogi, odwodniony teren, instalacje 
elektryczne, wszystko. Wystarczyło zdjąć ochronę i nie trwało to chyba dwóch miesięcy i cały 
metal stamtąd wyparował w czynie społecznie. Podobnie byłoby i z tym miejscem, dlatego 
też kosztowało to niewiele i też niewielkie koszty poniesiemy na przygotowanie tego 
schroniska. Jest to sytuacja korzystna dla nas, bo gdybyśmy od podstaw mieli to zbudować, 
to mielibyśmy wydać wiele milionów złotych.  

Radna B. Dragańska powiedziała, że rozumie że ochrona będzie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.                                         

Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
miasta Białogard na rok 2015: za - 13, przeciw -1, wstrzymało się - 5. 

Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/53/2015. 
 

f) w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości stanowiących regionalną  
    pomoc inwestycyjną 

Projekt uchwały przedstawił W. Ławnikowski Kierownik Biura Prawnego. 
Kierownik Biura Prawnego poinformował, że radni oprócz samego projektu uchwały 

otrzymali akty prawne, na podstawie których ta uchwała została opracowana, a nie są to 
wszystkie akty prawny. Jest jeszcze ustawa podatkach i opłatach lokalnych, jest jeszcze 
oczywiście Ordynacja podatkowa, która reguluje kwestie kontroli podatkowej, Także jest to 
zagadnienie dosyć skomplikowane.  

Mieliśmy taką uchwałę wcześniej w poprzednich latach i jej moc wygasła z końcem 
czerwca 2014 roku, dlatego że wygasły poprzednie akty prawne, które stanowiły podstawę 
jej obowiązywania, poprzednie rozporządzenie Komisji Europejskiej, rozporządzenie Rady 
Ministrów. Była krótka przerwa. Komisja Europejska wydała nowy akt prawny i na tej 
podstawie Rada Ministrów opracowała i wydała rozporządzenie określające nowe warunki 
udzielania regionalnej pomocy inwestycyjnej bądź to zwolnienia od podatku od 
nieruchomości, bądź też podatku od środków transportowych, czym się tutaj nie zajmujemy.     
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W. Ławnikowski powiedział, że jest to zagadnienie dosyć spomplikowane i spróbuje 
w kilku zdaniach to podsumować. 

   Uchwała i pomoc jest skierowana do mikroprzedsiębiorców, małych i średnich 
przedsiębiorców. Definicje tych przedsiębiorców jest zawarta w załączniku nr 1 do 
rozporządzenia Komisji Europejskiej. Górną granicą jeżeli chodzi o zatrudnienie, to jest 250 
osób, czyli na warunki Białogardzkie to większość firm mieści się w tym przedziale.   

Warunkiem otrzymania pomocy w postaci zwolnienia w podatku od nieruchomości 
jest zgłoszenie przez przedsiębiorcę zamiaru skorzystania z takiej formy pomocy i 
dołączenie jeszcze do tego informacji o spełnieniu swojej kondycji finansowej. Jest to już 
właściwie pierwsza bariera korzystania z tej pomocy, bo nie każdy przedsiębiorca 
rozważając za i przeciw skorzystania z takiej pomocy będzie chciał przedstawić „fotografię”  
swojej działalności a bez tego obyć się nie może.  

Następnie jednym z warunków jest to, aby zainwestować. Stawiamy tutaj w projekcie 
uchwały dwa warunki w zależności od tego co miałoby być priorytetem w działaniu 
przedsiębiorcy i jakie efekty chciałby uzyskać.  

Jeżeli to jest głownie efekt inwestycyjny to musi zainwestować w zależności od 
wielkości przedsiębiorstwa kwoty, które są wskazane w § 2 projektu uchwały.   

Jeżeli tym efektem miałaby być wzrost zatrudnienia rozumiany tutaj jako wzrost 
zatrudnienia netto o wskazujemy jakie minimalne wzrostu zatrudnienia w stosunku do tego 
stanu przed zgłoszeniem miałaby być osiągnięte.  

Podstawa do udzielenia zwolnienia od podatku są koszty obliczane jako koszty 
kwalifikowane i one są w rozporządzaniu Rady Ministrów wymienione i procent od  tych 
kosztów, który z kolei wynika z tzw. Mapy Pomocy Regionalnej stanowiłby tą pomoc 
w postaci zwolnienia od podatku od nieruchomości. Na terenie Województwa 
Zachodniopomorskiego ta kwota bazowa wynosi  35% kosztów kwalifikowanych plus w 
zależności od tego czy jest to mikro i mały przedsiębiorca dodaje się do tego 10%, a średni 
przedsiębiorca 20%.  Pewna bariera jest to, że trzeba zainwestować co najmniej 25% 
projektu inwestycyjnego własnych środków bądź ze źródeł zewnętrznych tyle że nie ze 
źródeł publicznych.  

Jeśli chodzi o projekty inwestycyjne rozporządzenie także zawiera pewne łączenia 
i nie w każdej dziedzinie o taką pomoc można się starać. Rozporządzenie Rady Ministrów 
odsyła tutaj do rozporządzenia Komisji Europejskiej. Generalnie jeśli chodzi o projekty 
inwestycyjne, które mogą być zgłaszane to są to nie tylko klasyczne projekty w postaci 
budowy w sensie inwestowania w środki trwałe a wiec budowy obiektów produkcyjnych ale 
chodzi także o wartości niematerialne i prawne czyli na przykład zakupy licencji, patentów 
know-how czyli wiedzy technologicznej  a więc miałoby to służyć postępowi 
technologicznemu.   

Zwolnieniem byłyby objęte te koszty kwalifikowane, które są poniesione po dokonaniu 
zgłoszenia.  

To zwolnienie a jest to pojęcie względnie, nie jest to 100% w stosunku do kosztów 
kwalifikowanych i w zależności od wielkości nakładu, wielkości inwestycji czy wielkości 
podatku jaki potencjalnie przedsiębiorca miałaby płacić, przysługiwałoby przez różny okres.  
W projekcie uchwały wskazujemy na barierę pięciu lat i to jest maksymalny okres przez który 
przedsiębiorca z takiego zwolnienia od podatku mógłby korzystać, chyba że wcześniej 
wyczerpałaby mu się ten procent kosztów kwalifikowanych. Zwolnienie trwa do miesiąca 
poprzedzającego miesiąc, w którym kwota zwolnienia równałaby się tej stawce kosztów 
kwalifikowanych.  

Dalszym wyzwaniem dla przedsiębiorcy jest konieczność utrzymania tego projektu po 
realizacji. Burmistrz ma monitorować przebieg realizacji inwestycji a następnie jest wymóg 
utrzymania tych efektów inwestycji bądź w postaci produkcji, bądź w postaci zwieszonego 
zatrudnienia przez generalnie okres trzech lat. Mały i średni przedsiębiorca musiałby 
utrzymać ten efekt wynikający z inwestycji przez okres trzech lat od momentu zakończenia. 
Oczywiście jeżeli ktoś tego by nie spełnił byłby zobowiązany do zapłaty podatku od którego 
był zwolniony wraz z odsetkami. To wynika z warunków określonych w rozporządzeniu 
i w Ordynacji Podatkowej.    
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 Przedsiębiorca przez cały okres musiałaby składać informacje o spełnieniu tych 
warunków czy o utrzymaniu produkcji.  

    
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 

 
Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna – pozytywna  ( za – 5 jednogłośnie), 
2) Komisja Budżetu i Finansów –  pozytywna  ( za – 5 jednogłośnie),                                                               
3) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie),                                   
4) Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna  ( za - 4 jednogłośnie). 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie Klubów Radnych? 
Zgłoszeń nie było.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu dyskusji.  
 
Radny J. Andysiak powiedział, że większość spraw wyjaśniliśmy sobie na komisji 

Budżetu i Finansów, natomiast po  doczytaniu rozporządzenia Rady Ministrów  to uchwala 
jest bardzo pożyteczna i wspierająca nasz rynek przedsiębiorczości i Radny zapytał czy z tą 
uchwałą żeśmy znacznie nie przespali? 

W. Ławnikowski odpowiedział, że nie możemy mówić o przespaniu i rozporządzenia 
Rady Ministrów, które dawało nam dopiero podstawę do przygotowania takiego projektu 
pochodzi ze stycznia. My przystąpiliśmy do takich prac przygotowawczych pod koniec 
marca, kiedy zaczęliśmy analizować.  

Kierownik Biura Prawnego powiedział, że nie ma w Województwie 
Zachodniopomorskim,  w ogóle w kraju wielu Gmin, czy Miast, które takie uchwały mają. 
Nam jest znana jedna taka uchwała ze Szczecinka  jeśli chodzi o regionalna pomoc 
inwestycyjną. W Świdwinie mają jeśli chodzi o pomoc to pomoc de minimis. Z takich 
informacji ogólnych wynika, że niewiele gmin w Polsce ma takie uchwały i też nie jest to 
pomoc z której przedsiębiorcy chętnie korzystają. Trzeba spełnić szereg rygorystycznych 
warunków, począwszy od konieczności „odsłonięcia się” poprzez zainwestowanie we 
własnym zakresie środków aż po konieczność utrzymania potem tej inwestycji po rygorem 
konieczności zapłacenia podatku zapłacenia.   My taką uchwałą mieliśmy i niecały rok 
przerwy jest miedzy zakończeniem obowiązywania poprzedniej uchwały, która obowiązywała 
do końca czerwca ubiegłego roku i teraz nowa uchwala wejdzie w życie przed końcem 
czerwca  jeśli nie zostanie ona zakwestionowana prze Organ Nadzoru. Miejmy nadzieję, że 
nie. Także nie jesteśmy tutaj w jakiś szarym ogonie i mimo wszystko jesteśmy w czołówce. 
Od nas będę korzystać z naszych doświadczeń  i wiemy ze inni czekają na nasza uchwałę 
żeby ją odwzorować. Wiemy też o jednym przykładzie i z Kierownikiem Biura Prawnego 
przedsiębiorca rozmawiał czy taką uchwałę podejmiemy. To tez było pod koniec marca czy 
na początku kwietnia. Nie są znane inne przypadki nakłaniania licznie Burmistrza w zakresie 
potrzeby takiej uchwały i nie można mówić o jakimś specjalnym spóźnieniu.  

Radny J. Adrysiak powiedział, że zgadza się z Panem Kierownikiem, natomiast 
nawet ten jeden przedsiębiorca a mówimy o tym samym przedsiębiorcy, to niestety nie mógł 
skorzystać i nie mówią że było ich wielu. W tym przypadku staramy się pomóc każdemu 
przedsiębiorcy i stąd taka troska Radnego o tego przedsiębiorcę.  

Radny A. Wegner powiedział, ze ta uchwała, która obowiązywała dotycz as wydaje 
się że była bardziej korzystna dla przedsiębiorców. Czy było duże zainteresowanie bo takich 
informacji nie ma? 

W. Ławnikowski odpowiedział, że nie pamięta i pani Skarbnik wie, bo to jest kwestia 
podatku od nieruchomości i jest to kwestia Wydziału Budżetu i Finansów.  

Te zwolnienia, które były na podstawie starej uchwały jeżeli do końca jej 
obowiązywania ktoś uzyskał zwolnienie to ono ciągle obowiązuje. Ci przedsiębiorcy którzy je 
uzyskali to oni nadal z niej korzystają.   
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Skarbnik Miasta odpowiedziała, że jeżeli chodzi o pomoc regionalną obowiązująca 
w latach 2010-2015 zgodnie z uchwałą to kwota zwolnienia z podatku od nieruchomości na 
dzień dzisiejszy to jest kwota łącznie rzędu 393.000 zł.  

W 2010 roku była to kwota 59.000 zł, w 2011 roku – 24.000 zł, w 2012 – 40.000 zł, w 
2013 roku – 99.000 zł, w 2014 roku – 116.000 zł i w pierwszym kwartale 2015 roku – 53.000 
zł. Łącznie korzystało z tej pomocy siedem osób, w tym dwie osoby prawne i pięć osób 
fizycznych, w tym jedna jeszcze nie zakończyła inwestycji i nie jest zmierzona wartość 
udzielonej kwoty jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości.  

  
             Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.                                        

Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie w sprawie 
zwolnień z podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną: 

za – 19 (jednogłośnie).  
Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/53/2015. 

 
 

g) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
Projekt uchwały przedstawił W. Ławnikowski Kierownik Biura Prawnego. 
W. Ławnikowski poinformował, że w maju 2014 roku Rada Miejska była uprzejma 

podjąć uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji niepublicznym przedszkolom zasad 
i trybu przeprowadzania kontroli w tych jednostkach. Tam określono szczegółowo tryb 
przeprowadzania kontroli i teraz dopiero po dziesięciu miesiącach jeden z podmiotów 
prowadzący niepubliczne szkoły – Prywatne Forum Edukacyjne „Scholar” uznało, że jeden 
z tej uchwały narusza ich uprawnienia. Mianowicie chodzi zapis, który uprawnia osoby 
kontrolujące z ramienia Burmistrza sposób wykorzystania dotacji, który uprawnia ich do 
robienia we własnym zakresie i nie wymaga przez przedstawicieli podmiotu kontrolnych , ale 
we własnym zakresie odpisów, notatek  zapisów, kserokopii dokumentów, które są podstawą 
kontroli. 

Już ten zapis podmiot ten uznała za naruszający ich prawo. Można by zapytać w jaki 
sposób w takim sporządzać protokół i kontrolować jednostkę? Jak utrwalać dokumenty, które 
stanowią potem podstawę sporządzenia protokołu i ewentualnie sporu z tym podmiotem? 
Zdaniem Kierownika Biura Prawnego musi to być jakoś utrwalone. Można by zrozumieć 
jeszcze, że ktoś uważa że nie musi robić i niech podmiot kontrolujący sam to robi, ale aby 
tutaj zarzucać samą możliwość sporządzania przez kontrolujących takich dokumentów, to 
wydaje się daleko idące.  

Okazuje się że już istniały w kraju takie spory ponieważ jak radni czytali uzasadnienie 
projektu uchwały to spór taki dotarł aż do Naczelnego Sądu Administracyjnego  właśnie  
dokładnie w takiej samej sprawie. Cytując wyrok sąd stwierdził, że jest dopuszczalne 
uprawnienie osób kontrolujących czy  uchwała która określa tryb przeprowadzenia kontroli 
uprawnia kontrolujących do sporządzania sobie we własnym zakresie przedstawianych do 
wglądu dokumentów, właśnie takich odpisów, notatek i kserokopii.  

Z innego wyroku, tym razem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku 
wynika że nie tylko to, że Rada może jednak w ramach upoważnienia wynikającego to jest 
art. 90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty i jest uprawniona nakładać na te prywatne podmioty 
obowiązek sporządzania przez nich i potwierdzenia za zgodność  i robienia zestawień 
tabelarycznych właśnie takich dokumentów.  
Takie zamieszczenie takiego zobowiązania w uchwale jest uprawnione i mieści się 
w granicach kompetencji, która ten przepis ustawy o systemie oświaty daje Radzie. Stąd 
niezrozumiałym jest w przekonaniu Kierownika Biura Prawnego tutaj wezwanie tego 
podmiotu.  

W uzasadnieniu wskazuje, że jest pewny  tryb zakażenia do Sądu Administracyjnego 
i jeśli taki jest zamiar to najpierw trzeba wezwać organ, który wydała dany akt do usunięcia 
naruszenia prawa a jeżeli ten organ tego nie zrobi to w odpowiednim terminie można tę  
uchwalę zaskarżyć do sądu administracyjnego.  
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W. Ławnikowskiego powiedział, że z przepisów postępowania w postępowaniu 
administracyjnym wynika, że to wezwanie do usunięcia naruszenia prawa ma nastąpić 
w terminie dwóch tygodni od momentu, kiedy  skarżący dowiedział się albo mógł się 
dowiedzieć o wydaniu takiego aktu. Uchwała jest z maja ubiegłego roku. Była w dzienniku 
urzędowym opublikowana, więc to jest tzw. fikcja  powszechnej znajomości a wiec są 
spóźnieni o dobre dziesięć miesięcy a nie można powiedzieć że nie mogli jej znać, ponieważ 
na tej podstawie otrzymują dotację przez cały ten czas. Tekst tego aktu prawnego jest im 
doskonale znany. Z tych wszystkich powodów o których w uzasadnieniu jest napisane 
Kierownik Biura Prawnego wnosi o podjęcie uchwały, w której rada odmówi uwzględnienia 
tego wezwania do usunięcia naruszenia prawa poprzez wykreślenie tego zapisu, który 
upoważnia naszych kontrolujących do robienia sobie w kontrolowanej jednostce odpisów, 
kserokopii, notatek  przedstawianych do wglądu dokumentów. 

W uzasadnieniu padł taki argument ochrony danych osobowych i kierownik chciałaby 
przypomnieć, że w przepisach ustawy o systemie oświaty właśnie w tym art. 90 jest zapis, ze 
osoby kontrolujące są upoważnione z mocy ustawy do przetwarzania danych osobowych 
uczniów, w zakresie oczywiście niezbędnym do kontroli z zachowaniem przepisów, które 
o ochronie danych osobowych obowiązują a wiec ustawy o ochronie danych osobowych. 
Także też to nie jest argument zasadny.  

  
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 

 
Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna – pozytywna  ( za – 3, przeciw - 0, wstrzymało się - 2), 
2) Komisja Budżetu i Finansów –  pozytywna  ( za – 3, przeciw - 0, wstrzymało się – 2),                                
3) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna  ( za - 5 jednogłośnie). 
                                                                                                                                                                            

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie innych komisji bądź Klubów 
Radnych? 

Zgłoszeń nie było.  
 
Od godziny 1640  w obradach nie uczestniczył radny K. Skoczyk. Na sesji obecnych 

było 18 radnych. 
 
                Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.                                      
 

Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie wezwania do 
usunięcia naruszenia prawa: za – 18 ( jednogłośnie) . 

Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/53/2015. 
 

                 
h) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały o zmianie 
uchwały budżetowej na rok 2015 i przewodniccy powziął  informację, które zmienią nieco 
bieg pracy Rady i poprosił o wyjaśnienia Burmistrza. Jest autopoprawka. 

Burmistrz poinformował, że w związku z tym, że Starosta Białogardzki zwrócił się do 
Miasta Białogard z propozycją pomocy dla Szpitala Powiatowego i pomoc ta ma polegać na 
tym, że Powiat wystawi do sprzedaży nieruchomość, którą posiada Młodzieżowy Dom 
Kultury.  

Ponieważ działalność tego Młodzieżowego Domu Kultury Powiat chce przenieść  do 
innych  pomieszczeń w liceum ponieważ tam są wolne pomieszczenie to Burmistrz poprosił 
Panią  Skarbnik aby przeanalizowała nasz budżet i żeby ewentualnie zaproponowała takie 
zmiany , które umożliwią nabycie tej nieruchomości. Te zmiany są tak daleko idące, ze w tej 
chwili to co omawialiśmy na komisjach  przestaje być aktualne i trzeba by zapoznać się 
dosyć szczegółowo z propozycjami Pani Skarbnik.  
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Burmistrz powiedział, że sądzi iż potrzebna byłaby przerwa aby można było się z tym 
zapoznać a Pani Skarbnik mogłaby to omówić przynajmniej na Komisji Budżetu i Finansów 
czy Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu 
i Finansów.  

Od godziny 1645  w sesji uczestniczył radny K. Skoczyk. Na sesji obecnych było 19 
radnych. 

 
J, Klonowska Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów powiedziała, że 

w związku z autopoprawką do uchwały o zmianie uchwały budżetowej prosiłaby o przerwę 
aby komisja mogła się zapoznać z nowym projektem uchwały  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że o głos prosił również 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Daniel Glinka. 

D. Glinka Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że również prosiłby 
o spotkanie członków Komisji Rewizyjnej i powiedział, że myśli iż można byłoby zrobić 
połączone posiedzenie dwóch komisji: Komisji Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Finansów  
żebyśmy mogli zaoszczędzić czas i aby Pani Skarbnik mogła jeden raz przedstawić 
autopoprawkę i jeśli nic nie stoi na przeszkodzie i zapewne byłoby to szybciej, a salę 
ewentualnie wyznaczy Pan Przewodniczący. 

Radny T. Strząbała powiedział, że chciałby zgłosić wniosek formalny o wycofanie 
z porządku obrad tego projektu uchwały. To nie jest ten tryb Panie Burmistrzu i skoro to jest 
tak poważna uchwała, to są daleko idące zmiany i zakup nieruchomości, dosyć poważna 
decyzja a przedstawia nam się po raz wtóry uchwalę w trakcie posiedzenia sesji. 

 Radny powiedział, że rozumie że to jest sprawa pilna i być może niecierpiąca zwłoki, 
ale uważa że można to przesunąć na kolejną sesję i podjąć decyzję. To jest wniosek 
formalny. 

Burmistrz odpowiedział, że powinien być poddany wniosek pod głosowanie ale 
Burmistrz chciałby powiedzieć kilka zdań. Burmistrz powiedział, że wie że w tej chwili 
zbierane są podpisy w mieście i trwa taka akcja propagandowa ratowania szpitala, tak jakby 
samorządowcy byli przeciwko szpitalowi. Na tym samym piśmie wzywa się też do 
zaprzestania budowy basenu jakby te pieniądze z basenu mogły trafić na szpital co jest 
absurdem totalnym. Mieszkańcy Tychowa czy Karlina wypowiadają się na temat tego co my 
tutaj w samorządzie mamy robić. My pomagamy realnie i Burmistrz mówi o samorządzie 
miejskim. Do tej pory przekazaliśmy do szpitala w różnych formach: umarzając podatek od 
nieruchomości, dofinansowując różne działania inwestycyjne czy usługowe kwotą około 
2.000.000 zł.  Wcześniej pożyczka była uruchomiona na kwotę 800.000 zł.  W tej chwili jest 
pożyczka udzielona na 500.000 zł. Burmistrz porosiłby jeżeli już o takie podejście do 
problemu szpitala a nie udawanie że chcemy pomagać.  

Burmistrz odpowiedział, że rozumie że procedury procedurami i jeżeli radni się na to 
zgodzą, to nie będzie problemu i Burmistrz poprosił  aby zauważyć, że nawet  w tej uchwale 
o likwidacji Straży Miejskiej Państwo podnosiliście to jako problem i wojewoda w ogóle nie 
potraktował tego jako problem. Chyba, że Pan uważa ze zwoływanie sesji nadzwyczajnej 
jutro czy za dwa dni jest lepszym rozwiązaniem niż dzis8iaj skoro już tu jesteśmy żeby 
zapoznać się i to nie są skomplikowane sprawy i za chwilę Radny się o tym przekona i Pani 
Skarbnik to wyjaśni.  

Tu nie ma naprawdę potrzeby odwoływania się  do procedur i Burmistrz uważa że 
akurat Radny nie ma racji.  Dobry obyczaj nakazywałby żeby to zrobić taka jak Pan sugeruje 
ale tutaj każdy dzień jest ważny. Państwo możecie gdzieś wyjechać na długi weekend 
i będzie problem może z quorum.  

Zdaniem Burmistrza można dzisiaj to załatwić oczywiście przy pewnej zgodzie Rady, 
większość decyduje. Państwo będziecie o tym decydować i Burmistrz bardzo by prosił aby 
dzisiaj ten temat załatwić.  My żeśmy z Panią Skarbnik kilka dni poświęcili na to żeby 
umożliwić Państwu podjęcie tej decyzji.   
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Ten budynek od kilku lat był przedmiotem naszego zainteresowania, natomiast 
zawsze szkoda nam było pieniędzy ponieważ w Centrum Kultury i Spotkań Europejskich nie 
ma takich pomieszczeń, w których można by prowadzić zajęcia z młodzieżą i dziećmi, co nie 
przesadza że ten budynek musi być na to przeznaczony. My jeszcze mamy parę innych 
pomysłów i zobaczymy, który pomysł zrealizujemy. Ale skoro już pomagamy to zamiast 
przekazywać pieniądze wprost do Powiatu jako pomoc to burmistrz uważa że lepiej mieć też 
i obiekt, skoro jest ten obiekt i skoro chcieliśmy tam zrobić parking, bo jest to blisko parku to 
musielibyśmy jakieś porozumienia z Powiatem zawierać aby można było w tej części miasta 
jakieś instalacje poczynić.  

Przewodniczący powiedział, że nie będziemy prowadzić dyskusji. Był glos za i był 
głos przeciw. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod glosowanie wniosek formalny, wniosek 
radnego T. Strząbały o wycofanie projektu z porządku sesji.  

Rada Miejska Białogardu przegłosowała wniosek: za - 6, przeciw- 13.  
Wniosek został odrzucony. Przewodniczący Rady miejskiej Poinformował, że Rada 

pracuje nadal. 
 
O godzinie 1652 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w związku z tym iż 

była prośba aby odbyły się posiedzenia komisji ogłasza 20 minut przerwy ale gdyby się 
okazało, że radni potrzebują więcej czasu, to zebranych będzie informował o tym o ile 
przerwa zostanie wydłużona.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do pomieszczeń Biura Rady Miejskiej.  
O godzinie 1817 Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady.  
Od godziny 1817  w  sesji uczestniczył radny J. Turnik. Na sali obrad obecnych było  

20 radnych. 
Burmistrz powiedział, że dyskusja na komisjach była i ciekawa, interesująca, 

czasami emocjonalna. Wyszliśmy ze spotkania z takim przesłaniem, że wszyscy jesteśmy za 
ty, żeby pomóc szpitalowi ale w tej uchwale są takie rzeczy, który niektórym radnym niestety 
nie odpowiadają.  

Aby się tutaj nie zaplatać w jakieś sprawy formalne, wiemy ze większością głosów 
opinie były pozytywne żeby te zmiany przeprowadzić.  

Burmistrz powiedział, że wie ze pozostali radni prawie w 100% są za tym żeby pomóc 
szpitalowi. Burmistrz zaproponował, aby w protokole wyraźnie zapisać i niech któryś 
z radnych wygłosi, czy Pan Tomasz czy inny z Panów, że jest Wasze odrębne zdanie na 
temat szpitala. Czy będziecie glosować za czy będziecie glosować przeciwko to informacja 
będzie jednoznaczna, że jesteście za ty, że jesteśmy na tej sali my wszyscy, żeby pomóc 
Powiatowy aby szpital w Białogardzie istniał. Natomiast jak Państwo będziecie głosować, to 
jest sprawa wtórna, czy się wstrzymacie, czy będziecie przeciwko to można to w protokole 
opisać, jako stanowisko odrębne. To jest sugestia Burmistrza, aby ruszyć z miejsca w ogóle. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Radę czy te wystąpienie Burmistrza można 
uznać jako prezentację projektu uchwały o zmianie uchwały budżetowej?  Glosy radnych 
z sali- tak. Czy Pani Skarbnik prezentuje jeszcze raz? Glosy radnych z sali-nie.  

Radny T. Strząbała zaproponował, aby protokół z komisji przenieść do protokołu 
z sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji. 

 
Opinie Komisji: 
1) Komisja Budżetu i Finansów – pozytywna ( za- 3, wstrzymało się -2), 
2) Komisja Rewizyjna -  pozytywna ( za- 3, wstrzymało się -2). 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie innych komisji bądź Klubów 
Radnych? 
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Radny J. Turnik Przewodniczący Kluby Radnych  Forum  Obywatelskie powiedział,  
że ze względu na złą sytuację szpitala będziemy popierali każdy ruch, który Rada Miasta 
będzie wykonywała w celu  ratowania tego szpitala, aby mógł służyć on mieszkańcom 
naszego miasta. Także jesteśmy za tym. 

Polaczenie niestety niefortunne pomocy dla szpitala, przesuwanie środków 
finansowych na ratunek dla szpitala warz z rozszerzaniem środków, powiększaniem 
pieniędzy na budowę schroniska, któremu jesteśmy przeciwny powoduje fakt taki, że mimo 
tego że jesteśmy za pomoc dla szpitala w każdej wysokości. Jesteśmy za tym aby środki na 
budowę schroniska również przekazać na pomoc dla szpitala, bo nie wiemy czy ta ochrona 
będzie wystarczająca ale ponieważ ta uchwala nie ma takiego kształtu w związku z tym Klub 
wstrzyma się od głosowania. 

Radna E. Bury w imieniu Klubu Niezależnych powiedziała, że zgodnie z tym co 
powiedzieliśmy na komisji wyrażamy chęć zakupu nieruchomości Młodzieżowego Domu 
Kultury, ale w związku z tym że jednocześnie w tej uchwale są pieniądze na schronisko, to 
nie możemy zachować się inaczej jak się wstrzymać od głosowania. Radna poprosiła aby 
tego nie obierać że jesteśmy przeciwny pomocy dla szpitala podobnie jak Klub Forum 
Obywatelskie jesteśmy na takim samym stanowisku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu dyskusji. 
Radny J. Turnik powiedział, że ma taka sugestię do Pana Burmistrza, do wykonawcy 

uchwały i gwarancji nikt nie może dać na to ze zostaną te pieniądze spożytkowane w sposób 
właściwy i ze wydamy te kilkaset tysięcy i kupimy Młodzieżowy Dom Kultury, aby w jakiś 
sposób i możemy mieć możliwość jakiekolwiek wglądu w możliwie najkrótszym czasie ze 
strony władz Powiatu żeby te pieniądze nie zostały utopione. Żeby później mieszkańcy 
naszego miasta nie powiedzieli tak, że rzuciliście pół miliona w szpital, nic z tego nie wyszło, 
a to co miało być zrobione, te wszystkie rzeczy z których rezygnujemy w mieście, też nie 
zostaną wykonane. Bo nie robimy tego sobie ad hoc tylko będzie to zrobione kosztem 
wyrzeczeń mieszkańców na innych polach. 

Burmistrz odpowiedział, że na połączonych komisjach doszliśmy do wspólnego 
wniosku że nie wszystkie tematy da się w takim trybie administracyjnym omówić 
i przedyskutować i Burmistrz złożył propozycję i doprowadzi do takiego spotkania bez 
formalnych ograniczeń, żeby ci wszyscy, którzy oczywiście będą chętni i nikt nie będzie 
rozliczał z obecności. Ci, którzy rzeczywiście są zainteresowani i chcieli i mogli 
podyskutować o szpitalu, na które Burmistrz zaprosi odpowiednie osoby: Starostę 
i Wicestarostę, aby ci wszyscy którzy odpowiadają za szpital, zarządzają za spółkę. 
Burmistrz chciałaby w takiej formule podyskutować ze wszystkimi, którzy maja na to ochotę i 
Burmistrz mówi tu o Radnych Miasta i wtedy Państwo te informacje otrzymacie. Bez 
nagrywania, bez kamer i bez ograniczeń czasowych, żeby sobie nadzwyczajnej w świecie 
podyskutować. Czasami pod presją czasu działamy i staramy się przekrzykiwać i krótko 
mówić i czasami też nie jesteśmy w stanie do końca  wyartykułować swojej myśli.  

Burmistrz powiedział, że też drugi temat, który w ten sposób Burmistrz chciałaby 
przedyskutować, bo Burmistrz odczuwa brak takich właśnie  spotkań to jest każdy inny temat 
i temat też opieki nad zwierzętami, i też powinniśmy go przedyskutować. Praca w komisjach 
to jest praca w komisjach na dokumentach natomiast te wszystkie inne tematy i Burmistrz 
oczekuje na propozycje ze strony Rady i może być to tez początek innej jakości pracy 
w Radzie, naszych relacji. Zobaczymy, spróbujmy przynajmniej. Czy nam to wyjdzie czy nie, 
to zobaczymy.   

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś chciałaby zabrać głos? 
Zgłoszeń nie było.  

 
                Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.                                      

Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały o zmianie uchwały 
budżetowej na rok 2015: za -13, przeciw- 0, wstrzymało się - 7. 

Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/54/2015. 
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Ad 11. Wnioski, informacje i oświadczenia. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  
Radny M. Siwek poinformował, że chciałaby złożyć informację w imieniu Radnych 

Klubu Forum Obywatelskiego i z dniem 29.04.2105 r. decyzją Klubu Radnych Forum 
Obywatelskie funkcję przewodniczącego przestała pełnić Pan Janusz Turnik i nowym 
Przewodniczącym Klubu został Pan Tomasz Strząbała.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, aby informację przekazać do Pani 
Kierownik Biura Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał o konieczności złożenia oświadczeń 
majątkowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytała czy są inne głosy w tym punkcie? 
Zgłoszeń nie było. 

 
Ad 12. Sprawy organizacyjne Rady: 
      - rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie programu działania Rady Miejskiej  
        Białogardu na okres kadencji 2014-2018 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 24  ust. 1 Statutu 
miasta Białogard w okresie sześciu miesięcy od rozpoczęcia kadencji Rada na wniosek 
Przewodniczącego uchwala program działania Rady Miejskiej Białogardu na okres kadencji, 
no niniejszym Przewodniczący uczynił.  

Program był konsultowany z szefami Klubów z Przewodniczącymi Komisji. 
Przewodniczący ma obowiązek wprowadzić wniosek a o ostatecznym kształcie zadecyduje 
Rada.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że pozwolił sobie ująć w trzech kręgach 
tematycznych zagadnienia. Pierwsze z nich to budowanie atrakcyjności miasta, jako miejsca 
do życia. Drugi to interpelacja i aktywizacja mieszkańców a trzeci to rozwój 
przedsiębiorczości.  

Zauważy można chociażby na tej sesji, ze Rada ma ustawowe do spełnienia zadania, 
takie jak: wysłuchanie, zaopiniowanie programów. Widzieliśmy to dzisiaj. Jesteśmy 
zobligowani aby pewnym ustawowym kwestiom uczynić.  

Przewodniczący zaproponował w pierwszym punkcie tworzenie zachęt dla 
mieszkańców poniżej trzydziestego piątego roku życia. Następnie szukanie nowych 
rozwiązań związanym z ruchem drogowym w miejscach, gdzie jest to konieczne. Tutaj także 
budowanie nowych miejsc parkingowych, tam gdzie jest to konieczne. Poprawa jakości 
miejskich ulic i chodników. Przeznaczenie środków na wyposażenia kolejnych placów zabaw 
dla dzieci. 

Monitorowanie działań Miasta oraz działań Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji   
w zakresie wodociągów, kanalizacji i kanalizacji deszczowej.  

Były dzisiaj tu glosy na sesji o tym, żeby zadbać o powietrze nad naszym miastem 
w związku z tym Przewodniczący proponuje aby wspierać rozbudowę sieci ciepłowniczej 
w mieście. Przyczyni się to do zmniejszenia emisji szkodliwych substancji. Na przykląłd 
poprzez zachęcanie do przyłączenia się mieszkańców, odbiorców indywidualnych do sieci 
ciepłowniczej.  

Ciągłe modernizowanie obiektów użyteczności publicznej i Przewodniczący chciałaby 
aby po tej kadencji pozostał trwały ślad, tak jak trwałe ślady pozostały po poprzednich 
kadencjach w których Przewodniczący miał przyjemność uczestniczyć. Jednym z takich 
momentów trwałych mogło by być zadanie rewitalizacja parku im. Leona Mroczkiewicza. 
Parku o którym mówiła Przewodnicząca Białogardzkiej Rady Seniorów.    

Przewodniczący słyszał głosy aby zrewitalizować tzw. Aleję Poetów wzdłuż rzeki 
Liśnicy. Byłby to trały ślad po tej kadencji Rady.  

Monitorowanie stanu obiektów opieki nad zabytkami miejskimi. Budowa boisk 
wielofunkcyjnych na tych obszarach miastach gdzie one jeszcze nie istnieją a także budowa 
siłowni zewnętrznych, tam gdzie ich nie ma. Zauważamy ze tego typu infrastruktura staje się 
coraz częściej używana. Zakończenie budowy krytej pływalni.  
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Zwiększenie miejskiego zasobu mieszkań komunalnych i socjalnych. Zapewnienie 
poczucia bezpieczeństwa  mieszkańców poprzez objęcie monitoringiem kolejnych obszarów 
miasta i tym celu również współpraca z Policją. Analizowanie systemu wywozu nieczystości. 
Wspieranie działań mających na celu przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom. 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie czyta całego programu. Radni mają go 
w formie pisemnej lecz przedstawia tylko główne myśli. 

Kolejne to wspieranie inwestycji prowadzących do rozbudowy ścieżek rowerowych 
i ścieżki na terenie naszego miasta połączone byłyby ze ścieżkami rowerowymi w powiecie 
i poza powiatem  

Aktywne uczestnictwo w organach Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty oraz 
Euroregiony Pomerania. Współpraca z Powiatem Białogardzkim w zakresie realizacji 
naszych zadań na przykład poprzez wsparcie mieszkańców tego potrzebujących 
i zapobieganie sytuacjom kryzysowym.  

Jak Państwo dzisiaj słyszeli od Pani Naczelnik, egzekwowania zapisów uchwały Rady 
Miejskiej mających na celu zachowanie czystości i porządku publicznego w mieście. Takie 
działania są w planach.   

W tym drugim kręgu tematycznym Przewodniczący proponuje, aby zaproponować 
mieszkańcom budżet obywatelski ale w zakresie działań społecznych.  

Propagować nadal osiągnięcia naszych mieszkańców z różnych grup wiekowych 
przejawiających różna formę aktywności. Wspierać działania kulturalne, w tym także 
działania z zakresu kultury fizycznej dala mieszkańców w każdym wieku organizowanych 
przez instytucje miejskie i inne. 

Przewodniczący Rady wspomniał  o upowszechnianiu tradycji narodowej, 
kultywowaniu polskości oraz rozwoju świadomości narodowej. Upowszechniać tradycje 
lokalne poprzez wspieranie działań związanych na przykląłd z początkiem istnienia naszego 
miasta po II Wojnie Światowej czy też tych działań, które maja swoje głębsze uzasadnienie 
historyczne: Dzień Osadnika, Bitwa o Krowę.  

Propagować zdrowy styl życia wśród mieszkańców, zwłaszcza wśród mieszkańców 
biorących udział w zajęciach Uniwersytetu II Wieku. Wspierać inicjatywy kulturalne 
wynikające ze współpracy z miastami partnerskimi. Współpracować z Białogardzką Radą 
Seniorów. Wspierać działalność białogardzkich klubów sportowych. Przeznaczać środki na 
organizację czasu wolnego dzieci i młodzieży szkolnej a także wspierać działalność 
organizacji pozarządowych funkcjonujących na terenie naszego miasta. 

W tym trzecim kr egu tematycznym Przewodniczący proponuje aby skupić się na 
aktywizacji osób pozostających długo bez pracy i wykluczonych społecznie. Wspierać 
poczynania zmierzające do pozyskania inwestorów podejmujących działalność gospodarczą  
w naszym mieście. Aktywnie uczestniczyć w Stowarzyszeniu Inicjatyw Społeczno-
Gospodarczych. Wspierać Inkubator Przedsiębiorczości, Inkubator Technologiczny oraz 
Spółkę Invest-Park. Przeznaczać środki na organizację Regionalnych Targów 
Gospodarczych w Białogardzie. Wspierać inicjatywy gospodarcze wynikające ze współpracy 
z miastami partnerskimi. Dążyć do powstania centrum wsparcia dla osób bezrobotnych 
w ramach Muzeum Solidarności. Wprowadzić rozwiązania mające na celu stymulowanie 
rozwoju problemów gospodarczych w zakresie inwestowania i tworzenia nowych miejsc 
pracy oraz ich utrzymania. Wdrożyć programy wspierające różne formy przedsiębiorczości. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o opinie komisji.               
 

Opinie Komisji: 
1) Komisja Rewizyjna  
D. Glinka Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja Rewizyjna 
zajmowała się projektem uchwały i imieniu Komisji Rewizyjnej chciałaby zgłosić poprawkę 
w punkcie 2 Integracja i aktywizacja mieszkańców na stronie 3 w czwartym myślniku komisja 
wnosi o zapis „ Współpraca z białogardzką Radą Seniorów oraz Młodzieżową Radą Miasta”. 
Komisja przegłosowała jednogłośnie poprawkę za – 5 głosów i jednocześnie Komisja 
przegłosowała już poprawiony projekt uchwały za – 5 jednogłośnie.  
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2) Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna  ( za - 3, przeciw -2,  
                                                                                                                   wstrzymało się -0). 
 
                                                                                                                                                                            

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są opinie innych komisji bądź Klubów 
Radnych? 

Zgłoszeń nie było. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o otwarciu dyskusji. 
Radny T. Strząbała powiedział, że nie wie jaki jest cel tego programu. Z drugiej 

strony można go nazwać jako lista życzeń. Jest tu dużo wpisanych takich przedsięwzięć 
i pytanie też że jest współpraca z Białogardzką Radą Seniorów i Młodzieżową Radą Miasta 
i na myśl Radnemu od czasu posiedzenia Komisji Rewizyjnej przyszło, iż są inne Rady 
działające przy Burmistrzu. Dlaczego nie współpraca z nimi? Dlaczego nie wspieranie 
Szpitala Powiatowego? Można dyskutować i dyskutować.   

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że spełniamy wymogi statutowe i to 
są ogólne kierunki działania. 

Radny J. Turnik powiedział, że rozumie że to jest na bardzo ogólnym poziomie 
dotyczącym pracy Rady. Istotnym jest co będziemy robili w roku 2017-2018 roku. Przykład 
nawet dzisiaj i można było się domyślać tego, że istotnym są właśnie sprawy szpitala. To jest 
ślad dla mieszkańców miasta, że Rada Miasta pamięta o tym.  

Zdaniem Radnego umieszczenie w programie tylko Rady Seniorów czy Młodzieżowej 
Rady Miasta kiedy jest Komisja do Spraw Nagród i jest jeszcze Rada Sportu, Rada Biznesu 
i ci wszyscy członkowie innych Rad mogą poczuć się niedocenieni. Gdyby Radny miał 
głosować za tym programem to powinno być zapisane ze wszystkimi organami jakie są 
ciałami społecznymi, które są tworzone przy Burmistrzu Białogardu. 

Radny powiedział, że mógłby tutaj mówić jeszcze i tworzyć wiele wątpliwości ale pora 
jest późna i ni chciałaby przedłużać i istotnym będzie to co będziemy robili bardziej od tego 
co tutaj napiszemy w tym planie. Jest on oczywiście ważny, niezbędny i tytułu litery prawa. 
Rady powiedział, że ma nadzieję iż nasza działalność bardziej będzie przekonywać 
mieszkańców to tego a niżeli to co będziemy pisali w tego typu pismach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
miała obowiązek zaproponować wniosek. Uczynił to. Tematyka, o której Radny przed chwilą 
mówił w tym programie jest zawarta. Są tam stwierdzenia natury ogólnej wyczerpujące 
w pełni to, o czym mówił Pan Janusz Turnik. Nie jest nazwane czy komisja czy jakaś Rada 
ale działalność szeroko pojęta komisji instytucji, o których Radny wspominał są ujęte. Myślę 
że potwierdzacie to, że tematyka jest bardzo ogólna i to o czym mówicie się tu zwiera a  jeśli 
chcecie dokonać zmian to Przewodniczący miał obowiązek. Przedstawił wniosek i wniosek 
jest zgłoszony.  

Radny A. Milczarek powiedział, że skoro miałaby to być program to zmiany, które są 
tak naprawdę niekończące się, to może dodajmy do tych punktów „ i inne wszystkie 
działania, które uchwalamy”  i będzie to powieść bez dna niezamykająca nikomu 
czegokolwiek.  

Radny R. Borkowski powiedział, że w sprawach Rady chachałby zapytać jak długo 
czeka się na zaopiniowanie projektów uchwały? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że to za chwilę i skończmy  dyskusję 
nad programem kadencyjnym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę Komisji Rewizyjnej 
w której proponuje siejby w zdaniu „Współpraca z białogardzką Radą Seniorów dopisać oraz  
Młodzieżową Radą Miasta”.  

Rada Miejska Białogardu przegłosowała poprawkę: za - 17, przeciw - 0, wstrzymało 
się – 1. Poprawka została przyjęta.  
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                 Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały łącznie 
z poprawką zaproponowaną przez Komisję Rewizyjną.                                                                                    

Rada Miejska Białogardu przegłosowała projekt uchwały w sprawie programu 
działania Rady Miejskiej Białogardu na okres kadencji 2014-2018 łącznie 

z poprawką zaproponowaną przez Komisję Rewizyjną: za - 16, przeciw-  0, 
wstrzymało się – 3.  

      Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę Nr VII/55/2015. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wracając do wypowiedzi radnego 
R. Borkowskiego pracujemy w punkcie sprawy organizacyjne Rady. 

Radny R. Borkowski powiedział, że chciałby się dowiedzieć jak długo się czeka na 
zaopiniowanie projektu uchwały? Chodzi o to że projekt uchwały, który złożyliśmy w sprawie 
remontu ulicy Piastów, chodnika przy ul. Moniuszki i zagospodarowanie terenów przy ul. 
Nowowiejskiego. Kiedy ten projekt zostanie zaopiniowany i zostanie poddany pod obrady 
Rady? 

W. Ławnikowski odpowiedział, że niestety nasz statut, jako prawo miejscowe nie 
określa terminu. Ogólnie tylko mówi w § 53, ze tylko wymagają opinii, czy to komisji w ust. 1 
czy Burmistrza jeżeli chodzi o projekt zgłaszanej uchwały przez inne podmioty. Natomiast nie 
określa on terminu. 

Kierownik Biura Prawnego zasugerowałby wprowadzenie ewentualnych zmian do 
statutu. Dzisiaj wynikła kwestia doręczenia materiałów: opracowań, sprawozdań radnym 
i można by określić bliżej w statucie sposób doręczenia, czy kserować i wykorzystywać  
papier czy w formie elektronicznej na przykląłd przekazywać radnym. To są rzeczy, które 
mogłyby być w statucie bliżej określone i nie byłoby sporów.  

Radny R. Borkowski powiedział, że niektóre uchwały są bardzo szybko opiniowane 
a moja uchwała będzie opiniowana za trzy lata. 

Kierownik Biura Prawnego odpowiedział, że zamiast tej opinii proponuje 
konstruktywnie do tego podejść i zaproponować jakiś rozsądny termin właśnie na 
przedstawienie opinii przez zobowiązane organa. 

Radny A. Wegner powiedział, że chciałaby odpowiedzieć koledze Borkowskiemu, że 
pierwsze słyszy o tom iż jakiś projekt proponowaliście, a jeśli miałabym się pozytywnie 
ustosunkować czy nie, to musiałaby znać argumenty Radnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej upomniał radnego informując, że nie prowadzi się 
dyskusji. 
 
Ad 13. Informacja  Burmistrza  Białogardu  z  działalności  między  sesjami  oraz  
             z wykonania  uchwał Rady Miejskiej.  

Burmistrz poinformował, że to co jest na piśmie to są sprawy oczywiste i inwestycje 
Idą i nie ma żadnych zagrożeń i szkoda trochę, że musieliśmy zrezygnować przynajmniej na 
chwilę z niektórych drobnych przedsięwzięć, które mogłyby być w najbliższym czasie 
wykonanie. 

Przygotowujemy się jako Urząd do absorpcji środków unijnych. Jesteśmy w ZIT. Jako 
administracja, jako Urząd mamy doświadczenie i przygotowanych ludzi, żeby sięgnąć po te 
środki z Unii Europejskiej. Tylko pytanie czy będziemy mieli na wkład własny i jakie będą 
warunki postawione. Tym razem  ponoć ma być łagodniej i ma być to dofinansowanie 
wysokie, w granicach 85%, więc trzeba być dobrej myśli.  

Te dokumenty, które my składamy  oceniane są wysoko przez tych, którzy oceniają te 
dokumenty. Burmistrz powiedział, że trochę żałuje, że nic nie wyszło z Kontraktu 
Samorządowego, który przygotowany był wspólnie ze Związkiem Miast i Gmin Dorzecza 
Parsęty.  Ten projekt upadł i szkoda. Stanowisko Urzędu Marszałkowskiego  jest takie, że 
nie można łączyć uczestnictwa w ZIT i w kontrakcie Samorządowym. ZIT ma pewne takie 
ograniczenia i to jest słabsza formuła wsparcia. Kontrakt Samorządowy miała być lepszym 
instrumentem. Trudno. Będziemy stawali do konkursu. Kontrakt Samorządowy miała 
gwarantować finansowanie pewnych inwestycji a jeżeli to jest niemożliwe, to będziemy 
stawać w konkursach. 
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Będą duże pieniądze na sprawy społeczne i Burmistrz mówił o tym przed wyborami, 
że jako uspołecznienie proponuje pomyśleć o takim budżecie obywatelskim dotyczącym 
spraw społecznych, żebyśmy jasno i precyzyjnie określić zadania i niech mieszkańcy 
Białogardu zdecydują, które zadania w sferze pomocy społecznej, wsparcia chcieliby 
realizować. Tam można precyzyjne budżet określić i w tym budżecie zmieścić. 

Burmistrz powiedział, że absolutnie jest przeciwnikiem budżetów obywatelskich 
w kwestii inwestycyjnych. To jest zbyt trudny temat i tutaj fachowcy muszą zadecydować.  

Burmistrz poinformował, że w ten sposób chciał podsumować najważniejsze sprawy. 
Radny T. Strząbała powiedział, że też ma jedną interpelację odnośnie budżetów 

obywatelskich i to jest kwestia na osobną dyskusję, bo to jest w zakresie zadań 
inwestycyjnych i jest to powszechne i proste i to się robi. W zakresie takich działań 
społecznych szeroko i Radny szeroko interesuje się tematem budżetów obywatelskich i  nie 
spotkał się z budżetem obywatelskim w sprawach społecznych, ale to ewentualnie w innej 
dyskusji. 

Radny J. Turnik powiedział, że chciałaby aby Pan Burmistrz przybliżył temat 
dodatkowych patroli Policji. Na ile bezpieczniej mogą poczuć się mieszkańcy ile tych patroli 
więcej będzie? 

Burmistrz odpowiedział, że Białogard w ogóle jest bezpiecznym miastem, a przez te 
50.000 zł, które przeznaczyliśmy na dodatkowe patrole jeszcze bardziej. Policjanci są 
widoczni na ulicach naszych, wiec to poczucie bezpieczeństwa powinno wzrosnąć.  

Zdaniem Burmistrza też urządzanie skwerów, placów bez żywopłotów też powoduje 
że poczucie bezpieczeństwa wzrasta. Ta przejrzystość przestrzeni publicznej. Burmistrz 
powiedział, ze ubolewa nad tym, że zaczynamy się grodzic coraz mocniej. Przybywa płotów 
i takich niepotrzebnych instalacji, które ograniczają widoczność. Trochę to sprzeczne jest 
z ideą nowoczesnych miast aby tworzyć otwartą przestrzeń. Policjanci o tym często mówią 
na szkoleniach, aby nie stwarzać takich możliwości dla złoczyńców, aby gdzieś mógł się 
schować za jakimś krzakiem, za jakimś płotem.  

Burmistrz poinformował, że na podsumowanie przyjdzie czas i 50.000 zł w budżecie 
Białogardu jest to znacząca kwota przeznaczona dodatkowo na bezpieczeństwo. Zdaniem 
Burmistrz trzeba będzie za jakiś czas poprosić Komendanta  Policji aby nam opowiedział, co 
za te pieniądze zrobił  i co zamierza jeszcze zrobić. Po trzech miesiącach można śmiało 
prosić o jakieś pierwsze informacje. Burmistrz powiedział, że ma poczucie iż jest lepiej. To 
jest indywidualna sprawa.  

 
Ad 14. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich  sprawy. 

Radna B. Dragańska powiedziała, że na ostatniej Komisji Rewizyjnej i Pan Prezes 
powiedział, że fundusz remontowy tworzą właściciele. Poprzednicy Pana twierdzili że 
fundusz remontowy tworzą mieszkańcy, którzy mają niewykupione mieszkania, także 
komunalne.  

Radna powiedziała, że Pan Burmistrz nie podwyższył opłat za mieszkania ale Pan 
Prezes podwyższył i Radna jest bardzo zdziwiona,  ponieważ Pan Prezes obniżył  czynsz 
mieszkaniowy w związku z tymi kominkami o 25%. To było z dniem 1 października, od 1 
stycznia jest mniej o te 25%.  

Zdaniem Radnej jeżeli mieszkanka miała za metr kwadratowy 3.03 zł a od 1 sierpnia 
ma 4,43 zł,  czyli czynsz 250 zł a było 171 zł. To  jest 46% więcej.  

Radna B. Dragańska powiedziała, że bardzo się dziwi że ludzie czekają na 
mieszkania a na ulicy Lipowej pokój z kuchnią stał pięć lat.   

Po sześciu latach wprowadzono rewitalizację i w 2009 roku była rewitalizacja 
i właśnie Pan Prezes wprowadził 10% a wyszło 46% za rewitalizację.  

W 2009 roku sąsiadki Radnej dostały 46% a następne mieszkania dostały o 10%. 
Rewitalizacja była sześć lat temu i niektórzy mieszkańcy od 1 czerwca albo lipca 2009 roku 
płacili tę rewitalizację i tak wynika z dokumentów, że powinni płacić 10% ale przez pięć lat. 

 Jesteśmy sześć lat po rewitalizacji a ci ludzie płacą.  Właściciele mieli do 11 
listopada 2014 roku mieli odprowadzać za tę rewitalizację ale jeżeli wprowadzamy tę 
rewitalizację i mówimy o tych pieniądzach i od 1 kwietnia 2009 roku. 
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Mamy nie wymienione okna w tych mieszkaniach, gdzie Pan Prezes podwyższył czynsz. 
Czyli nie do końca jest to zrobione. Ludzie czekają na te okna. 

Radny R. Borkowski   powiedział, że ma pytanie do Prezesa ZKM Sp. z o.o.  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że to są interpelacje i pytania 

radnych do Burmistrza. Pan Burmistrz odpowie lub ewentualnie poprosi o pomoc kogoś. 
Radny R. Borkowski zapytał ile zapłaciliśmy i kto zrobił te kartki świąteczne 

wrzucając do skrzynek przed Świętami Wielkanocnymi?  
Burmistrz odpowiedział, że to były wspólne kartki Przewodniczącego Rady 

i Burmistrza.  
Radny powiedział, że ma pytanie do Prezesa ZKM i dzwonił do Radnego jeden 

z mieszkańców, honorowy  krwiodawca I Linii Grupy. Z tego co Radnemu jest wiadomym nie 
został wymieniony projekt uchwały i mieszkańcy Białogardu nie płacą za przejazd 
autobusem. Osoba została skontrolowana w autobusie i miała zapłacić mandat. Radny 
poprosił aby te sprawę poruszyć, aby ci honorowi krwiodawcy nie płacili za przejazd 
autobusami komunikacji miejskiej.  

Radny T. Strząbała powiedział, że ma taką propozycją, taki projekt do przemyślenia. 
To wprowadza się w innych miastach i chodzi o „kopertę życia” albo „pudełko życia”.  
Pudełko życia to byłą pierwsza taka akcja, w Wejherowie m.in. wprowadzana i w celu 
zmniejszenia kosztów podjęto decyzję aby robić to w formie koperty życia. Koperta życia  
jest to koperta z informacjami, które mogą być przydatne w przypadku konieczności 
udzielenia pierwszej pomocy.   

Adresatami kopert są Ratownicy Medyczni i lekarze, którzy maja znaleźć tę kopertę 
i ją otworzyć w sytuacji zagrożenia życia, gdy właściciel te koperty nie będzie w stanie 
udzielić informacji na temat stanu swojego zdrowia. Projekt skierowany jest szczególnie do 
osób starszych, czy przewlekle chorych. Akcja przeprowadzana jest wielu miastach i odbyła 
się bardzo szerokim echem medialnym, w tym mediów ogólnokrajowych.  

Koperta życia jest taki zestaw składający się z plastikowej koperty lub koperty 
obklejonej plastikowym papierem zamykanej na zatrzask, oznaczonej specjalną naklejką. Do 
niej wkładamy ankietę  z informacjami na temat stanu naszego zdrowia, numeru PESEL, 
leków jakie przyjmujemy, na jakie choroby cierpimy i jakie mamy uczulenia. Niektóre 
samorządy proponują aby tę informację, oprócz tego że sami podpiszemy potwierdzić 
u lekarza rodzinnego. Kopertę przechowuje się w lodówce, ponieważ jest to urządzenie, 
które każdy posiada i jest łatwo do niej dotrzeć. Na lodówce umieszcza się naklejkę 
z informacją, że jest taka koperta życia a oprócz tego samorząd wdrążając taka akcję 
informuje służby ratownicze że taka akcja została wdrożona i żeby ewentualnie takich 
informacji szukać. Akcja spotkała  się z dosyć dużą przychylnością lekarzy i Ratowników 
Medycznych. Koszt jednej koperty jest w granicach 3-5 zł w zależności gdzie ją zamówimy 
i dystrybucja najwcześniej obywa się czy to w Urzędach Miasta czy Miejskich Ośrodkach 
Pomocy Społecznej. Jest to kupowane za symboliczną złotówkę lub za darmo i mieszkający 
mogą z tego korzystać. Ewentualnie rozdaje się to też podczas imprez miejskich. Radny 
proponuje aby Burmistrz poddał  propozycję pod rozwagę. To nie jest duży koszt a może 
uratować komuś życie. 
 Radny J. Sosnowski powiedział, że ostatnio w Głosie Koszalińskim ukazał się 
artykuł o tym, że Kołobrzeg i Koszalin starają się o fundusze unijne z ZIT-u. Czy my jako 
Miasto  Białogard też? 
 Radny J. Andysiak zapytał czy przed zakupem nieruchomości w Klepinie pod 
schronisko był sporządzony jakikolwiek biznes plan czy coś  w tym rodzaju? Jakby był, lub 
jest  to byśmy przynajmniej wiedzieli czy mieli wiedzę jakie koszty będziemy ponosić. Mamy 
przesunięte dzisiaj środki w uchwale na schronisko w Klępinie. 

Radny powiedział, że ma pytanie do Pani Burmistrz ile osób skorzystało z korepetycji 
i  jaki był koszt godziny? 

Radny M. Kopczyński zapytał czy istnieje możliwość wietrzenia sali w każdej 
przerwie? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że 45 złotych brutto to jest koszt jednej godziny 
niezależnie od tego z jakiego bloku jest udzielana pomoc czy korepetycje miejskie.  
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W tej chwili Pani Burmistrz nie ma danych na temat liczby godzin a jednocześnie 
liczby uczniów i Pani Burmistrz tę informacje przekazała Przewodniczącemu Miejskiej 
Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radny J. Andysiak odpowiedział, że przy okazji się dowie.  
Pani Burmistrz odpowiedziała, że nawet jutro i nawet telefonicznie, chyba że Radny 

życzy sobie na piśmie.  
Radny J. Andysiak odpowiedział, że może być na następnej sesji. 
Pani Burmistrz powiedziała, że podejmując temat Radnego T. Strząbały rok temu 

już, kiedy jeszcze nie była to koperta pudełko życia mieliśmy pomysł na wprowadzenie tego 
właśnie wzorując się na tych akcjach, gdzie indziej już wdrożonych.  Stowarzyszenie, które 
zaproponowało nam tę akcję uzyskało nasza aprobatę.  

Po rozmowach z Panem Pałką w Szczecinie, który odpowiada za  ratownictwo 
absolutnie nie zgodził się na to aby ktokolwiek z Ratowników Medycznych wchodząc do 
domu wezwany przez kogokolwiek zaglądał do lodówki. Ta akcja wtedy upadła. Myśmy w 
zamian za to podjęli działania z programem „Tele Opieka” i one są już w tym roku na tyle 
mocno zaawansowane że za chwilę usłyszycie Państwo o sposobach realizacji i czego to 
dotyczy.  

Natomiast jeśli stanowisko Ratownictwa  Medycznego   Wojewódzkiego w tym 
zakresie uległo zmianie to bardzo chętnie do tego tematu powrócimy, tym bardziej że nawet 
raz zostaliśmy wymienieni przez pomyłkę w mediach wojewódzkich, że  w Białogardzie akcja 
„Pudełko Życia” jest prowadzona. My znamy te akcję i staramy się te nowoczesne formy 
opieki nad osobami starszymi wprowadzać i na najbliższej sesji Rady Seniora będzie o tym 
mowa.  

Radny T. Strząbała powiedział, że być może takie stanowisko w sprawie uległo 
zmianie, bo  właśnie w Szczecinie jest taka akcja wdrażana. Urząd miasta w Szczecinie w 
tym momencie ją dofinansuje i Radny wie że to było konsultowane miedzy innymi 
z Ratownictwem Medycznym. Radny nie wie czy na szczeblu wojewódzkim ale Radny 
spróbuje takiego stanowiska zasięgnąć. 

Burmistrz powiedział, że na temat ZIT Burmistrz poprosił aby odpowiedział 
Sekretarz, bo jest na bieżąco z tymi sprawami. 

W odpowiedzi na temat Klępina i biznes planu Burmistrz odpowiedział, że nie jest  to 
biznes i Burmistrz próbuje przez jakiś czas to radnym wytłumaczyć. Gdyby to był biznes to 
nie byłoby tylu problemów w samorządach, Natomiast jak się okazuje niektóre 
stowarzyszenia, organizacje pozarządowe  potrafią to tak zorganizować, żeby to był biznes. 

Burmistrz odpowiedział, że nie mamy zamiaru w roku 2015 inwestować jakiś 
większych pieniędzy w to przedsięwzięcie. Natomiast rozmawiamy z projektantem i to tym 
Państwa będziemy informować nad wykorzystaniem istniejących obiektów i jak je 
przeprojektować i czy w ogóle podjąć ten temat rozbudowy tego schroniska aby w tych 
obiektach, które są ewentualnie przygotować  pomieszczenia dla zwierząt.  

Burmistrz bardzo poważnie się nad tym zastanawia czy warto. Bo jeżeli nie to 
będziemy mogli zagospodarować te hale. Tam jest hala jedna 800 m2 , która mogłaby być 
przeznaczona po modernizacji na pobyt zwierząt. Pierwsze spotkanie z Panią projektant się 
odbyło. Ma nam przedstawić koncepcję i zobaczymy czy będzie dalej zainteresowana 
współpracą z nami. Dostała mapę do celów projektowych. Chcemy się opierać na 
fachowcach  i nie chcemy tutaj wymyślać sami. Ta Pani ma za sobą kilka udanych 
przedsięwzięć w tym zakresie. Jeżeli  już będziemy mieli kosztorys to będziemy się 
zastanawiali.  

Burmistrz nie jest zwolennikiem inwertowania wielkich pieniędzy w to 
przedsięwzięcie, bo schronisko na bardzo wysokim poziomie jak w Koszalinie czy 
w Szczecinku później generuje koszty utrzymania tego. Tam idzie w 700.000 zł czy 
1.000.000 zł rocznie  

Burmistrz odpowiedział, że wietrzenie sali jest jak najbardziej zalecane. 
P. Janowski Sekretarz Miasta odpowiedział, że jeżeli chodzi o ZIT – Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne jest to nowa forma wsparcia samorządów przygotowana w nowej 
perspektywie budżetowej Unii Europejskiej na lata 2014-2020  
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W Województwie Zachodniopomorskim Urząd Marszałkowski zaplanował dwa ZITy. 
Jeden z nich w okolicach  Szczecina i drugi w oparciu o nasz rejon i miasta: Koszalin, 
Kołobrzeg i Białogard. Jako Miasto  aktywnie uczestniczymy w pracach studyjnych nad 
powołaniem tego ZIT-u.  

W tej chwili trwają prace nad strategią tego obszaru, który obejmuje oprócz 
Białogardu, Kołobrzegu i Koszalina jeszcze czternaście innych gmin skupionych wokół tych 
trzech głównych miast.  Wstępnie zgłosiliśmy szkice sześciu projektów, które miałaby być 
w tej nowej perspektywie realizowane w ramach ZIT. Dotyczy to budowy ścieżek 
rowerowych, termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej a także budynków 
wielorodzinnych, transport niskoemisyjny, budowa centrum przesiadkowego a także 
modernizacja i modernizacja dróg na terenie naszego miasta. To są projekty zgłoszone 
przez Miasto Białogard  do Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

Radny R. Borkowski powiedział, że się nie dowiedział, kto zrobił te kartki i za ile 
wrzucając do skrzynek. To że Pan powiedział, że Pan albo Pan Przewodniczący to mnie nie 
satysfakcjonuje. Radny zapytała ile wydaliśmy na to pieniędzy? 

Burmistrz odpowiedział, że Radny nie musi być zadowolony z odpowiedzi. Burmistrz 
ma obowiązek udzielić informacji. Pan pyta i odpowiadam, że w tej chwili nie wiem jaki to był 
koszt. 

Była to usługa za pomocą Poczty Polskiej bezadresowo. Może Pan Sekretarz 
pamięta jaką kwotą to się zamknęło a jeżeli Pan jest tak dociekliwy to dostanie Pan 
informacje na piśmie.  

Pan dużo pisze do mnie, więc ja raz mogę napisać do Pana. Czy to Pan akceptuje,  
Pana uraziło że dostał  Pan ode mnie kartkę?  Były to życzenia świąteczne. Taki jest zwyczaj 
w samorządach. Mieszkańcy dziwowali Burmistrzowi za to, że samorząd pamiętał. Roźnie  
można to oceniać. Zamieszcza się życzenia w prasie. My w tym roku zrobiliśmy w ten 
sposób. Jeżeli  to przeszkadza Panu to Burmistrz zgłosi do Poczty, żeby do Pana już więcej 
nie wysyłano takich kartek.  

Radny R. Borkowski powiedział, że tylko chciał się dowiedzieć ile wydaliśmy na to 
pieniędzy a Pan Burmistrz polemizuje czy mi to przeszkadza, czy nie przeszkadza. 

Burmistrz poinformował, że odpowie na piśmie ile wydaliśmy.. 
Radna B. Dragańska powiedziała, że oczywiście odpowiedzi nie dostała i czeka.  
Radna powiedziała, że w związku z tym budynkiem, który mamy budować na ulicy 

Świętochowskiego. To miał być budynek w 100%  komunalny. Na Komisji Rewizyjnej 
dowiedzieliśmy się, że to będzie 14 mieszkań komunalnych i 27 BTBS. Dlaczego są takie 
zmiany? Czy w związku z ta budową mieszkańcy budynku przy ul. Batalionów Chłopskich 
14, bo tam ma ponoć powstać deptak, czy  budynek przy Batalionów Chłopskich będzie 
rozebrany w związku z ta budową?  

Radna poprosiła aby Prezes zdjął mieszkańcom opłaty 1% za domofon oraz 
zmniejszenie oświetlenia, tak jak to było przed założeniem domofonu. Bo jeżeli jest zwykła 
klamka, to domofon jest nam niepotrzebny. Radna poprosiła aby pilnować w 58%, bo tak 
Rada Miasta w większości decyzje to Pan podejmuje decyzje z wolą mieszkańców. Radna 
poinformowała, że czeka na odpowiedź. 

Burmistrz poinformował, że odpowiedź będzie krótka, jeżeli chodzi o sposób 
zarządzania nieruchomościami i daną wspólnotą i ma nadzieję, że zostały te sprawy 
zanotowane i będzie reakcja. Natomiast jeżeli chodzi o budynek, który ma być budowany 
przez BTBS Burmistrz powiedział, że nie wie skąd Radna ma takie informacje. 

Radna B. Dragańska odpowiedziała, że z Komisji Rewizyjnej z dnia 8 kwietnia. 
Burmistrz odpowiedział, że to były wstępne przymiarki natomiast budynek 

zaprojektowany trzeba sfinansować. Trwały rozmowy ze spółką jakim zakresie Miasto jest 
zainteresowane współfinansowaniem tego przedsięwzięcia.  

Ostatecznie ustalono to tak, że część będzie należało do Miasta a część BTBS 
będzie musiał zagospodarować we własnym zakresie. Szacowaliśmy ile Miasto może wydać 
pieniędzy i ile mieszkań możemy w ten sposób uzyskać a jakie zapotrzebowanie w mieście 
jest też na mieszkania TBS a taż ile można sprzedać. Bo rynek jest rozregulowany w 
Białogardzie i trudno się wstrzelić. w tej chwili.  
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Otrzymujemy informacje, że jest dużo lokali wolnych. Można kupić, można wynająć. 
Niedawno robiliśmy takie zapytanie bo chcieliśmy wynająć i okazało się to niemożliwe. Nie 
wiadomo gdzie jest prawda.  

Z jednej strony Burmistrz słyszy, że wolnych lokali jest dużo a kiedy chcemy wynająć 
chociaż jedno mieszkanie to jest kłopot. Nie znaleźliśmy takiego mieszkania. Zobaczymy. 
Najpierw trzeba poczekać aby przejść weryfikację wniosku. W Banku Gospodarstwa 
Krajowego został złożony wniosek. Trzeba poprowadzić przetarg itd. Zobaczymy czy nam to 
całe przedsięwzięcie wyjdzie. To jest pomysł na razie. Później trzeba będzie to wszystko 
przeprowadzić, wybudować. Oby jak najtaniej dobrej jakości. Tam przewidziane są też windy 
dla osób starszych, które chciałby tam zamieszkać.   Jest to centrum miasta. Warunków do 
spełnienia jest masę. Nie będzie to tani obiekt. Znaków zapytania jest bardzo dużo. 
Burmistrz poprosił by poczekać, czy w ogóle nam to wyjdzie. Czy ten wniosek będzie 
zaakceptowany, bo samorządów zabiegających o pieniądze z Banku Gospodarstwa 
Krajowego jest bardzo dużo. Jeżeli nie dostaniemy dofinansowania ta inwestycja nie ruszy. 
Nie stać nasz, żeby w 100 % z własnych środków budować tak duży obiekt.  

Radna B. Dragańska odpowiedziała, że reklama jest.     
Burmistrz odpowiedział, że reklama jest dźwignią handlu. Musimy informować 

mieszkańców, że jest taki zamiar i musimy informować rzetelnie. Jest taki pomysł. Jest taki 
zamiar. Niech inni się przygotowują, ci którzy myślą o własnym mieszkaniu i mogą mieć 
własne pieniądze to niech się zastanawiają. Warto o tym mówić . Nie traktujmy tej tablicy, 
która tam stoi jako czegoś co już przesądza o inwestycji. To jest na razie informacja.   
Burmistrz poprosi Prezesa Szymielewicza  aby sprowokował kolejne informacje na ten 
temat. Wniosek złożony, lecz kiedy będziemy mieli teoretycznie odpowiedź z Banku 
Gospodarstwa Krajowego i co będzie dalej. Mniej więcej taki harmonogram przedstawimy 
i będziemy mieszkańców informować.  

Radna powiedziała, że pytała o domofony, że jeżeli jest klamka założona aby 1% 
zdjąć. 

Radna zapytała co z tą rodziną, która miała 4 marca pożar w mieszkaniu? Co z nią 
jest i jakie mieszkanie szykujemy dla nich? 

Burmistrz odpowiedział, że mieszkanie szykujemy tylko jest problem prawny. Cześć 
mieszkańców nie godzi się na przejęcie tej nieruchomości. To było takie rozwiązanie 
zaproponowane przez Burmistrza. Większością udziałów przegłosowano decyzję pozytywną, 
że ten strych po wyremontowaniu pozostanie własnością wspólnoty i ta Pani nie miałaby  
wtedy tytułu prawnego do mieszkania i nie byłaby właścicielem tego mieszkania i to otwiera 
drogę, żeby przyznać jej mieszkanie komunalne, a więc problem w sądzie, w księgach 
wieczystych. Tam się zastanawiają czy tak podjęta decyzja może być zaakceptowana. 
Czekamy na odpowiedź. Sąd ma czas a my nie a ta Pani tym bardziej nie ma czasu na to. 

 W tej chwili ma pomoc i ma gdzie mieszkać. MOPS poniósł duże koszty tego 
wsparcia, ponad 3.000 zł. Życzliwi ludzie podgaja tej rodzinie, ale musimy wiedzieć że ta 
Pani ma mieszkanie Formanie i jest konflikt we wspólnocie. Wspólnota nie chce tej Pani  też 
z powrotem, a z drugiej strony też nie chce się zgodzić na przejęcie tego strychu, więc 
sytuacja  jest trochę patowa. Zobaczymy i Burmistrz głosował za tym, żeby przejąć 
nieruchomość i dla tej Pani mamy mieszkanie przygotowane żeby ją tam osiedlić i czworo 
dzieci ale są przeszkody prawne. Burmistrz poprosiła aby publicznie nie debatować o tej 
całej sytuacji bo nie jesteśmy uprawnieni.  Ta Pani przychodzi, rozmawiamy i Burmistrz nie 
wie czy ona chciałaby aby na jej temat publicznie  dyskutować o jej sytuacji. 

Radna B. Dragańska powiedziała, że chodzi o to że oni są w tej chwili bezdomni 
i czy mają dach nad głową. 

Burmistrz odpowiedział, że mają. Jest to zabezpieczone. Gdyby było inaczej to 
pewnie w mediach byłoby o tym codziennie napisane. 

Radny A. Milczarek powiedział, że bardzo dobrze że na mostku na Liśnicy zostały 
wyremontowane te garby i kierowcy chwalą sobie, ale człowiek z taczką też by naprawił na 
ulicy Piłsudskiego również na tym mostku z jednej strony. Niewielki koszt i można ten most 
poprawić i wyrównać. Radny porosił aby Prezes przyjrzał się temu. 
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 Radny A. Wegner powiedział, że dzisiaj wielokrotnie padały informacje na temat 
stowarzyszenia funkcjonującego w mieście i biznesu. Przepisy prawa regulują, że 
stowarzyszenia są to organizacje pożytku publicznego non profit i nie osiągają żadnych 
dochodów. Jest jeszcze taki inny przepis, który Radnego nurtuje, że samorządowcy, radni 
nie mogą brać udziału w przetargach jeśli są radnymi. Tak samo jeśli jest dyrektor danego 
samorządu nie może być tez radnym. Znamy prezesa stowarzyszenia, który przez wiele lat 
był radnym  i Radny się zastanawia jak to było, że przez tyle lat  można było czerpać 
i podpisywać umowę z Miastem. 

Radny T. Strząbała powiedział, że ma też inne przykłady, chociażby w tej Radzie 
i można dyskutować. 

Radny J. Turnik powiedział, że ma jedną sprawę i pytał o to dwa, czy trzy miesiące 
temu i Pan Burmistrz mówił, że będzie myślał  o tym kompleksowo i chodzi o remont ulic, 
które czekają na remont od wielu, wielu lat a chodzi o ulice:  Aldony. Hoffmanowej, 
Zapolskiej, czy nowa ulica Walezego. Radny powiedział, że już pomija ulice Krasińskiego czy 
Konopnickiej. Wszystkie ulice Radny ma na sercu ale jedną w szczególności z tych 
wymienionych, Radny nie będzie mówił którą i nie będzie wyrażał się w sposób tak jak 
wyrażała się wobec Radnego i Burmistrza Miasta mieszkanka jednej z tych ulic, bo niewiele 
tam było słów w języku polskim. Określa to w sposób wyrazisty zniecierpliwienie 
mieszkańców tych ulic w oczekiwaniu od wielu, wielu lat na to  aby poprawić  ich warunku 
bytu. Tam na tych ulicach są mieszkania i firmy, które zatrudniają osoby. Na ulicy Aldony  
jest duża firma, na ulicy Hoffmanowej duża firma  i nie wygląda to dobrze.  

Radny powiedział, że już  pomija indywidualnych mieszkańców, którzy tam mieszkają 
ale są to firmy i podatnicy, którzy płaca podatki i zdaniem Radnego należy im się i Radny  
ma nadzieję, że Pan Burmistrz myśli o kompleksowym załatwieniu tych wszystkich  
nawierzchni ulic, chodników. My mówimy tu o poprawkach niektórych chodników a tam 
chodników nie ma i nie było i mieszkańcy się bardzo dziwią.   Radny ma nadzieję, że Pan 
Burmistrz faktycznie przedsięwziął kroki i rozmawiał z zakładem gazowniczym biorąc pod 
uwagę wszystkie inne media  aby doprowadzić i zrobić tę ulicę.  

Radny powiedział, że z jego udziałem za poprzedniego Burmistrza zrobioną ulicę, 
dotychczas jedyną ulicę Curie- Skłodowskiej i mieszkańców tym bardziej boli, kiedy muszą 
wchodzić na swoje  fatalne ulice, kiedy obok mają uliczkę porządnie zrobioną.  

Dlatego tu apel Radnego i nie jest sprawa ani z wczoraj ani to nie jest sprawa jutra 
ale jest to sprawa bardzo pilna. To jest centrum miasta. Od kilkudziesięciu lat  i nie jest to 
uliczka domków jednorodzinnych, która powstała pięć czy piętnaście lat temu. To są ulice 
bardzo stare. W najstarszej części miasta. 

Radny zapytał czy Pani Skarbnik wypłacała becikowe? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że MOPS wypłacał becikowe.  
Burmistrz poinformował, że może potwierdzić, że tak się stało iż Plac Wolności, ulice 

przyległe do tego terenu i to co za Bramą  Połczyńską było zdewastowane, zaniedbane. 
Miasto inwestowało nadbrzeża. Mamy obrzeża niektóre bardzo dobrze wyremontowane, 
przygotowane ulice, parkingi itd. Zaniedbaliśmy trochę centrum. 

Burmistrz powiedział, że ambicją Burmistrz jest  i Burmistrz ma nadzieję, że 
przekona Radę do tego i Pan Janusz Turnik będzie wspierał takie inicjatywy, żeby temu 
fragmentowi miasta nadać należyty wygląd.  

Po instalowaniu niezbędnych rur gazowych będzie to dopiero w roku  2016. Na jesień 
ma być to zrobione i wtedy można myśleć o przebudowie tych ulic i mieszkańcy o tym 
wiedzą, bo Burmistrz  o tym mówił i czy ktoś będzie kwieciście przeklinał, czy też nie  to 
niczego nie zmieni. Nie zrobimy teraz nawierzchni żeby  ja za chwile rozkopać, bo by było 
jeszcze więcej emocji i niepotrzebnych kłótni.  

Musimy zrobić wszystko, ale w tej części miasta już jest dobrze. Te nieruchomości, 
które zostały nabyte przez osoby prywatne zostały wyremontowane. Naprawdę ładnie to 
wygląda.  Natomiast ta ulica z kamieni polnych jest fatalna. Tam rzeczywiście ciężko 
przejechać. Burmistrz zna te ulice, bo często tam bywa i sprawdza jak to wygląda, więc to 
już nie będzie duży wydatek.  
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Utwardzenie tych ulic nie jest wielkim problemem ani też wielkim kosztem, tylko 
trzeba dostarczyć gaz, bo ci ludzie w tej chwili ogrzewają się na różne sposoby a niektórzy 
gazem z butli i koszty są olbrzymie. Decyzje o tym co w Białogardzie zgazyfikować 
podejmują w Warszawie. Tak mamy zcentralizowane życie korporacyjne w tym momencie, 
Ludzie z Koszalina muszą to opisać żeby przekonać  decydentów w Warszawie, że 
w Białogardzie warto zgazyfikować  dwie, trzy ulice. 

Burmistrz powiedział, że bardzo dobrze w Białogardzie udało nam się zrobić 
wcześniej i cii, którzy ten gaz mają to mogą naprawdę czuć się szczęśliwcami, bo teraz 
przyłączenie danej ulicy jest naprawdę olbrzymim problemem. 

 Radny R. Borkowski powiedział, że wcześniej składał interpelacje i chodzi o garby 
przy Szkole Podstawowej Nr 3 aby tam były odblaski przymontowane przy tych garbach 
i trochę to trwa a samochody jeżdżąc niszczą te odblaski. Pół garbu jest oświetlone a pół 
garbu nie ma. Jeden garb nie jest w ogóle oświetlony i Radny poprosił aby to zrobić.  

Burmistrz powiedział, że niestety robi to firma zewnętrzna i ma jakieś swoje terminy 
i obiecała nam, że to zrobi już po weekendzie majowym. To jest firma „Znak-Pol” ze 
Szczecinka.  

Burmistrz powiedział, że sprawdza ile czasu trwa od zgłoszenia usterki do momentu 
jej likwidacji i czasami  puszcza cierpliwość. Dlatego Burmistrz wspomniał co było podłożem 
powołania Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Kiedyś w Białogardzie na 
połatanie dziur po sezonie zimowym trzeba było czekać bardzo długo a wszyscy się 
denerwowali, a mechanizm był prosty. Ta sama firma wygrywała przetarg na drogach 
krajowych, wojewódzkich, powiatowych i gminnych i wiadomo jaka była kolejność 
wykonywania prac. Na samym końcu pojawiali się w mieście. To samo dotyczy wielu innych 
prac wykonywanych przez firmy zewnętrzne. Być może było nieco taniej natomiast czas 
reakcji na uzupełnienie czy na wykonywanie pracy był niesamowicie długi. Stad też 
w miastach dobrze zarządzanych istniały i dalej istnieją Zakłady Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej czy inaczej nazwane, które dbają o całą infrastrukturę.  Zdaniem Burmistrza 
to jest dobry model i w miastach, w których jest ład i porządek i takie instytucje być muszą. 
Wandalizm jest i będzie i trzeba szybko reagować na to, żeby nie zachęcać młodych ludzi do 
kolejnych aktów wandalizmu. Jak Burmistrz jest z Sekretarzem w miastach partnerskich 
i pytamy dlaczego nie ma tutaj oznak wandalizmu to się śmieją.  

Niszczą tak samo jak wszędzie, tylko że to jest natychmiast naprawiane i już po 
rozróbach w weekend za dwa, trzy dni już jest wszystko porobione, ponaprawiane jakby się 
nic nie stało. Burmistrz potworzył, że po weekendzie majowym w 2015 roku ma to być 
zrobione.  
 
Ad 15. Zamknięcie Sesji.     

O godzinie 1940 Przewodniczący Rady Miejskiej wypowiedział formułę: „Zamykam  
obrady VII Sesji Rady Miejskiej Białogardu”.  
protokołowała: Joanna Kamińska 
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